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روزنامه

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: همراستا با 
راهبرد جهش تولید و به منظور افزایش سطح تولید و اشتغال 
در بخش  کشاورزی قم، شهرک های گلخانه ای در مناطق مختلف 
استان ایجاد خواهد شد.  عباس پورمیدانی بیان کرد: با ایجاد 
شهرک های گلخانه ای در مناطق مختلف استان،  فرصت های 
متعدد شغلی برای علاقه مندان به فعالیت های کشاورزی در 
مهاجرت  به  نیازی  دیگر  و  می شود  فراهم  خود  زندگی  محل 
کشاورزان برای دسترسی به آب و زمین مناسب در مناطق اطراف 
نیست. وی افزود: در همین رابطه شهرک تخصصی گلخانه ای در 

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم بر چاره اندیشی مدیریت 
خطر  زنگ  کرد:  اظهار  و  تأکید  هوا  آلودگی  موضوع  در  استان 
به صدا درآمده است.  حسن  برای مسؤولان  آلودگی هوای قم 
بختیاری که در نشست دیروز شورای اسلامی شهر قم سخن می 
گفت با بیان این که قم در هفته گذشته و در موضوع آلودگی هوا در 
رتبه نخست و یا دوم کشوری جا داشت اظهار کرد: مدیریت استان 
باید در این زمینه و به صورت جامع چاره اندیشی کند. وی اضافه 
کرد: بدیهی است اگر به این مسئله توجه نشود، این موضوع به 
یک معضل اساسی تبدیل خواهد شد. نایب رئیس شورای اسلامی 

رییس جهاد کشاورزی استان قم: 
شهرک های گلخانه ای درمناطق مختلف قم 

ایجاد می شود

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم :
زنگ خطر آلودگی هوای قم به صدا
 درآمده است
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شرایط را عادی 
جلوه ندهیم

آمار فوتی های کرونا به 91 رسیده است. اینکه در 
یک روز 91نفر از عزیزان ما به خاطر یک ویروس از 

دنیا می روند، خبر خوبی نیست اما اینکه آمار مرگ و میر، دو رقمی شده است یک 
اتفاق خوب است. این پایین آمدن آمار نشان می دهد در این مدت با وضع قوانین 
خاص کرونایی و البته رعایت کردن مردم، کمی به کرونا افسار زده شده است. وقتی 
محدودیت ها در کنترل کرونا جواب می دهد یعنی می شود در وضعیت سفید هم آنها 
را اجرا کرد تا دوباره دچار بحران نشویم. دوستان در ستاد ملی کرونا اما گویا همین 
که وضعیت کمی سفید می شوند، تجربیات گذشته را فراموش می کنند و دستور به 
آزادی می دهند تاچندی بعد آش همان آش باشد و کاسه همان کاسه. بیاید به یک 
سوال پاسخ بدهیم. چرا وضعیت ایران قرمز و بحرانی شد؟ چون بعد از تعطیلات 
نوروز 99، ستاد ملی کرونا، دستور عادی سازی داد. همه چیز عادی شد. حالا هم 
همان رفتار در حال تکرار است. دوباره رفت و آمد بین شهرها برقرار شد. وزیر آموزش 
و پرورش به فکر حضور دانش آموزان در مدرسه افتاد. تالارهای عروسی و مجالس 

ختم به فکر بازگشایی هستند و این یعنی سلام دوباره به مرگ و میر بالای 300 نفر.
کمی دندان روی جگر بگذاریم تا وضعیت مان به ثبات برسد. شده ایم مثل آدم هایی 
که رژیم می گیرند و 10 کیلو لاغر می شوند اما همین که می بینند، این میزان وزن 
کم کرده اند، دوباره شروع می کنند به خوردن و صبح، ظهر و شام شان می شود برنج! 
دولت باید تا پایان کرونا از برخی مشاغل مثل تالارها حمایت مالی کند، از آنها مالیات 
نگیرد، آب و برق شان مجانی باشد تا شاهد اجتماعات مردم نباشیم. نمی شود هم به 
مردم گفت تعطیل کنید و هم از آنها حمایت مالی نکرد. زندگی خرج دارد و مائده ای از 
آسمان نمی آید تا شکم ها را سیر کند. پس دولت و مجلس باید فکری به حال مشاغلی 
که در این مدت دچار تعطیلی کامل بودند، باشد. با ادامه این مسیر، دیر نباشد که 
دوباره وزیر بهداشت پشت تریبون بیاید و از خستگی کادر درمان بگوید و مردم را متهم 
به عدم رعایت پروتکل های بهداشتی کند. کافی است در این روزها وزیر محترم سری 
به بازارها و مراکز شلوع  بزند تا ببیند که چه فاجعه ای انتظارمان را می کشد. از زمانی که 
عادی سازی در دستور کار قرار گرفته است، تعداد افراد بی  ماسک در سطح شهر بیشتر 
شده است. مردم از شرابط کرونایی خسته شده اند و وقتی دستور عادی سازی صادر 
می شود، آنها سریع به سمت زندگی غیر کرونایی می روند. درست مثل بچه مدرسه هایی 

که زنگ تعطیلی مدرسه شان می خورد. البته در زمانی که آموزش، مجازی نبود.
 

وزیر بهداشت :

اجازه نمی دهم جان مردم فدای 
غوغاسالاری عده ای شود 

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: اگر کسانی فکر می کنند می توانند 
با جوسازی و مغلطه پای به عرصه بگذارند، تا وقتی بنده وزیر هستم، ضمن دفاع 
از طب سنتی دانشگاه دیده، اجازه نمی دهم پای خرافه گرایی و شارلاتانیزم به این 
وزارتخانه باز شود.  دکتر سعید نمکی در بیست و ششمین جشنواره تحقیقاتی علوم 
پزشکی رازی که روز دوشنبه در ستاد وزارت بهداشت برگزار شد، افزود: اجازه نمی 
دهم جان مردم فدای غوغاسالاری عده ای شود، در هیچ رشته ای! اجازه نمی دهم 
به جز گذراندن مسیر درست پژوهشی، محصولی چه شیمیایی و چه گیاهی، در 
پروتکل های درمانی بیاید و البته اجازه نخواهم داد کسی به دلیل جزم اندیشی در را 
به روی ادعاهای درست طب سنتی ببندد. درب وزارت بهداشت به روی عالمان طب 
سنتی باز بوده ولی به شارلاتانیزم در این عرصه میدان نمی دهیم. وی اظهار کرد: 
اگر امروز از بنده سوال کنید که بزرگ ترین اشکال در نظام پژوهش کشور چیست؟ 
پاسخ خواهم داد که بزرگ ترین آفت در امر پژوهش کشور این است که پویش، 
پژوهش و نگاه جست و جوگر را فقط در دانشگاه می جوییم و هرگز به اجتماعی 
شدن پژوهش و اینکه روح پژوهش گری و جست و جو گری از همان روزهایی که 
کودک در خانواده تربیت می شود و در مدرسه که به عنوان اولین پایگاه علمی تجربه 

می کند، توجه نکرده و از آن محروم هستیم.

آیت الله نوری همدانی در دیدار رییس سازمان تبلیغات اسلامی:

بستر برای هجرت طلاب به شهرها و 
روستاها فراهم شود

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید نظارت بر هیات ها را از وظایف سازمان 
تبلیغات اسلامی دانست و گفت: باید هیات ها با شکل منسجم و بیان حقایق تاریخ و 

بهره مندی از مقاتل معتبر فعالیت کنند. 
به گزارش روز دوشنبه مرکز خبر حوزه،  وی در دیدار حجت الاسلام والمسلمین محمد 
قمی رییس سازمان تبلیغات اسلامی، موضوع تبلیغ را در شرایط موجود مهم ترین وظیفه 
دانست و افزود: امروز تبلیغات در عرصه ها و جنبه های مختلف و متفاوت با رقابت سنگین 

در دنیا انجام می شود و باید توجه داشت که این تبلیغات اثرگذار است.
آیت الله نوری همدانی خواستار فراهم کردن بستر برای هجرت طلاب به شهرها و 
روستاها و استقرار در آنجا شد و اضافه کرد: بعضی از طلاب تا حدی که بتوانند احتیاجات 
مردم را برطرف می کنند و از حیث علمی، تهذیب و اخلاق به مراحلی دست پیدا کرده اند و 
بنای اجتهاد هم ندارند. وی تاکید کرد: باید برای این طلاب موقعیت فراهم کرد تا به شهرها 
و روستاها بروند و احتیاجاتی که مربوط به روحانیت است، برطرف نمایند، سیره بزرگان ما را 
ادامه دهند و در کنار مردم و با مردم باشند. وی حملات دشمن در شبکه های ماهواره ای، 
سایت ها و فضای مجازی را شدید دانست و بیان کرد: انواع شبهه و دروغ و تهمت را بیان 
می کنند و منتشر می نمایند و چون نظارتی هم نیست به راحتی می توانند موفق شوند. 
این مرجع تقلید تصریح کرد: بنابراین، سازمان تبلیغات و دستگاه های فرهنگی باید 
هرچه سریع تر با استفاده از نخبگان و افراد متخصص شبهات را رصد و با استدلال پاسخ 
دهند. وی عملکرد سازمان تبلیغات اسلامی را مثبت ارزیابی کرد و خواستار حل مشکلات 
تبلیغی و فرهنگی شد. در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین محمد قمی رییس 

سازمان تبلیغات اسلامی گزارشی از فعالیت های این سازمان ارایه کرد.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم :

تخریب دیوارگودبرداری شده
 قربانی گرفت

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: عصردیروزبراثر 
تخریب دیوار زیرزمین گود برداری شده در خیابان باجک قم، یک کارگر جان خود را از 

دست داد.
حمید کریمی در گفتگویی با اعلام این خبر اظهار داشت: براثر تخریب دیوار گودبرداری 
شده یک کارگر محبوس شد و با وجود تلاش تیم آتش نشانی براثر این حادثه جان باخت.

وی تصریح کرد: در این عملیات نیروهای آتش نشانی با سه دستگاه خودروی عملیاتی 
وارد عمل شدند و در نهایت جسد کارگر را از زیر آوار بیرون کشیدند.

سخنگوی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم خاطرنشان کرد: این کارگر 
ساختمانی که در حال تخریب دیواره کناری زیر زمین گود برداری شده بود متاسفانه بر اثر 

ریزش دیواره جانبی جان خود را ازدست داد.
وی عنوان کرد: نیروهای آتش نشانی پس از اعزام خودروهای عملیاتی، بلافاصله ضمن 

ایمن سازی محل اقدام به خاک برداری و دسترسی به فرد محبوسی زیر آوار شدند.
کریمی بیان کرد: کارگر فوت شده بعد از رهاسازی در جهت بررسی حادثه به مراجع 

قضایی تحویل داده شد.
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بازگشایی  از  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
سالن های سینما و تئاتر خبر داد و گفت: خوشبختانه با بهبود 
وضع نسبی استان و ورود قم به وضعیت آبی، سالن های سینما 
با  کاشانی  موسی حسینی  سید  شدند.   بازگشایی  نمایش  و 

اشاره به درخواست هنرمندان استان برای بازگشایی سالن های 
تئاتر، اظهار کرد: با پیگیری استاندار قم و با بهبود وضع نسبی 
استان و ورود قم به وضعیت آبی، سالن های سینما و نمایش از 
روزیکشنبه  بازگشایی شدند و تا زمانی که شرایط استان مناسب 

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم تاکید کرد

ضرورت تسریع در احداث راه دسترسی دریاچه نمک

دکترسقائیان نژاد اعلام کرد

سهم ۲۰۰ میلیارد تومانی شهرداری 
قم از جرایم رانندگی

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبر داد

بازگشایی سالن های 
سینما و تئاتر 
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رئیس پلیس راهور استان قم خبرداد

تمدید طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی

شهردار قم ضمن اشاره به پرداخت نشدن سهم 207 میلیارد 
تومانی شهرداری از جرایم رانندگی، اظهار کرد: شکایتی در این 
زمینه به کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی ارسال 

شده است. دکترسید مرتضی سقائیان نژاد که دیروز در نشست 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر سخن می گفت با اشاره به 
 رئیس قوه قضاییه یکی از جلوه های اعتماد به نفس ملی را تولید واکسن ایرانی سهم 207 میلیارد تومانی شهرداری قم از جرایم رانندگی در ۵ 

دانست و گفت: واکسن ملی از افتخارات بزرگ مردم ایران است که اگر به تولید 
انبوه برسد همه ملت ها می توانند از آن بهره مند شوند.  آیت الله سید ابراهیم 
رئیسی روز دوشنبه در جلسه شورای عالی قوه قضاییه با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهدای قیام خونین مردم قم در دی ماه 13۵6 که رهبر معظم انقلاب از آن به 
عنوان »تبر ابراهیمی بر کاخ ستمشاهی« یاد کردند، بر لزوم اجرای فرامین راهبردی 

رهبر انقلاب در سالگرد این حادثه تأکید کرد.    رئیسی دستور مقام معظم رهبری

رئیس قوه قضاییه:

واکسن ملی از افتخارات بزرگ مردم ایران است
 

 معاون اول رئیس جمهور در واکنش به برخی انتقادات درباره ارز 4200 تومانی 
گفت: در مردادماه در جلسه سران سه قوه با تصمیم سران قرار شد نرخ ارز که 
قیمت آن 4400 تومان شده بود به همان قیمت 4200 تومان برگردد و آقای 
پورابراهیمی نیز در همین جلسه حضور داشت اما حالا یکباره همه می گویند 
فلانی این کارها را انجام داده است. ما که همواره موضع روشنی در این خصوص 
ایم. دکتر اسحاق جهانگیری ظهر روزدوشنبه  در بیست و چهارمین  داشته 
سالروز ملی صادرات با قدردانی از برگزاری این مراسم از سوی اتاق بازرگانی ایران، 

پاسخ جهانگیری به انتقادات درباره ارز 4200 تومانی؛

تثبیت ارز 4۲۰۰ تومانی؛ نتیجه تصمیم سران قوا

۲ ۲

لوح ثبت قم به عنوان شهر ملی انگشترسازی به استاندارقم اعطا شد

قم شهر ملی انگشتر شد

از  قم  استان  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
بازگشایی سالن های سینما و تئاتر خبر داد و گفت: 
خوشبختانه با بهبود وضع نسبی استان و ورود قم به 
وضعیت آبی، سالن های سینما و نمایش بازگشایی 

شدند.
به  اشاره  با  کاشانی  حسینی  موسی  سید   
بازگشایی  برای  استان  هنرمندان  درخواست 
سالن های تئاتر، اظهار کرد: با پیگیری استاندار قم 
و با بهبود وضع نسبی استان و ورود قم به وضعیت 
روزیکشنبه   از  نمایش  و  سینما  سالن های  آبی، 
بازگشایی شدند و تا زمانی که شرایط استان مناسب 
باشد، امکان اکران فیلم و اجرای نمایش برقرار است. 
وی افزود: البته از سر گیری فعالیت های فرهنگی و 
هنری استان و بازگشایی سالن های سینما و تئاتر بر 
مبنای رعایت شیوه نامه های سخت گیرانه بهداشتی 

و فاصله گذاری اجرایی شده است.
دبیر شورای اطلاع رسانی استان قم اضافه کرد: 

همچنین با توجه به تداوم اجرای منع رفت و آمد از 
ساعت ۲1 تا چهار صبح روز بعد، صاحبان سالن های 
تئاتر و سینما باید طوری برنامه ریزی کنند که آخرین 

اکران آنها تا ساعت ۲0 به اتمام برسد.
ادامه  در  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
وزارت  نمایشی  اداره کل هنرهای  پیگیری های  به 
فرهنگ و ارشاد اسلامی اشاره کرد وتصریح کرئ: 
انتقال  برای  تلاش  حال  در  اداره کل  این  مدیران 
گروه  به  سه  گروه  از  سینمایی  و  تئاتری  مشاغل 
دو هستند تا خللی در فعالیت هنرمندان تا زمان 

وضعیت قرمز بوجود نیاید.
حسینی کاشانی همچنین به تعطیلی چند ماهه 
این  افزود:  و  کرد  اشاره  سینما  و  تئاتر  سالن های 
تعطیلی ها خسارت قابل توجهی به فعالان این حوزه 
و هنرمندان وارد کرده و وزارتخانه تا جایی که توانسته 
تلاش کرده کمترین میزان خسارت متوجه مشاغل 

تابعه اش شود.
وی افزود: وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در بحث 
سامانه کار و ارزیابی خسارات وارد بر مشاغل و برآورد 
کمک های معیشتی هم همواره در کنار هنرمندان 
ایستاده و صدای آنان در ستاد بوده است اما به هر 
کشور  که  اعتباری  های  محدودیت  مشکل  حال 

درگیر آن است، وجود دارد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم تصریح کرد: 
توان  با  متناسب  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
حق  پرداخت  نظیر  اقداماتی  مدت  این  در  خود 
بیمه هنرمندان به مدت سه ماه و واریز یک میلیون 
و پانصد هزار تومان به حساب اعضای صندوق هنر 
همچنین  افزود:  کاشانی  حسینی  است.  داشته 
بیکاری  بیمه  تا  کرده  تلاش  مدت  این  در  دولت 
خانواده فرهنگ و هنر را برای اولین بار و در حمایت 
عمده  که  چرا  کند  اجرایی  فرهیخته  قشر  این  از 
این مشاغل در زمره مشاغل آزاد تعریف و تا کنون 

مشمول حمایت های قانون بیمه بیکاری نشده اند.
وی همچنین به ارائه تسهیلات کرونایی از طریق 
سامانه کارا اشاره کرد و گفت: با پیگیری هایی که 
توسط وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی انجام شد، 
بخشی از اعضای خانواده فرهنگ و هنر و رسانه 
استان که در ایام کرونا متضرر شدند، در سامانه کارا 

ثبت نام کرده و از تسهیلات مدنظر استفاده کردند.
در  افزود:  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
نوع تسهیلات  ثبت نام دریافت ۲  نیر  حال حاضر 
هنری  فرهنگی،  کارهای  و  کسب  برای  حمایتی 
که  است  امکان پذیر  تحفه  سامانه  در  رسانه ای  و 
تسهیلات بانک آینده با کارمزد 1۶ درصد که ثبت 
زمانی  محدودیت  بدون  تسهیلات  این  تقاضای 
و  دارد  ادامه  ثانوی  اطلاع  تا  درخواستی  میزان  و 
تسهیلات صندوق کارآفرینی امید با کارمزد چهار 
است.  تومان  میلیون   100 سقف  تا  نیز  درصد 
حسینی کاشانی با تأکید بر اینکه مشاغل فرهنگی 
و هنری بویژه هنرمندان از زمان شیوع ویروس کرونا 
با مشکلات بسیاری مواجه شدند، گفت: البته با 
وجود حمایت های انجام شده توسط دولت، فعالان 
و هنرمندان  باید از یک پشتوانه محکم تری برخوردار 
شوند تا پوشش دهنده و حامی معیشت این قشر 

فرهیخته باشد.
دبیر شورای اطلاع رسانی استان قم با بیان اینکه 
موفقیت های  و  تلاش ها  قدردان  استان  مجموعه 
هنرمندان استان است، گفت: استاندار قم پیگیر 
مطالبات و مشکلات هنرمندان است و تأکید کردند 

حمایت هرچه بیشتر از این قشر عزیز انجام شود.
وی خاطرنشان کرد: امیدواریم با تداوم وضعیت 
شیوه نامه های  رعایت  و  کرونا  نظر  از  استان 
بهداشتی، چراغ سالن های هنری قم روشن بماند و 
با اختصاص اعتبارات ملی و استانی بتوانیم بخشی 

از دغدغه های هنرمندان عزیز را برطرف کنیم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبر داد

بازگشایی سالن های سینما و تئاتر 

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم با اشاره به پیشتازی 
قم در بین کلان شهرها در دستیابی به استانداردهای بین المللی آتش نشانی، گفت: 
است  تعریف شده  دقیقه  سرصحنه 4  به  آتش نشانی  نیروهای  رسیدن  استاندارد 

درحالی که زمان ثبت شده در قم 3 دقیقه و 20 ثانیه است.
عباس جعفری در جلسه شورای سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
قم ایمنی با حضور سید امیر سامع معاون خدمات شهری و اعضای هیئت مدیره این 
سازمان در سالن جلسات شهرداری قم برگزار شد، با اشاره به عملکرد این سازمان از 
ابتدای سال جاری، اظهار داشت: از ابتدای سال تا هجدهم دی ماه سال جاری تعداد 

کل خدمات ایمنی انجام شده از سوی این سازمان ۴ هزار و ۲۴9 مورد بوده است.
مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم افزود: ۲ هزار و ۵۸۵ 

مأموریت اطفای حریق توسط ایستگاه ها و تیم های آتش نشانی قم انجام شده است.
به گفته جعفری در میان مأموریت های این سازمان در سال جاری هزار و ۵۴1 مورد 
از حوادث نیز ثبت شده است. وی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی را با بهره مندی 
از ۵۵0 نیرو بزرگ ترین مجموعه شهرداری ازنظر پرسنل و نیروی انسانی خواند و افزود: 
سازمان آتش نشانی قم اولین سازمان آتش نشانی در بین کلان شهری های کشور 

است که توانسته به استانداردهای بین المللی آتش نشانی دست پیدا کند.
زمان  قم  شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل  گفته  به 

استاندارد رسیدن نیروهای آتش نشانی به سر صحنه ۴ دقیقه تعریف شده درحالی که 
زمان ثبت شده در قم 3 دقیقه و ۲0 ثانیه است.

واگذاری مأموریت های فاقد خطرات جانی و مالی به بخش خصوصی
معاون خدمات شهری شهرداری قم  نیز دراین جلسه با اشاره به اهمیت حفظ انرژی 
سازمان آتش نشانی برای عملیات حیاتی از واگذاری مأموریت های فاقد خطرات جانی 

و مالی مانند بازگشایی درب و قطع آژیر به بخش خصوصی خبرداد.
سامع به مأموریت های ورود حیوانات به منزل هم اشاره کرد و گفت: در این گونه 
مأموریت ها هم تا وقتی خسارت جانی مردم را تهدید نکند، می تواند مأموریت ها واگذار 
شود، مثلًا وقتی ماری در منزل پیدا می شود با وقتی گربه ای در منزل محبوس شده، 
شرایطش بسیار متفاوت است و می تواند گروه های دیگری به جز آتش نشانی این 

مأموریت ها را انجام دهند.
معاون خدمات شهری شهرداری قم به خرید تجهیزات جدید آتش نشانی نیز اشاره 
کرد و افزود: با کمکی که از سوی دفتر مقام معظم رهبری به رقم 10 میلیارد تومان به 
سازمان آتش نشانی شد، شهرداری هم ۲۴ میلیارد تومان به این موضوع اختصاص 

داد و پیشرفت خوبی در تامین تجهیزات صورت گرفت.
سامع افزود: با هزینه 3۴ میلیارد تومانی تجهیزات بسیار باارزشی خریداری شد که 

ارزش امروزی آن ها به حدود ۲00 میلیارد تومان می رسد.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم اعلام کرد

پیشتازی قم در دستیابی به استانداردهای بین المللی آتش نشانی

مصطفی داننده*
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کارشناس مسائل بین الملل:

صبر راهبردی ایران جلوی ماجراجویی 
ترامپ را گرفت

یک کارشناس مسائل غرب آسیا گفت: صبر راهبردی ایران و مدیریت شرایط در 
منطقه باعث شد ریاض و تل آویو به هدف خود برای تحریک دونالد ترامپ جهت 

حمله به ایران ناکام بمانند.
ایران  ترامپ علیه  اینکه سیاست فشار حداکثری  بیان  با  »اردشیر سنایی« 
روزهای آخر خود را سپری می کند، گفت: حمله نظامی از گزینه های آمریکا برای 
ایران بود و بر روی این گزینه فکر کرده بودند اما با توجه به تحولات اخیر در منطقه و 
جهان و به ویژه خود آمریکا بعید می دانم در روزهای باقیمانده از عمر دولت ترامپ 

اتفاق خاصی بیفتد.
وی با اشاره به تلاش های عربستان و اسرائیل برای ترغیب ترامپ به حمله 
نوعی صبر  با  توانست  ایران  قدرت گفت:  انتقال  دوره  در  ایران  علیه  نظامی 
راهبردی  و کنترل رفتارهای نیروهای تحت حمایت خود به آمریکا و متحدان آن 
بهانه نداده و رفتارهای آمریکا را در این مدت مدیریت کرد و مانع از دستیابی ریاض 

و تلاویو به اهدافشان شد.
این کارشناس مسائل بین الملل در عین حال محاسبه گر بودن ترامپ را یکی 
دیگر از دلایل شکست طرح ریاض و تل آویو برای حمله به ایران دانست و افزود: 
ترامپ به نوعی سود و زیان این مسئله را هم محاسبه کرد و چنین اقدامی را زیانبار 

دید. 
و  دموکرات ها  بین  چالش  و  متحده  ایالات  داخلی  چالش های  سنایی، 
جمهوری خواهان بر سر نتایج انتخابات را هم درشکست طرح ماجراجویانه علیه 
ایران موثر ارزیابی کرد و گفت: چالش های داخلی بخشی از فرصت و انرژی ترامپ 
و تیمش را گرفت و مجموع اینها مانع از ماجراجویی علیه ایران شد و با اتفاقاتی 
که در روز اعلام رسمی نتایج افتاد و حمله به کنگره، روزهای آینده هم صرف 
دعواهای دو حزب خواهد شد و با این اوصاف وقوع ماجراجویی علیه ایران منتفی 
است. وی درباره سیاست جو بایدن رییس جمهوری منتخب ایالات متحده درباره 
غرب آسیا نیز تصریح کرد: فکر نمی کنم اختلاف زیادی با سیاست ترامپ داشته 

باشد مگر اینکه بخشی از رفتارها و رویه ها تغییر کند.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه سیاست دموکرات ها درباره اسرائیل و اعراب در 
دوره بایدن تغییر نخواهد کرد، افزود: تقریباً همین رویکرد در دوره بایدن هم ادامه 
خواهد یافت و تنها فرق آنها با جمهوری خواهان این است که معمولًا دموکرات ها 
سعی می کنند موازنه را بین اعراب و اسرائیل بیشتر رعایت کنند چیزی که در دوره 

ترامپ شاهد آن نبودیم و وزن حمایت از اسرائیل بیشتر بود.
سنایی از تداوم سیاست کنونی ایالات متحده در خصوص کشورهای حاشیه 
خلیج فارس خبر داد و افزود: به نظر می رسد همین سیاست ادامه پیدا خواهد 
کرد اما دموکرات ها ملاحظات حقوق بشری هم دارند و در سیاست های آنها 

دخالت دارد اما در مجموع تغییر محسوسی را شاهد نخواهیم بود.
وی، انتخاب بایدن را نوعی فرصت عنوان کرد و گفت: آمدن بایدن، مناسبات 
زیرا  کرد  خواهد  متحول  را  هستند  برجام  در  که  کشورهایی  و  آمریکا  و  ایران 
دموکرات ها و بایدن بر این عقیده هستند که با بودن در برجام می توان مانع 

هسته ای شدن جمهوری اسلامی ایران شد.
این تحلیلگر مسائل راهبردی به وعده انتخاباتی بایدن برای بازگشت به برجام 
اشاره کرد و گفت: اگر بایدن بخواهد به وعده خود کند باید تحریم ها را بردارد و 
برداشته شدن تحریم ها می تواند فشار بر اقتصاد ایران را کاهش دهد و شرایط 

معیشتی مردم را بهبود بخشد.
سنایی خاطرنشان کرد: بایدن به برجام برخواهد گشت و تحریم ها را هم به 
ظاهر برخواهد داشت اما هماهنگ با متحدان اروپایی خود سعی خواهد کرد با 
مطرح کردن مسائل حقوق بشری، جمهوری اسلامی را به میز مذاکره بکشاند و 

در حوزه های موشکی و منطقه ای امتیازات بیشتری از ایران بگیرد.

 رئیس کل بانک مرکزی :

کره جنوبی باید ۷ میلیارد دلار منابع ایران 
را آزاد کند

رئیس کل بانک مرکزی گفت: کره جنوبی باید به سرعت منابع مالی بلوکه شده 
ایران در آن کشور را آزاد کند و سرباز زدن از آزادسازی این منابع، قطعا اثر بدی روی 

روابط ایران و کره جنوبی خواهد گذاشت.
عبدالناصر همتی در حاشیه نشست هیئت مذاکره کننده کره ای برای آزادسازی 
منابع بلوکه شده ایران در کره جنوبی در گفتگویی افزود: در جلسه ای که امروز با 
قائم مقام وزیر خارجه کره جنوبی داشتیم، به کره ای ها گوشزد و تاکید کردم که 
منابع بلوکه شده ایران در کره متعلق به ملت ایران است و نباید با آن شوخی کرد.

وی اضافه کرد: در حال حاضر یک سال و نیم است که کره ای ها بار ها نامه 
نگاری و اعلام کردند که مشکل را امروز، فردا و یا یک ماه دیگر حل می کنند، اما 
تاکنون این مشکل حل نشده هر چند من احساس می کنم که قائم مقام وزارت 

خارجه کره جنوبی برای حل این مشکل عزمی جدی دارد.
همتی تاکید کرد: نکته ای که به هیئت مذاکره کننده کره جنوبی تاکید کردم 
این است که اولا برای منابع متوقف شده ما در کره جنوبی باید سود در نظر گرفته 
شود و ثانیا قضیه مطرح شده پیشین که براساس آن کره ای ها می خواستند 
تعدادی آمبولانس و دستگاه های تست کرونا به ما تحویل بدهند، یک مسئله 
فرعی است و قضیه منابع بلوکه شده ایران در کره جنوبی با ۲0 یا ۵0 میلیون 
دلار حل نمی شود و طلب ما ۷ میلیارد دلار است که چند سال است در این کشور 

بلوکه شده است. 
ایران  اینکه من به هیئت کره جنوبی اعلام کردم که  وی ادامه داد: ضمن 
بهانه آن ها مبنی بر مشکلات با کشور آمریکا برای عدم آزادسازی منابع ایران را 
نمی پذیرد، چرا که کشور های دیگری هم بودند که ما در آن ها منابعی داشتیم، اما 

تاکنون توانسته ایم منابع خود را از آن ها دریافت کنیم.

 سخنگوی ناجا خبرداد

صدور اعلان قرمز برای ۴ نفر از مرتکبان 
ترور شهید فخری زاده

سخنگوی ناجا گفت: درخواست صدور اعلان قرمز برای چهار نفر از مرتکبان 
ترور شهید فخری زاده به اینترپل داده شده است.

سردار مهدی حاجیان در نشست خبری درباره شناسایی سردسته های شرط 
بندی در خارج از کشور و استرداد آن ها افزود: افرادی در خارج از کشور شناسایی 
شده اند که به عنوان سردسته یا لیدر این قضیه هستند که از طریق اینترپل برای 
آن ها اعلان یا حد قرمز و از طریق مقام قضایی صلاحیت دار حکم جلب صادر 

شده است.
وی درباره استرداد این افراد به داخل کشور نیز گفت: استرداد مجرمان فرآیندی 
سیاسی، قضائی و پلیسی است که بستگی به مبادلات دو جانبه یا چند جانبه دارد 

و باید اقدامات در هر سه حوزه انجام شود.
سخنگوی ناجا با بیان اینکه ما با پلیس دیگر کشور های منطقه و جهان تعامل 
خوبی داریم افزود: ما در حیطه وظایف خود ورود کرده ایم و شناسایی متهمان به 
طور حرفه ای در خارج از کشور صورت گرفته و اعلان قرمز و درخواست جلب بین 

المللی نیز صادر شده است.
وی گفت: اکنون منتظر طی این فرایند ها هستیم.

سردار حاجیان در این نشست به اقدامات پلیس در حوزه مبارزه با شرط بندی و 
قمار آنلاین اشاره کرد و افزود: این افراد به صورت باندی و حرفه ای عمل می کنند، 
امسال 10 باند قمار با 1۶۴ عضو شناسایی و متلاشی شدند، سه هزار و 900 
شبکه در این رابطه شناسایی شدند و هزار و ۴۴0 پرونده علیه مجرمان تشکیل 

شده است.
سخنگوی ناجا گفت: همچنین درخواست صدور اعلان قرمز برای چهار نفر از 

مرتکبان ترور شهید فخری زاده به اینترپل داده شده است.
همچنین لایحه دفاعی صدور اعلان قرمز اینترپل برای عاملان وآمران ترور 

سردارشهید قاسم سلیمانی نیز تنظیم شده است.

ترامپ دنبال چیست؟
 عصر خونین کنگره آمریکا در واقع نمایی از بحران 
دموکراسی در آمریکای دوران ترامپ دارد. با این حال 
مسئله اصلی این است که دونالد ترامپ با قبول نکردن 

شکست در انتخابات به دنبال چه بوده است؟
زمانی که شمارش آراء در ایالت های مختلف به پایان رسید و پیروزی جو بایدن 
در انتخابات ریاست جمهوری ۲0۲0 مشخص شد، دونالد ترامپ شروع به ایجاد 
جنجال های مختلف کرد. در واقع او معتقد به تقلب در انتخابات پستی است. 
در اوایل امر بسیاری از جمهوری خواهان همراه او بودند، اما به مرور بسیاری به 
دلیل رفتارهای تنش زای او از ترامپ فاصله گرفتند. شاهکار ۶ ژانویه در کنگره را 
می توان پایان کار این ماجرا دانست، چون در حال حاضر حتی لیندزی گراهام، 
سناتور ارشد جمهوری خواه ایالت کارولینای جنوبی و از یاران نزدیک ترامپ نیز از 

او رویگردان شده و گفته: »دیگر کافی است!«. 
دونالد ترامپ جدای از خصوصیات اخلاقی خاصی که دارد، در واقع سعی کرد 
اهدافی را در جریان انتخابات دنبال کند. او در مرحله نخست برای ماندن در کاخ 
سفید تا آخرین نفس جنگید و سعی کرد اتاق بیضی شکل را ترک نکند. اما به نظر 
می  رسد با حمله هوادارانش به ساختمان کنگره شرایط از دستش خارج شد و در 
جلسه مجدد کنگره که به تأیید آرای الکترال منجر شد به خوبی می توان شکست 
استراتژی ترامپ برای تقلب دانستن انتخابات را مشاهده کرد. اما آیا دونالد ترامپ 

هدف دیگری را از پس این تحرکات دنبال می کرد؟
انتظار برای انتخابات 2024

دونالد ترامپ بعد از شکست بارها اعلام کرده است که در ۲0۲۴ باز به کارزار 
انتخاباتی ریاست جمهوری آمریکا برمی گردد. او در انتخابات ۲01۶ با جذب 
آرای تندروهای آمریکایی توانست در مقابل هیلاری کلینتون پیروز شود. به همین 
دلیل اهدافی که در چند وقت اخیر دنبال می کند، به نظر می رسد برای جذب و 

نگه داری آراء تندروهای آمریکایی است. 
البته اگر ترامپ برای انتخابات ۲0۲۴کاندید نشود، به احتمال زیاد ایوانکا ترامپ، 
دختر دونالد ترامپ برای انتخابات ریاست جمهوری کاندید خواهد شد. بر همین 

اساس احتمال برنامه ریزی ترامپ برای دخترش نیز وجود دارد.
و  آوانجلیست ها  داشتن  نگه  راضی  برای  اخیر  ماه  چند  در  ترامپ  واقع  در 
تندروهای آمریکایی کارهای زیادی انجام داده است؛ حتی دنباله این داستان را در 
تحرکات خاورمیانه می توان دنبال کرد. دونالد ترامپ منافع تندروهای اسرائیلی و 
آمریکایی را به خوبی تأمین کرده است و به همین دلیل امروز هواداران او با خشونت 
وارد کنگره آمریکا می شوند. ترامپ سعی دارد از آمریکایی تندرو و جدید رونمایی 
کند که مورد رضایت تندروهای آمریکا خواهد بود. در واقع ترامپیست دیگر به یک 
دیدگاه تبدیل شده است و ترامپ این را خوب می داند و همچنین می داند که سبد 

رأی او آسان مال دیگران نمی شود.
نتیجه پایان کار ابتذال

آن  و سرانجام  نداشته  ابتذال  ثمره ای جزء  ترامپ  کار  نتیجه  در حال حاضر 
در تصاویر داخل کنگره به خوبی نمایان است. تصاویری که باعث شد حتی 
جمهوری خواهان همراه او هم دست از حمایت کردن بردارند و در آخر کنگره جو 
بایدن را رئیس جمهوری بعدی آمریکا معرفی کند. همچنین پس از تأیید پیروزی 
بایدن در کنگره، ترامپ مجبور شود که ۴ صبح در بیانیه ای اعلام کند در روز ۲0 

ژانویه قدرت را به بایدن تحویل خواهد داد. 
در واقع ترامپ شکافی عمیق در حزب جمهوری خواه ایجاد کرده و فضای دو 
قطبی در جامعه آمریکایی بوجود آورده است که به نظر نمی رسد به همین جا ختم 

شود. در واقع ارثیه ناگواری برای جو بایدن و تیمش باقی گذاشته است.
روزنامه نگار

رئیس سازمان نظام پزشکی:
واکسن ایران اطمینان بخش تر از نوع غربی

رئیس سازمان نظام پزشکی گفت: واکسن تولید ایران از بسیاری واکسن های 
خارجی اطمینان بخش تر است اما چون تولید آن طول می کشد بنابر اعلام وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی قرار است حدود دو میلیون واکسن از هند، 

چین یا روسیه تا قبل از عید وارد شود.
محمدرضا  ظفرقندی روز دوشنبه در نشست خبری در محل سازمان نظام 
پزشکی افزود: واکسن فایزر و مدرنا به علت قیمت بالا و مشکلات حمل و نقل 
و زنجیره سردی که نیاز دارد هرگز در دستور کار خرید ایران نبوده اما واکسن 
آسترازنکا که تولید سوئد است و فقط مطالعات علمی آن در آکسفورد انگلیس 
انجام شده و نگهداری آن هم در ایران امکانپذیر است می تواند خریداری شود. 
ضمن این که تولید واکسن در هند، چین و روسیه نیز طبق قرارداد با آسترازنکا 

انجام می شود و خرید این واکسن از منابع مختلف در دستور کار است.
وی گفت: بنابر اعلام وزارت بهداشت قرار است حدود دو میلیون واکسن کرونا 
از منابع مختلف تا قبل از عید وارد کشور شود زیرا تولید واکسن در کشور و تولید 
مشترک واکسن با کوبا به زمان بیشتری نیاز دارد. رئیس سازمان نظام پزشکی 
افزود: ۲90 شرکت در دنیا اکنون برای تولید واکسن کرونا فعالیت می کنند. این 
واکسن ها انواع مختلفی دارند و ممکن است ویروس ضعیف شده یا غیر فعال با از 
نوع پروتئین MRNA باشند. مهم فرمول واکسن است که در هر کشوری از جمله 
چین، روسیه یا چین می تواند تولید شود. بسیاری از کشورهای همسایه ما مثل 
امارات و بحرین نیز چین واکسن خریده اند و ترکیه نیز ۵0 میلیون واکسن از چین 
خریده و با توجه به منابع محدود تولید قطعا خرید واکسن از یک منبع برای هیچ 
کشوری کفایت نمی کند. وی ادامه داد: واکسن تولید مشترک ایران و کوبا نیز با 
همکاری انستیتو پاستور ایران تولید می شود. فاز 1 و ۲ انسانی آن در کوبا انجام 
می شود. هیات علمی قوی و با تجربه ای نیز از ایران بر تولید این واکسن نظارت 
دارد و اگر ارزیابی ها مثبت باشد فاز 3 مطالعات انسانی آن که نیازمند جمعیت 
بیشتری در حدود 30 هزار آزمایش است همزمان و به طور مشترک در ایران و کوبا 

انجام می شود و احتمالا تولید این واکسن سه ماه دیگر طول می کشد.

 انتقاد دبیرکل حزب موتلفه اسلامی از طرح انتخاباتی مجلس:

تعیین سن برای نامزد، کشور را از توان 
رجال محروم می کند

دبیرکل حزب موتلفه اسلامی، با بیان اینکه بجای تعیین سن، توانایی و لیاقت 
ملاک تعیین نامزد ریاست جمهوری قرار گیرد، از طرح انتخاباتی مجلس یازدهم 
انتقاد کرد و گفت: به این مواد قانونی نیازی نیست و سن نمی تواند مبنایی برای 

محروم کردن ملت از توان رجال سیاسی و تجربه آموخته باشد.
اسدالله بادامچیان در بیان مواضع هفتگی این تشکل اصولگرا  با اشاره به بررسی 
قانون جدید انتخابات در مجلس گفت: تعیین سن ۴0 تا ۷0 سال برای داوطلبان 
ریاست جمهوری صحیح نبود. زیرا مبنا برای تعیین رییس جمهوری، توانمندی 
و لیاقت و توانایی اداره مطلوب دولت است. آیا سلمان فارسی یا اسامه بن زید 
19ساله که پیامبر گرامی اسلام )ص( او را در رأس لشکر اسلام قرار داد، یا شهید 
بهشتی اگر در دوران ما باشند، طبق این پیش نویس می توانند مسوولیت دولت را 
برعهده بگیرند؟ حداقل نگاه به کشورهای دیگر بشود. آیا ماهاتیر محمد در مالزی 
یا روسای جمهوری و رهبران چین جدید شیائو پینگ را منع کرده اند که رییس 
جمهوری شوند؟ دبیرکل حزب موتلفه اسلامی خاطرنشان کرد: با وجود شورای 
نگهبان که احراز صلاحیت در توانایی و توانمندی و مدیر و مدبر بودن نامزدهای 
ریاست جمهوری را برعهده دارد، نیازی به این مواد قانونی که کشور را از رجال 
سیاسی مذهبی و تجربیات آنها محروم می کند، نیست و سن نمی تواند مبنا برای 
محروم کردن ملت از توان رجال سیاسی و تجربه آموخته باشد. بادامچیان با اشاره 
به حوادث اخیر آمریکا، اظهارکرد: شورش اخیر مردم آمریکا و حمله به کنگره بیانگر 
نارضایتی آنها از نظام لیبرال سرمایه داری است و ترامپ معلول این نارضایتی است. 
این فعال اصولگرا اضافه کرد: وقتی نظام لیبرال کاپیتالیستی آمریکا از برگزاری 
انتخابات عاجز است، یعنی آمریکا دچار عجز شده و حوادث روز چهارشنبه در 

آمریکا نشان داد که نظام حاکمیتی این کشور درحال فروپاشی و افول است.

اخبار

پرستو بهرامی راد*

 
 معاون اول رئیس جمهور در واکنش به برخی انتقادات درباره ارز 4200 تومانی 
گفت: در مردادماه در جلسه سران سه قوه با تصمیم سران قرار شد نرخ ارز که 
قیمت آن 4400 تومان شده بود به همان قیمت 4200 تومان برگردد و آقای 
پورابراهیمی نیز در همین جلسه حضور داشت اما حالا یکباره همه می گویند 
فلانی این کارها را انجام داده است. ما که همواره موضع روشنی در این خصوص 

داشته ایم.
دکتر اسحاق جهانگیری ظهر روزدوشنبه  در بیست و چهارمین سالروز ملی 
صادرات با قدردانی از برگزاری این مراسم از سوی اتاق بازرگانی ایران، اظهار 
داشت: دولت باید تلاش کند کارها را به بخش خصوصی واگذار کند چرا که 
بخش خصوصی عملکرد بهتری از دولت دارد و امیدواریم بتوانیم کارهای مهمی 
را در بخش های مختلف صنعتی، معدنی، کشاورزی و بازرگانی به اتاق بازرگانی و 

تشکل های مختلف واگذار کنیم.
روز های سخت همه می خواهند از مسئولیت فرار کنند

معاون اول رییس جمهور با اشاره به اینکه از سال 97 تاکنون سه سال سخت و 
نفس گیر بر کشور گذشت، گفت: در سختی ها است که افراد باید خود را نشان 
دهند. روزهای گل و بلبل همه هستند و همه چیز مرتب است. در روزهای سخت 
که همه می خواهند از هر مسئولیتی فرار کنند باید هم پیمانی داشته باشیم تا 

بتوانیم از شرایط سخت عبور کنیم.
وی با اشاره به اینکه کشور امروز در شرایط دشوار و خطیر قرار دارد، گفت: از 
یک سو آثار و عوارض تحریم های ظالمانه آمریکایی ها باعث شده در بخش های 
اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی زندگی تک تک آحاد مردم را تحت تاثیر قرار دهد 
و از سوی دیگر بیماری کرونا آثار نامطلوبی را در همه کشورها برجای گذاشته 

است.
دکتر جهانگیری خطاب به صادر کنندگان کشور گفت: تحریم های ظالمانه 
شرایط را برای کار و فعالیت اقتصادی دشوار کرده و خدماتی نظیر حمل و نقل و 

انتقال پول با دوره پیش از تحریم ها قابل مقایسه نیست.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به برخی نقدها نسبت به نرخ ارز، تصریح کرد: 
برخی افراد به گونه ای صحبت می کنند که گویی اولین بار است در کشور چند 
نرخ برای ارز تعیین می شود. در دوره مهندس موسوی و دوره آیت الله هاشمی 
رفسنجانی قیمت های متفاوتی برای نرخ ارز در کشور وجود داشت و در دوره 
آقای احمدی نژاد نیز همین روال حاکم بود و دولت تدبیر و امید وقتی در شهریور 
1392 کار خود را آغاز کرد یکی از اولین اقداماتش این بود که قیمت سه نرخی 

ارز را از بین برد و آن را به دو نرخ تقریبا نزدیک به هم تبدیل کرد.
وی افزود: مهمترین کاری که بانک مرکزی می توانست برای مهار نرخ ارز انجام 
دهد این بود که اسکناس ارز را در بازار تزریق کند. در سالهای قبل بانک مرکزی 
حداکثر روزی 150 میلیون دلار در بازار تزریق می کرد اما در فروردین سال 97 
در شرایطی قرار گرفتیم که هنوز هم قصد ندارم بگویم چه میزان اسکناس ارز 

در بازار تزریق شد.
دکتر جهانگیری با اشاره به انتقادات پورابراهیمی رییس کمیسیون اقتصاد 
مجلس شورای اسلامی در این مراسم در خصوص ارز، اظهار داشت: در مرداد 
ماه در جلسه سران سه قوه با تصمیم سران قرار شد نرخ ارز که قیمت آن 4400 
تومان شده بود به همان قیمت 4200 تومان برگردد و آقای پورابراهیمی نیز در 
همین جلسه حضور داشت اما حالا یکباره همه می گویند فلانی این کارها را 

انجام داده است. ما که همواره موضع روشنی در این خصوص داشته ایم.
مردم ایران اصل هستند و همه باید فدای مردم شویم

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه باید تصمیمات را متناسب با شرایط 
مردم اتخاذ کنیم، خاطر نشان کرد: مردم کشور اصل هستند و همه ما باید فدای 
مردم ایران شویم و نباید بگذاریم شرایط سخت شود تا معلوم شود که ما قهرمان 
هستیم. ما وقتی قهرمانیم که مردم خوش باشند و زندگی آنها دچار فروپاشی 

نشود.
وی با اشاره به اینکه البته شرایط برای مردم سخت شده است، گفت: تحریم 
کنندگان ملت ایران جنگی اقتصادی به راه انداختند تا ما را از پا دربیاورند اما 
فعالان اقتصادی نگذاشتند اقتصاد کشور زمین بخورند. امروز می بینیم که 
ترامپ و کسانی که قصد فروپاشی کشور ما را داشتند چه شرایطی دارند و زمین 
گیر شده اند و ما چه شرایطی داریم. دولت جدید آمریکا باید از این شکست ها 

درس بگیرد و سر تعظیم در برابر دولت ایران فرود بیآورد.
شاهد رشد اقتصادی مثبت در بخش صنعت هستیم

جهانگیری در بخش دیگری از سخنانش اظهار داشت: در دوران شیوع ویروس 
کرونا و اعمال تحریم ها عملکرد تجاری در فصل پاییز سال جاری مثبت بوده است 

که باید به آن افتخار کنیم.

وی با بیان اینکه با وجود شیوع ویروس کرونا ریزش کمی در بخش شاغلان 
شاهد بودیم، تاکید کرد: در فصل بهار یک میلیون و ۴00 هزار نفر ریزش شغل 
داشتیم که این رقم در فصل تابستان به یک میلیون و ۲00 هزار نفر و در فصل 

پاییز به یک میلیون نفر تقلیل پیدا کرد.
معاون اول رییس جمهوری افزود: در بخش صنعت این رقم در تابستان تنها ۴3 

هزار نفر بود و در پاییز هشت هزار نفر با ریزش شغل مواجه شدند.
همسایگان بزرگترین سرمایه صادراتی ایران هستند

معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه صدور خدمات فنی و مهندسی باید 
پیگیری شود، اظهار داشت: این فعالیت به دلیل تحریم و شیوع ناگهانی ویروس 

کرونا با مشکلات فراوانی همراه شد که به آرامی حل می شود.
وی با بیان اینکه کشورهای همسایه مهم ترین هدف و بزرگترین سرمایه های 
صادراتی ایران هستند، گفت: باید به دنبال صادرات بخش شرکت های دانش 
بنیان باشیم زیرا صادرات ۲۵ میلیارد دلاری در 9 ماه کمتر از ظرفیت موجود 

کشور است.
جهانگیری از فعالان اقتصادی خواست راهکارهای مناسب برای مشکلات 
تجارت را پیشنهاد دهند و تاکید کرد: دولت از هیچ حمایتی برای بهبود شرایط 

تجاری به ویژه صادرات دریغ نخواهد کرد.
 ضرورت ایجاد شرکت های بزرگ صادراتی توسط بخش خصوصی

دکتر جهانگیری با تاکید بر اینکه فعالان اقتصادی و بخش خصوصی باید 
جایگاه واقعی خود را در اقتصاد کشور پیدا کنند، تصریح کرد: امروز دیگر اتاق 
بازرگانی خود را پایین تر از یک مسئول دولتی نمی داند بلکه همانند او در 
جلسات حضور دارد و نظرات خود را بیان می کند. چندی پیش بخشنامه ای 
را ابلاغ کردم که هیچ جلسه ای برای تصمیم گیری در سطح دولت نباید بدون 

حضور نماینده بخش خصوصی انجام شود.
معاون اول رییس جمهور با اشاره به مشکلات مطرح شده از سوی صادرکنندگان 
گفت: بخشی از این مشکلات به خاطر شرایط تحریم و بخشی به خاطر ضعف 
در تصمیم گیری و سیاست گذاری ها بوده است که لازم است بخش خصوصی 

نقدها و راهنمایی های خود را اعلام کند تا تصمیمات را اصلاح کنیم.
بخش  توسط  صادراتی  بزرگ  های  شرکت  ایجاد  ضرورت  بر  تاکید  با  وی 
خصوصی، افزود: وقتی روسیه تحریم شد، تصمیم گرفتند که برخی کالاها و 
اقلام مورد نیاز خود مانند میوه را از ایران تامین کنند اما یکی از مشکلات بر سر 
راه این همکاری عدم وجود شرکت های بزرگ صادراتی بود و طرف های روسی 

ناچار بودند با چندین شرکت مذاکره داشته باشند.
دکتر جهانگیری با تاکید بر گسترش صادرات خدمات فنی و مهندسی، گفت: 
صادرات این خدمات در دوره کرونا به خاطر شرایط و محدودیت ها کم شد اما 
نباید اجازه دهیم این شرکت ها تضعیف شوند چرا که شرکت های خدمات فنی و 

مهندسی جزو سرمایه های مهم کشور هستند.
معاون اول رییس جمهور گفت: وقتی در تهران طرحی را افتتاح می کنیم و می 
پرسیم پیمانکار این طرح کیست می گویند فلان نهاد نظامی. قرار بود این گونه 
نهادها در صورتی فعال شوند که بخش خصوصی برای انجام آن کار وجود نداشته 
باشد اما وقتی این سخن را می گوییم، می گویند مگر در تهران طرحی هست که 

پیمانکارش نهادهای نظامی نباشند.

 رئیس قوه قضاییه یکی از جلوه های اعتماد به نفس 
ملی را تولید واکسن ایرانی دانست و گفت: واکسن ملی 
از افتخارات بزرگ مردم ایران است که اگر به تولید انبوه 

برسد همه ملت ها می توانند از آن بهره مند شوند.
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز دوشنبه در جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه با گرامیداشت یاد و خاطره 
ماه 13۵۶ که  در دی  قم  مردم  قیام خونین  شهدای 
رهبر معظم انقلاب از آن به عنوان »تبر ابراهیمی بر کاخ 
ستمشاهی« یاد کردند، بر لزوم اجرای فرامین راهبردی 

رهبر انقلاب در سالگرد این حادثه تأکید کرد.  
رئیسی دستور مقام معظم رهبری در تحریم واکسن 
آمریکایی و انگلیسی را تدبیری حکیمانه برای صیانت 
از جان مردم در برابر کسانی دانست که بی پروا و بدون 
ها  واکسن  نوع  این  واردات  دنبال  مردم  جام  به  توجه 
هستند و خاطرنشان کرد: تأکید مقام معظم رهبری بر 
ممنوعیت ورود واکسن از آمریکا و انگلیس برای آن بود 
که نباید ایران به آزمایشگاهی برای واکسن های آنها 

تبدیل شوند.
انقلاب،  رهبر  تدبیر  این  گفت:  قضاییه  قوه  رئیس 
»تحریم استکبار اقتصادی« است که امروزه می خواهد 
با تفرعن جان ملت ها را به خطر بیاندازد و جهان را 
قربانی منافع خود کند اما رهبری حکیم انقلاب، جلوی 
این کار را گرفتند. رئیسی به بیماری »خودتحقیری« که 
در این میان به کمک غربی ها آمده اشاره کرد و افزود: 
»ویروس خودتحقیری« و این که برخی به توانمندی 
نداشته  باور  و دانشمندان کشور  و جوانان  های خود 
باشند و چشمشان به بیگانگان باشد، اگر خطرناک تر از 

ویروس کرونا نباشد کمتر از آن نیست.
تولید  واکسن  اگر  اظهارداشت:  قضاییه  قوه  رئیس 
کشورمان پس از موفقیت آزمایش های انسانی به مرحله 
تولید انبوه برسد، همه ملت ها از آن بهره مند خواهند 

شد و هیچ ملتی بدون سهم نخواهد ماند.
وی با بیان اینکه یقین داریم با اتکا به خدا و خودباوری 
می توانیم به قله ها برسیم و تمدن نوین اسلامی را رقم 
بزنیم از توفقیات جمهوری اسلامی ایران در تولید قدرت 
های  نشانه  عنوان  به  فناوری  و  علمی  های  حوزه  در 
مدنیت واقعی یاد کرد و آنها را زمینه ساز شکل گیری 

تمدن نوین اسلامی دانست.
هیچ خط قرمزی برای رسیدگی به موضوع 

سقوط هواپیمای اوکراینی نداریم
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود 

با گرامیداشت یاد و خاطره جانباختگان حادثه سقوط 
هوایپمای اوکراینی در دی ماه سال گذشته، از بررسی 
های فنی و کارشناسی همه ابعاد این حادثه از سوی 
سازمان قضایی نیروهای مسلح خبر داد و گفت که این 
سازمان با بررسی همه فرضیات و استماع نظرات همه 
طرف های درگیر موضوع، گزارش خود را اعلام کرده 

است.
رئیسی با بیان این که گزارش سازمان قضایی نیروهای 
مسلح هم از طریق رسانه ملی اعلام شده و هم طی 
دو جلسه به اطلاع خانواده های قربانیان این سانحه 
رسیده، گزارش سازمان مذکور را از نظر تحقیقاتی کامل 
و دقیق و قابل عرضه به مجموعه های مرتبط دانست که 
می تواند تردیدهای موجود در این زمینه را برطرف کند.
رئیس قوه قضاییه با بیان این که هیچ خط قرمزی 
برای بررسی و پیگیری و رسیدگی به این موضوع نداشته 
و نداریم اظهار داشت: هر فرض و هر فرد مورد سوال و 
اتهام مورد تحقیق و بررسی قرار گرفته اما برخی برای 
خوشامد دیگران به گونه ای سخن می گویند که گویا 
انجام شده  تقدیری  قابل  کار  ندارند چه  اصلًا اطلاع 

است.
رئیسی با تقدیر از اقدامات سازمان قضایی نیروهای 
مسلح در بررسی این موضوع، تأکید کرد: نگاه و تأکید 
ما در بررسی این حادثه از ابتدا کشف حقیقت و دادرسی 
عادلانه بوده که از وظایف ماست و تحقیقات مفصل 
این  در  و...  صحنه  بازسازی  و  میدانی  و  کارشناسی 
پرونده انجام شده و تحقیقات دادسرا تمام شده و پرونده 

در مراحل بعدی رسیدگی با جدیت دنبال خواهد شد.
ضدیت و مبارزه با فساد هزینه دارد 

رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنان خود 
مبارزه با فساد از مأموریت های مهم و محوری دستگاه 
قضا عنوان کرده و گفت : از اقدامات صورت گرفته تا 

کنون در امر مبارزه با فساد باید تقدیر شود.
وی تصریح کرد: ضدیت و مبارزه با فساد هزینه دارد و 
عکس العمل ها را برمی انگیزد و مقام معظم رهبری نیز 
در فرمان ۸ ماده ای خودشان در سال ۸0 که بندهای 
آن زنده و پویاست، گوشزد کردند مبارزه که آغاز شود، 
فریاد عده ای بلند می شود اما شما به این جیغ ها توجه 

نکنید.
رئیس قوه قضاییه گفت: تلاش دستگاه قضایی این 
است که مبارزه با فساد عادلانه، حق مدارانه، دقیق و 
با روحیه انقلابی باشد و هیچ مانعی در این مسیر ما را 

متوقف نخواهد کرد و فقط به خدا و حقوق ملت توجه 
داریم و تنها خط قرمز ما هم غیرمستند حکم دادن و 

بدون ادله حرف زدن است.
این که  و  مسئولان و اصل ۴9 قانون اساسی است 
دوستان تلاش می کنند در حد حرف و سخن نماند و 

عملیاتی شود، مثبت است.
قدردانی از رئیس دستگاه قضایی عراق برای 

صدور حکم بازداشت ترامپ
رئیسی در بخش دیگری از سخنانش از فائق زیدان 
برای  عراقی  قضات  و  عراق  قضایی  دستگاه  رئیس 
صدور  دلیل  به  ترامپ  دونالد  بازداشت  حکم  صدور 
دستور ترور فرماندهان مقاومت در فرودگاه بغداد تقدیر 

کرد.
رئیس قوه قضاییه خاطر نشان کرد: ترامپ آمر و عامل 
او  جنایات  اما  است  مقاومت  فرماندهان  ترور  اصلی 
محدود به ترور حاج قاسم و ابومهدی المهندس نیست 
و دستش به خون بسیاری از انسان ها در منطقه و دیگر 
کشورها آلوده است که امیدواریم حکم صادره از سوی 
دستگاه قضایی عراق اجرا شود و به برکت خون مطهر 
منطقه  از  ها  آمریکایی  اخراج  شاهد  زودی  به  شهدا 

باشیم.

رئیس قوه قضاییه:

واکسن ملی از افتخارات بزرگ مردم ایران است

پاسخ جهانگیری به انتقادات درباره ارز ٤200 تومانی؛

تثبیت ارز 4۲۰۰ تومانی؛ نتیجه تصمیم سران قوا
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با توجه به همپوشانی علائم میگرن و سکته مغزی، بیان این که کدام یک را 
تجربه می کنید و این که باید به اتاقی تاریک و آرام رفته یا بلافاصله با اورژانس 

تماس بگیرید، می تواند دشوار باشد. 
حملات میگرن بیشتر به واسطه ایجاد سردردهایی شدید شناخته شده 
هستند. سکته های مغزی با علائمی مانند بی حسی و ضعف در یک سمت 
بدن، گفتار نامفهوم، سردرگمی، کاهش بینایی یا دوبینی، سرگیجه، و از 

دست دادن تعادل و هماهنگی تشخیص داده می شوند.
به نقل از "اوریدی هلث اما برخی حملات میگرن نیز موجب بی حسی، 
ضعف، مشکلات گفتاری، سردرگمی، تغییرات بینایی و سرگیجه می شوند.

و برخی موارد سکته مغزی نیز موجب سردرد ناگهانی و شدید می شوند.
با توجه به همپوشانی علائم میگرن و سکته مغزی، بیان این که کدام یک را 
تجربه می کنید و این که باید به اتاقی تاریک و آرام رفته یا بلافاصله با اورژانس 

تماس بگیرید، می تواند دشوار باشد.
برای پیچیدگی بیشتر شرایط، این امکان وجود دارد که فرد به طور همزمان 

یک حمله میگرن و یک سکته مغزی را تجربه کند.
میگرن یک اختلال عصبی است که با اپیزودهای مکرر علائم که حمله 
تهوع،  با حالت  به طور معمول شامل سردرد همراه  و  نامیده می شود، 
استفراغ، و حساسایت به نور، لمس، بو، یا صدا می شود، مشخص می 
شود. زنجیره رویدادهایی که هنگام بروز حمله میگرن در مغز رخ می دهند، 
پیچیده است و به طور کامل درک نشده است. یک نظریه که در آوریل ۲01۵ 
در نشریه the Journal of Neuroscience منتشر شد، این است که حمله 
میگرن شبکه های عصبی در مغز را شامل می شود که هنگام تحریک شدن 
موجب ترشح انواع مختلف مواد شیمایی به نام نوروپپتیدها می شوند. 
نوروپپتیدها به نوبه خود موجب گشاد یا تنگ شدن رگ های خونی می شوند 

که به بروز علائم مرتبط با میگرن منجر می شود.
در سکته مغزی جریان خون به بخشی از مغز کاهش می یابد. یک سکته 
مغزی می تواند به واسطه انسداد در یک رگ خونی شکل بگیرد که به نام 
سکته مغزی ایسکمیک شناخته می شود یا به واسطه پارگی رگ خونی و 

نشت خون رخ دهد که به نام سکته مغزی هموراژیک شناخته می شود. 
در هر مورد، بخشی از مغز که توسط آن رگ خونی تغذیه می شده است با 
کمبود اکسیژن و مواد مغذی مواجه می شود که آسیب دیدگی یا مرگ آن 
قسمت از مغز را به همراه دارد. سکته مغزی حتی می تواند مرگبار باشد، به 
ویژه اگر بخشی از مغز تحت تاثیر قرار گرفته باشد که وظیفه کنترل تنفس و 

دیگر اندام های کلیدی، مانند قلب را بر عهده دارد.
میگرن و سکته مغزی می توانند موجب نقائص عصبی کانونی یا عملکرد 
غیر عادی در بخش های خاص بدن شود. نقائص عصبی کانونی می تواند 
شامل ضعف یا از دست دادن کنترل عضلات، بی حسی و گزگز در یک 
بخش از بدن، و مشکلات گفتاری، بینایی، یا شنوایی ناشی از مشکلی در 

مغز یا سیستم عصبی شود.
کدام یک از انواع میگرن می تواند شبیه سکته مغزی به نظر برسد؟ 

میگرن با آئورا نوعی میگرن است که به طور معمول با سکته مغزی اشتباه 
گرفته می شود. آئورا در میگرن همراه با آئورا مجموعه ای از علائم بینایی، 
حسی یا دیگر علائم سیستم عصبی است که به طور معمول بین چند 
دقیقه تا یک ساعت ادامه می یابند و به طور معمول پیش از مرحله سردرد 
یک حمله میگرن ظاهر می شود. این امکان وجود دارد که فرد علائم آئورا را 

بدون سردرد داشته باشد.
شایع ترین علائم آئورا شامل موارد دیداری مانند نورهای چشمک زن یا 
وجود لکه ها و خطوط زیگزاگ در میدان دید فرد می شود. از دیگر علائم 
آئورا می توان به از دست دادن بینایی برای مدتی کوتاه، گزگز یا بی حسی 
در صورت، دست ها یا دیگر نقاط بدن، شنیدن صداهایی مانند زنگ یا 
موسیقی، و مشکلات گفتاری و زبانی مانند ناتوانی در بیان واژه ها و گفار 
نامفهوم اشاره کرد. هر یک از این موارد به راحتی ممکن است نشانه ای از 

سکته مغزی در نظر گرفته شوند.
نوع دیگر میگرن که می تواند علائمی شبیه سکته مغزی داشته باشد، 
میگرن  یا  خانوادگی  همی پلژیک  میگرن  نام  به  نادر  ارثی  شرایط  یک 
همی پلژیک انفرادی است، اگر این شرایط فقط در یک فرد در یک خانواده 

رخ دهد. علائم حمله میگرن همی پلژیک همانند میگرن با آئورا است، اما 
شامل ضعف حرکتی یا عضلانی در یک سمت بدن نیز می شود که ممکن 
است برای روزها یا حتی هفته ها ادامه داشته باشد. در موارد نادر، میگرن 
همی پلژیک می تواند موجب تب، سردرگمی، از دست دادن هوشیاری یا 

حتی کما شود.
اگر برای نخستین بار است که میگرن را تجربه می کنید و دارای علائم غیر 

عادی همراه با آن هستید، این می تواند تجربه ای بسیار ترسناک باشد.
اگر علائمی را تجربه می کنید که می توانند نشان دهنده سکته مغزی یا 
میگرن باشند، از جمله سردرگمی، ناتوانی ناگهانی در حرکت دادن صورت، 
دست یا پا به ویژه در یک سمت بدن، و دشواری در تکلم بررسی احتمال 

سکته مغزی همواره ایده خوبی است.
افراد مبتلا به سردردهای میگرنی به طور معمول با علائم خود آشنا هستند 
و در صورت مواجهه با نشانه های هشداردهنده سکته مغزی که شامل بی 
حسی ناگهانی، افت بینایی و ضعف می شوند باید این شرایط را جدی 

بگیرند.
به عنوان یک قانون کلی، میگرن به طور معمول موجب احساساتی مانند 
گزگز، و مشاهده نورهای چشمک زن یا لکه ها می شود، در شرایطی که 
سکته مغزی با از دست دادن احساسات مانند بی حسی یا ضعف و افت 

بینایی پیوند خورده است.
تفاوت دیگری که می توان مد نظر قرار داد این است که علائم سکته مغزی 
به طور معمول ناگهانی رخ می دهند، در شرایطی که علائم میگرن به طور 

معمول به تدریج و طی چند ساعت ظاهر می شوند.
میگرن با آئورا خطر سکته مغزی را اندکی افزایش می دهد 

در شرایطی که میگرن به طور معمول موجب سکته مغزی نمی شود، 
تجربه میگرن با آئورا می تواند افراد را با خطر اندکی بیشتر برای سکته مغزی 
مواجه سازد. این افزایش به طور معمول کم است و افرادی که میگرن دارند 

باید علائم خود را شناسایی کرده و با ترس سکته مغزی زندگی نکنند.
زمانی که سکته مغزی به عنوان عارضه میگرن با آئورا رخ می دهد، سکته 
مغزی میگرنی نامیده می شود. سکته مغزی میگرنی یک اتفاق غیر معمول 

است.
چگونه می توان خطر سکته مغزی را کاهش داد؟ 

با توجه به این که میگرن با آئورا یک عامل خطر عروقی است، بهترین کاری 
که افراد مبتلا به میگرن می توانند انجام دهند، کاهش عوامل خطر برای 

سکته مغزی است که البته هر فردی باید به آنها توجه داشته باشد.
به گفته مراکز کنترل و پیشگیری از بیماری آمریکا دلایل اصلی سکته 
مغزی شامل فشار خون بالا، کلسترول بالا، سیگار کشیدن، چاقی و دیابت 

می شوند.
شما می توانید خطر سکته مغزی را با دنبال کردن یک رژیم غذایی سالم، 
حفظ وزن سالم، ورزش کردن، ترک سیگار، و پرهیز از نوشیدن بیش از حد 
الکل کاهش دهید. مراجعه به پزشک برای کنترل بیماری هایی که به آنها 
مبتلا هستید از جمله فشار خون بالا، کلسترول بالا، دیابت و بیماری قلبی 
نیز به کاهش خطر سکته مغزی کمک خواهد کرد. پزشک می تواند به ترک 

عادت سیگار کشیدن شما نیز کمک کند.
زنانی که در سن باروری قرار دارند و به میگرن مبتلا هستند، درباره روش 
های پیشگیری از بارداری می توانند با پزشک خود مشورت کنند. بنابر یک 
بررسی که در نشریه Current Headache and Pain Reports منتشر شد، 
در شرایطی که فرمولاسیون های قدیمی قرص های ضد بارداری با مقادیر 
بالاتر استروژن خطر سکته مغزی را به ویژه بین زنانی که سیگار می کشند، 
افزایش می دهد، اما استفاده از داروهای ضد بارداری هورمونی با دوز پایین 

به نظر نمی رسد زنان سالم مبتلا به میگرن را با خطر اضافه مواجه سازد.

چه می شود اگر مطمئن نباشیم با میگرن مواجه هستیم یا سکته مغزی؟  

۷ شوینده شیمیایی که پاک کنندهآنچه باید درباره میگرن و سکته مغزی بدانید 
 سلامتی هستند!

در بسیاری از خانواده ها استفاده از سفیدکننده ها و پاک کننده ها بسیار رایج 
است و آن هم برای از بین بردن قارچ ها و کپک ها از حمام و وان یا آشپزخانه و حتی 

برای سفید کردن لباسها.
بی شک این محلول ها خواص ضد عفونی کننده دارند اما استفاده از آنها در 

درازمدت عوارض جانبی منفی و بالقوه خطرناک دارد.
بارزترین خطرات انواع سفید کننده ها بر روی برچسب آنها ذکر شده است. این 
مواد به شدت قادر به تحریک چشم، پوست و دستگاه تنفسی هستند و گازهای 
حاصل از آنها به راحتی استنشاق می شود. این استنشاق منجر به وخامت ریه ها، 
و زخم شدن مجاری تنفسی می گردد. ممکن است این عوارض جانبی بالافاصله 
بعد از قرار گرفتن در معرض سفید کننده ها رخ ندهد اما در درازمدت مطمئنا خود 

را نشان خواهد داد.
سفید کننده ها: یکی از رایج ترین محصولات مورد استفاده در تمام جهان است 
و می تواند منجر به بروز بسیاری از مشکلات سلامتی شود. قرار گرفتن در معرض 
سفید کننده ها برای طولانی مدت می تواند علاوه بر مسمومیت های شدید، 
منجر به بروز آسم و ذات الریه، سوزش چشم، درد قفسه سینه و سوزش پوست 
شود. آژانس حفاظت از محیط زیست آمریکا و سازمان غذا و داروی این کشور 
اکیدا هشدار داده که این محصولات باید دور از دسترس کودکان قرار داده شود. 
اگر با مواد سفیدکننده جایی را تمیز می  کنید، ترتیبی دهید که تهویه کامل در آن 

محل برقرار باشد. پنجره را باز کنید یا هواکش را به کار بیندازید.
فرمالدئید: شکی نیست که فرمالدئید یکی از خطرناک ترین مواد شیمیایی 
است که در خانه شما وجود دارد. این تحقیقات نشان داده که قرار گرفتن مردان 
در معرض این ماده شیمیایی برای دوره ای طولانی چه بسا به باروری آنها زیان می 

 رساند و شانس تولید مثل آنها را کاهش می  دهد.
بوراکس: بوراکس در محصولات متنوع لباسشویی و تمیز کننده خانگی بکار می 
رود. برخی مطالعات نشان داده که قرار گرفتن طولانی مدت در معرض این ماده 

شیمیایی منجر به کاهش باروری هم در مردان و هم در زنان می شود.
خوشبوکننده ها: عطرهای مصنوعی حاوی مواد محرک و آلرژن ها هستند و 
مشکلاتی از قبیل خس خس سینه، دیگر مشکلات تنفسی و سوزش پوست را 
به همراه دارند. واکنش به این نوع خوشبوکننده ها از فردی به فرد دیگر متفاوت 

است.
آمونیاک: شناخته شده ترین ماده برای پاک کردن سطوح پنجره ها و آینه است. 
آمونیاک مهم ترین ترکیب هیدروژنه ازت است و در طبیعت از تجزیه مواد آلی ازت 
دار به دست می آید. آمونیاک گازی است بی رنگ، با مزه فوق العاده تند و زننده که 
اشک آور و خفه کننده است. گاز آمونیاک از هوا سبک تر است و به سهولت به مایع 
تبدیل می شود. آمونیاک سبب تحریک دستگاه تنفسی، پوست و چشم می شود 
و مواجهه با حجم زیاد این گاز برای بدن انسان بسیار خطرناک است زیرا این گاز با 

آسیب رساندن به شش ها می تواند سبب مرگ فرد شود.
ترکیبات چهارتایی آمونیوم: این ترکیبات مواد شیمیایی هستند که پتانسیل 
تشدید آسم را در افراد مبتلا دارند و حتی باعث افزایش خطر ابتلا به آسم در افراد 

سالم می شوند.
اتانول آمین: مونو اتانول آمین در صورت تماس با چشم می تواند سبب تحریک 
شدید با علائم مشخصه قرمزی، ورم و سوختگی شیمیایی در چشم شود. مایع 
رقیق تر این ماده می تواند سبب آسیب قرنیه شود. در صدمات شدید نابینایی 
اتفاق می افتد. غلظت پایین بخار این ماده باعث اختلال در دید می شود که به آن 
»مه آبی« یا »هاله دید« می گویند. تماس مونو اتانول آمین با پوست می تواند منجر 
به این مشکلات شود: ناراحتی و درد در موضع آلوده شده، قرمزی بسیار شدید، 
ورم همراه با سوختگی های شیمیایی، تاول و همچنین آسیب های بافتی. مونو 
اتانول آمین از راه گوارشی سمیت بسیار کمی دارد، اما می تواند سبب تحریکات 
شدید، سوختگی دهان، گلو، مری و شکم همراه با درد سینه و شکم، حالت تهوع، 
استفراغ، اسهال، سرگیجه، تشنگی، ضعف و غش کردن شود. همچنین می 
تواند حالتی شبیه شوک، افتادن فشار خون، ضربان نبض کند، بیهوشی و کما را 
به همراه داشته باشد. مونو اتانول آمین قابل احتراق بوده و در بالاتر از ۸۵ درجه 

سانتیگراد می تواند با هوا مخلوط قابل انفجاری را تشکیل دهد.

در روزهای آلوده، بدن را با ۷ گزینه 
سالم سم زدایی کنید

فصل زمستان با توجه به سرما و گاهی کاهش بارندگی، باعث بروز انواع آلودگی 
می شود. خبر خوب این است که سم  زدایی از بدن در فصل زمستان قرار نیست 
خیلی هم سخت باشد. گاهی اوقات بهترین روش برای سم زدایی پیروی از یک 

رژیم غذایی سالم است:
زردچوبه: ادویه مورد علاقه کبد است و تمامی آنزیم  های لازم را برای سم  زدایی 

کبد فراهم می  کند.
کلم پیچ: کلم پیچ ضدسرطان و دارای ترکیبات آنتی اکسیدان است که به 
پاکسازی بدن کمک می  کند. همچنین اثرات مخرب ناشی از استعمال دخانیات 

را از بین می  برد.
کران بری: یکی از بیشترین مقادیر آنتی  اکسیدان را بین میوه  ها در اختیار دارد 
حتی بیشتر از چغندر، بلوبری و توت فرنگی. به همین خاطر آنها کاهش  دهنده 
تکرر ادرار ناشی از التهاب  های عفونی است. کران  بری همچنین می  تواند با 

باکتری  های مضر مبارزه کند، التهاب و میزان اسیدیته  بدن را کاهش دهد.
زنجبیل: ادویه مقوی برای سیستم گوارشی است. ترکیبات و ساختار زنجبیل 
به گونه  ای است که به گردش خون کمک می  کند. ضدالتهاب و برای زخم معده 
مفید است. دارای آنتی اکسیدان بوده و بهترین گیاهی است که باعث پاکسازی 

سیستم گوارشی از سموم می  شود.
عسل: مخلوط آب ولرم و عسل یکی از بهترین مایعات طبیعی برای دفع مواد 
زائد از بدن است. در واقع عمل دفع این مواد زائد به سم زدایی بدن منجر شده و 
کولون را پاکسازی و عملکرد آن را بهبود می دهد. علاوه بر این، افزودن مقدار کمی 
آب لیموترش نیز به این شربت باعث افزایش میزان ادرار شده و سلامت دستگاه 

ادراری را بالا می برد.
چغندر: سرشار از آنتی  اکسیدان  های قدرتمند است و به خاطر رنگ بنفش 
بسیار تیره منبع عظیمی از پتاسیم و فیبر محسوب می شود. به عقیده محققان، 
منابع غنی از نیترات از قبیل چغندر، می  توانند تولید اکسید نیترات و جریان خون 
به عضلات را بهبود دهند و همچنین جلوی خستگی و درد در بدن را بگیرند. حتی 
اگر شما ورزش نمی کنید و مرتب باشگاه نمی  روید، چغندر هنوز می  تواند اثر 
مفیدی روی سلامتی اعصاب، کلیه، کبد و عملکرد پانکراس شما داشته باشد. چرا 

که سرشار از ویتامین ث، فولات و منیزیم است.
کلم بروکلی: یک کاسه جوانه کلم بروکلی بیشتر از یک پرتقال، ویتامین ث برای 
مبارزه با سرماخوردگی دارد و از طرفی سرشار از آهن، ویتامین کا و کلسیم است. 

ایندول-3-کاربینول موجود در کلم موجب سم زدایی از کبد می شود.

اگر با علائم و نشانه های شایع مانند چشم درد، قرمزی، تورم 
یا تغییر در ظاهر چشم مواجه هستید، مراجعه به چشم پزشک 
و انجام آزمایش های لازم برای بررسی احتمال بیماری تیروئید 

چشمی بهترین گزینه است. 
اگر اخیرا به بیماری گریوز مبتلا شده اید - یک بیماری 
خودایمنی که به پرکاری تیروئید منجر می شود - ممکن است 

به شرایطی به نام بیماری تیروئید چشمی نیز مبتلا شوید.
علائم چشمی به طور معمول طی شش ماه پس از ظهور 
بیماری گریوز آغاز می شوند. این مشکلات می توانند دیرتر نیز 

شکل بگیرند اما به ندرت چنین اتفاقی رخ می دهد.
التهاب در بافت های  بیماری تیروئید چشمی به واسطه 
اطراف چشم، به طور معمول در افراد مبتلا به بیماری گریوز 

شکل می گیرد.
بیماری گریوز زمانی رخ می دهد که بدن حمله ای علیه 
خود را آغاز می کند. پادتن ها به تیروئید - غده ای پروانه ای 
شکل که در گردن قرار دارد - و گاهی اوقات سلول های پشت 
چشم حمله می کنند که می تواند در نهایت به بیماری تیروئید 

چشمی منجر شود.
نام  به  چشم  های  سلول  به  ها  پادتن  که  گونه  همان 
فیبروبلاست های اوربیتال حمله می کنند، آنها مواد التهابی 
به نام سیتوکین ها را ترشح می کنند. این شرایط موجب درد، 

تورم و قرمزی در چشم ها می شود.
اوربیتال  های  فیبروبلاست  که  باورند  این  بر  کارشناسان 
اساسا به سلول های چربی یا عضلانی تبدیل شوند. در نتیجه، 
بدن چربی اضافه پشت و اطراف چشم تولید می کند که چشم 

را به سمت بیرون هل داده و موجب بیرون زدگی چشم می 
شود. امکان بزرگ شدن عضلات کنترل کننده حرکت چشم و 

بروز دوبینی نیز وجود دارد.  
با پیشرفت بیماری تیروئید چشمی، این روند می تواند در 
نهایت عصب بینایی را فشرده کرده و بینایی فرد را در معرض 
خطر قرار بگیرد، از این رو، تشخیص و درمان آن در کوتاه ترین 

زمان ممکن اهمیت دارد.
تشخیص و کنترل بیماری تیروئید چشمی چگونه صورت 

می گیرد؟  
بیماری تیروئید چشمی اغلب پس از ابتلا به بیماری گریوز 

تشخیص داده می شود.
اگر علائم پرکاری تیروئید مانند عدم تحمل گرما، مشکلات 
خواب، ضربان قلب سریع، اسهال، کاهش وزن ناخواسته، یا 
تحریک پذیری را تجربه می کنید، پزشک شما انجام آزمایش 

تیروئید را مد نظر قرار خواهد داد.
بخاطر داشته باشید که بیماری گریوز تنها یکی از دلایل 
بیماری گریوز،  تیروئید است. در صورت تشخیص  پرکاری 
معاینه چشم باید توسط یک چشم پزشک انجام شود که می 

تواند هرگونه مشکل در حال رشد را بررسی کند.
در موارد کمتر شایع، افراد پیش از ابتلا به ناهنجاری های 
تیروئید به مشکلات چشم مبتلا می شوند. بیماری چشم 
ممکن است حتی زمانی که تیروئید بیش از حد فعال نیست 

نیز شکل بگیرد که شرایط را هرچه بیشتر پیچیده می کند.
اگر با علائم و نشانه های شایع مانند چشم درد، قرمزی، تورم 
یا تغییر در ظاهر چشم مواجه هستید، مراجعه به چشم پزشک 

و انجام آزمایش های لازم برای بررسی احتمال بیماری تیروئید 
چشمی بهترین گزینه است.

علائم  تواند  می  پزشک  چشم  بیماری،  تشخیص  برای 
برای  همچنین،  کند.  معاینه  را  چشم  و  کرده  بررسی  را 
بررسی شرایط عصب بینایی ممکن است اسکن توموگرافی 

کامپیوتری یا سی تی اسکن پشنهاد شود.
روش های درمان بیماری تیروئید چشمی چه هستند؟ 

گزینه های درمان مختلفی برای بیماری تیروئید چشمی 
وجود دارند. در صورت ابتلا به این بیماری، مراجعه به یک 
متخصص غدد برای کنترل شرایط غده تیروئید فوق العاده 

مهم است. این نخستین گام مهم است.
روش های درمانی برای رسیدگی به علائم مرتبط با چشم به 
مرحله ای که بیماری تیروئید چشمی در آن قرار دارد، بستگی 

خواهد داشت.
می  ایفا  تیروئید  عملکرد  در  مهمی  نقش  سلنیوم   -
 Clinical نشریه  در   ۲01۴ سال  در  که  پژوهشی  کند. 
Endocrinology منتشر شد، نشان داد افراد مبتلا به بیماری 
تیروئید چشمی در مقایسه با آنهایی که تنها به بیماری گریوز 
بدون مشکلات چشم مبتلا بودند از سطوح کمتر سلنیوم در 
بدن خود برخوردار بودند. مصرف این مکمل آنتی اکسیدانی 
ممکن است پیشرفت بیماری تیروئید چشمی در افراد مبتلا به 
اشکال خفیف تا متوسط این بیماری را کاهش دهد. پزشک 
ممکن است مصرف مواد غذایی سرشار از سلنیوم مانند آجیل 

برزیلی را نیز توصیه کند.
و  قرمزی  تسکین  به  توانند  می  مصنوعی  های  اشک   -

خشکی چشم کمک کنند.
- عینک های آفتابی با عدسی تیره می توانند آثار حساسیت 

به نور را کاهش دهند.
- منشورها می توانند به رفع دوبینی کمک می کنند.

- استروئیدها می توانند التهاب، تورم و پف را کاهش دهند.
- پرتودرمانی می تواند بافت موجود در حفره چشم را تخریب 
کرده اما ابهاماتی درباره اثربخشی آن برای بیماری تیروئید 

چشمی وجود دارند.
- عمل جراحی می تواند موقعیت چشم و پلک را اصلاح 

کند.
- تزریق چشمی می تواند به پیشگیری از التهاب و کاهش 

پروپتوز )بیرون زدگی چشم( کمک کند.
روش درمان مناسب برای شما به شدت بیماری بستگی 
خواهد داشت و پزشک سابقه پزشکی شما را نیز مد نظر قرار 

خواهد داد.
گاهی اوقات، بیماری تیروئید چشمی خودبخود و بدون 
درمانی خاص فروکش می کند، از این رو، پزشک برای برخی 
افراد رویکرد نظارت و انتظار را در پیش خواهد گرفت. اما اگر 
علائم بیماری تیروئید چشمی در کیفیت زندگی فرد اختلال 
های  اشک  از  استفاده  است  ممکن  پزشک  کنند،  ایجاد 

مصنوعی را پیشنهاد دهد.
در مواردی که فرد بیرون زدگی چشم یا تغییرات در بینایی 
را تجربه می کند، از ویژگی های مرحله پیشرفته تر بیماری 
هستند، ممکن است عمل جراحی یا تزریق در چشم مد نظر 

قرار بگیرد.

دانستنی هایی درباره بیماری تیروئید چشمی ؛

بیماری تیروئید چشمی چیست؟

محققان دریافتند مصرف غذاهای ناسالم در کنار یک رژیم غذایی سالم مانند 
رژیم مدیترانه ای موجب کاهش اثرگذاری آن می شود. 

به گزارش روز یکشنبه پایگاه خبری مدیکال نیوز،  در تحقیقات دانشگاه 
راش واقع در آمریکا که با کمک پنج هزار داوطلب سالمند ساکن در شیکاگو 
انجام شد، وضعیت سلامت شناختی داوطلبان بالای ۶۵ سال بین سال های 
1993 تا ۲013 میلادی مورد ارزیابی قرار گرفت. داوطلبان هر سه سال یک بار 
پرسش نامه ای را تکمیل کردند که امکان ارزیابی مهارت های پردازشی و حافظه 
آن ها را فراهم می کرد. آنها همچنین پرسش نامه ای را درمورد میزان مصرف 

1۴۴ ماده خوراکی تکمیل کردند.
محققان هریک از داوطلبان را که رژیم غذایی مدیترانه ای داشتند، به دقت 
تجزیه و تحلیل کردند و برای مصرف هریک از اقلام این رژیم شامل میوه، 
سبزیجات، حبوبات، روغن زیتون، ماهی، سیب زمینی و غلات تصفیه نشده، 
۵ امتیاز و در مجموع ۵۵ امتیاز درنظر گرفتند. آنها همچنین میزان مصرف 
رژیم غربی شامل سیب زمینی سرخ شده، غلات تصفیه شده، شیرینی ها و 
گوشت قرمز فرآوری شده، محصولات لبنی پرچرب و پیتزا را در بین داوطلبان 

اندازه گیری کردند.

در این تحقیق نمره حاصل از میزان مصرف رژیم مدیترانه ای با افت وضعیت 
سلامت شناختی هر داوطلب در طول سال های تحقیق، مقایسه شد. در 
نتیجه این بررسی ها مشخص شد مصرف رژیم غذایی غربی می تواند تاثیر 
مخربی بر وضعیت سلامت شناختی برجای بگذارد. توانایی های شناختی 
افرادی که امتیاز رژیم مدیترانه ای بالا داشتند در مقایسه با افرادی که تمایل 
بیشتری به رژیم غربی داشتند و امتیاز پایینی را در این رژیم کسب کردند، 
به طور متوسط ۵.۸ سال جوانتر بود. به گفته محققان مصرف رژیم غذایی 
غربی با افت توانایی های شناختی در دوران پیری ارتباط مستقیم دارد و برای 
بهره مندی از مزایای رژیم غذایی مدیترانه ای باید مصرف غذاهای فرآوری شده 
و سایر مواد غذایی ناسالم کنار گذاشته شود. رژیم مدیترانه ای به طور معمول 
شامل چربی های اشباع نشده مانند روغن زیتون، آجیل و آووکادو، همراه با 
سبزیجاتی مانند کرفس، اسفناج و هویج است. این سبزیجات غنی از نیتریت 
و نیترات هستند و ترکیب این دو گروه غذایی باعث تشکیل اسیدهای چرب 
نیترو می شود. در رژیم غذایی مدیترانه ای جایی برای گوشت قرمز، غذاهای 
فرآوری شده و قندهای مصنوعی وجود ندارد. استفاده از مقادیر زیاد میوه، 
سبزیجات، روغن زیتون، لوبیا و غلات و محصولات لبنی کم چرب در این رژیم 

غذایی توصیه شده است.
بر اساس فهرست U.S. News & World Report در سال ۲0۲1 میلادی، 
رژیم غذایی مدیترانه ای برای چهارمین سال متوالی به عنوان بهترین رژیم 
غذایی در بین تمام رژیم های موجود معرفی شده است. ساکنان کشورهای 
به  به طور کلی طول عمر بیشتری دارند و نسبت  حاشیه دریای مدیترانه 
ساکنان نقاط دیگر زمین از سطح سلامتی بالاتری برخوردارند. میزان دیابت، 
بیماری های قلبی و سرطان در این افراد کمتر است. راز این سلامتی و طول 

عمر در رژیم غذایی مدیترانه ای است.
 برخی از مزیت های دیگر استفاده از رژیم مدیترانه ای عبارتند از :

- رژیم غذایی مدیترانه ای از بروز بیماری مزمن کلیه جلوگیری می کند.
- رژیم غذایی مدیترانه ای با وجود روغن زیتون، باعث کاهش وزن می شود و 

از بروز دیابت جلوگیری می کند.
- رژیم غذایی مدیترانه ای سبب کاهش فشار خون می شود.

- رژیم غذایی مدیترانه ای سلول های سرطانی را از بین می برد.
- رژیم غذایی مدیترانه ای از بروز استرس و افسردگی جلوگیری می کند.

- رژیم غذایی مدیترانه ای مانع از ابتلا به پارکینسون و آلزایمر می شود.

غذاهای ناسالم اثرگذاری تغذیه سالم را کاهش می دهد
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یکی از ارکان سرگرمی و جذب مخاطب در تلویزیون، برنامه هایی در قالب مسابقات 
هستند. بررسی برخی از این برنامه ها و نگاه منتقدان تلویزیون و سینما نشان 
می دهد با وجود هزینه زیاد و زرق و برق فراوان، بیشتر آنها نتوانسته اند به موفقیت 

چشمگیری برسند.
مسابقه های تلویزیونی، از برنامه های پرمخاطب برای این رسانه هستند. در دیگر 
کشورها هم مسابقات جزو پرمخاطب ترین برنامه ها هستند تا جایی که برخی از 
آنها به دلیل خلاقیت بسیار، ایجاد سرگرمی و تفریحات هیجان انگیز از مرزها عبور 
کرده اند و در دیگر کشورها پخش یا کپی شده اند. البته در کشور ما به دلیل کپی 
و تقلید صرف و ناشیانه، برخی مسابقات با مشکل جدی در جذب مخاطب مواجه 

شده اند.
گفته می شود نخستین مسابقه تلویزیونی spelling bee )هجی کلمات( نام داشته 
است که در سال19۸3 از شبکه بی بی سی پخش شده است. موضوع این برنامه، 
هجی کردن واژه ها بوده است که به صورت زنده هم پخش می شد. پیش از آن، 
مسابقات رادیویی وجود داشتند و می توان گفت که تلویزیون، این گونه از برنامه را از 
 Truth رادیو اقتباس کرده است. مسابقه بعدی که با هدف تبلیغاتی روی آنتن رفت
or Consequence )حقیقت یا پیامد( بود که  در سال 19۴1 نخستین اپیزود آن به 

طور آزمایشی پخش شد.
در کشور ما هم مسابقات تلویزیونی بسیاری روی آنتن رفته است. از قدیمی ترین 
و به یادماندنی ترین این مسابقات می توان به »مسابقه هفته« با اجرای به یادماندنی 
مرحوم منوچهر نوذری اشاره کرد. برنامه ای که در در دهه ۷0 پنجشنبه شب ها از 

شبکه اول پخش می شد.
اجرای حرفه ای و مسلط منوچهر نوذری و محتوای جذاب و حساب شده آن 
مسابقه که با توجه به نیاز مخاطب در آن سال ها طراحی شده بود، همگی باعث 
شد این مسابقه به یکی از پربیننده ترین های تلویزیون تبدیل شود تا جایی که این 
برنامه ۸ سال ادامه داشت. البته مسابقات محبوب این چنینی در طول این سال ها 
کم نبوده اند، اما موضوع قابل توجه این است که هر چه جلوتر می رویم زرق و برق 

بیشتر و کیفیت و خلاقیت در مسابقات تلویزیونی کمتر می شود.
در حال حاضر مسابقات گوناگون و متفاوت بسیاری از تلویزیون در حال پخش 
است. اما بسیاری از این مسابقات نتوانسته اند حتی یک سوم از استقبالی که در دهه 

۷0 از مسابقات می شد را داشته باشند.
رابطه اصل نبودن مسابقات و شکست آنها

وحید سعیدی منتقد سینما و تلویزیون درباره مسابقات تلویزیونی و عدم موفقیت 
آنها در جذب و همراهی مخاطبان تلویزیون به خبرنگار ایرناپلاس گفت: نکته ای 
که در اولین مرحله در رابطه با مسابقات تلویزیونی دیده می شود و بیش از هر 
چیز دیگری به چشم می خورد، »اصل نبودن« این مسابقات است. یعنی نه تنها 

اورجینال نیستند بلکه کپی نعل به نعل و ناشیانه اند.
بسیاری از مردم، نسخه اصلی مسابقاتی که از تلویزیون پخش می شود دیده اند، 
به همین دلیل وقتی نسخه تقلبی  آنها را در شبکه های تلویزیون خودمان می بینند، 
نمی توانند با آنها ارتباط برقرار کنند. یکی از دلایلی که باعث شده با وجود صرف 
می شود،  متقبل  مسابقات  این  ساخت  برای  صداوسیما  که  زیادی  هزینه های 
مورد استقبال قرار نگیرند، همین ماجراست. در نظرسنجی هایی نیز این وضعیت 

مشخص است.
صرف هزینه های گزاف دلیل بر جذب مخاطب نیست

این منتقد، دلایل عدم موفقیت مسابقات تلویزیونی را در دو عامل دانست و گفت: 
یکی کپی و دیگری عدم تنوع است. مخاطب هر دفعه با یک موقعیت تکراری موجه 

می شود. این نکته معضل اصلی مسابقات تلویزیونی است.

به اعتقاد من، تنها مسابقه تلویزیونی در میان مسابقات این رسانه که می توان از 
آن حمایت کرد »عصر جدید« است. هر چند که این مسابقه نیز کپی است اما یک 
رونوشت خوب است و در واقع اصول و قواعد یک مسابقه بین المللی در آن رعایت 
شده است که به درستی چهارچوب ها و قواعد یک مسابقه بین المللی که در همه 

کشورها ساخته شده را ایرانیزه  کرده است.
مشارکت مردمی که در آن شرکت کرده اند سبب شده تا مسابقه عصر جدید وضعیت 
متفاوتی نسبت به بیشتر مسابقه های تلویزیون داشته باشد. صرف هزینه های گزاف 
دلیل بر این نیست که بتوان مخاطب را جذب کرد. برای مثال مسابقه »ایران« یک 
کپی دسته چندم است که موفق هم نشده و حتی شبکه یک آن را در ساعتی پخش 
می کند که نه تنها مردم بلکه خود عوامل هم در آن ساعت نمی بینند. این مساله کپی 

در مورد مسابقه »ایرانیش«، »سیم آخر« و ... هم وجود دارد.
»هوشیار و بیدار«؛ مسابقه ای برای همه سنین

آنتن  روی  دور  سال های  در  که  مسابقاتی  ویژگی های  درخصوص  سعیدی 
صداوسیما می رفتند و چرایی موفقیتشان گفت: گذشته از مسابقه هفته، یکی از 
مسابقات جذاب دهه شصت و اویل دهه هفتاد، مسابقه ای مخصوص کودکان و 
نوجوانان بود که اتفاقا افراد بزرگسال را هم جذب کرده بود؛ مسابقه »هوشیار و بیدار« 

که آقایان علیرضا خمسه و محسن یوسف بیک آن را اجرا می کردند.
این مسابقه  بخش های نمایشی داشت و برخی از ضرب المثل ها و نکات آموزشی 
را از طریق همان نمایش ها مطرح می کرد و به اندازه ای جذاب بود که به یکی از 
پربیننده ترین مسابقات تلویزیون آن زمان تبدیل شد. حتی یکسال هم به عنوان ویژه 

برنامه نوروز از شبکه یک سیما پخش شد.
این محبوبت  چند دلیل داشت. یکی اینکه در آن زمان، برنامه های تفریحی کم بود 
و دیگر اینکه امکان ارتباط از طریق اینترنت و ماهواره وجود نداشت که برنامه سازان 
بتوانند نسخه  مسابقه های دیگر را ببینند و کپی کنند و مردم هم سابقه ذهنی از 
آنها نداشته اند. در صورتی که به طور نمونه، تهیه کننده ای به خارج سفر می کرد و 
مسابقه های کشورهای دیگر را می دید و چون کسی ندیده بود و نمی دانست که کپی 

است، همه با آن ارتباط برقرار می کردند.
حضور عوامل و مجری های قوی در مسابقات

به گفته این منتقد، »مسابقه هفته« نیز نسخه کاملا اصل نبود اما به خوبی 
ایرانیزه شده بود. یکی از عوامل محبوبیت این مسابقه را می توان در شیوه اجرای 
آن جست وجو کرد. منوچهر نوذری با توجه به اینکه برنامه موفق »صبح جمعه با 
شما« را در رادیو داشت و در آن زمان هم اوج محبوبیتش در رادیو بود با این مسابقه 
تلویزیونی، مردم او را در قامت مجری مشاهده  و با وی ارتباط تصویری برقرار  کردند. 
اجرای آقای نوذری و طنز نابی که ایشان در کلام و اجرا استفاده می کرد موجب 
شده بود این برنامه به چشم بیاید. سعیدی از دیگر دلایل مهم و تاثیرگذار موفقیت 
مسابقات تلویزیونی در دهه ۶0 و ۷0 را حضور عوامل و مجری های قوی و جذاب 

می داند که در آن زمان در اوج محبوبیتشان بودند.
راز موفقیت

به طور حتم مسابقه های مختلف تلویزیونی در همه جای دنیا، متناسب با فرهنگ 
مردمانش فرمول خاص خود را دارند. همچنین ساخت دکورهای عظیم، غول پیکر 
و پرهزینه در بسیاری از موارد و ناموفق بودن کار، ثابت کرده  که عامل موفقیت و رمز 

جذب مخاطب، موارد دیگری غیر از دکور است.
با توجه به دسترسی مردم به ماهواره و اینترنت، کار برنامه سازان و طراحان مسابقه 
تلویزیونی بسیار سخت و مهم شده است. اما چه عاملی برای ساخت یک مسابقه 

پرطرفدار تعیین کننده است و بیشترین تاثیر را در موفقیت آن دارد؟
سعیدی در پاسخ به این پرسش گفت: اینکه مخاطب بتواند خود را در بطن ماجرا 
ببیند و درگیر آن شود، بزرگترین عاملی است که موجب می شود مردم با آن مسابقه 
ارتباط بگیرند. به عبارت دیگر بخشی از وجود خود را در آن مسابقه درک کند و بتواند 
درگیر اتقاقات مسابقه شود. هر مسابقه ای که بتواند این عامل را رعایت کند به طور 
قطع موفق خواهد شد. وی افزود: مسابقه »برنده باش« که با استقبال مواجه شد، 
همین ویژگی ها را داشت. یعنی چون مجری جذاب و پرطرفداری داشت و ماجرای 
اطلاعات عمومی در آن مطرح می شد، برای مخاطب حساسیت ایجاد کرده بود و 

بیننده را در آن موقعیت قرار می داد.
همین دلیل باعث شده بود مخاطب با آن ارتباط بگیرد و گام به گام جلو برود. در 
مسابقه عصرجدید نیز همین اتفاق افتاده است. به این معنی که مخاطب با بخشی 
از وجود خود با شرکت کنندگان همراه می شود. در مجموع، مسابقه ای که بتواند 
بخشی از احساس مخاطب را درگیر کند به طور حتم مخاطب هم می تواند با آن 
همراه شود. برای مثال، چرا در مسابقه »سیم آخر« این اتفاق نمی افتد؟ چون این 

برنامه توانایی آن را ندارد که مخاطب را به محتوای مسابقه متصل کند.

رییس جهاد کشاورزی استان قم: 

شهرک های گلخانه ای در مناطق مختلف 
قم ایجاد می شود

رییس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: همراستا با راهبرد جهش تولید و به منظور 
افزایش سطح تولید و اشتغال در بخش  کشاورزی قم، شهرک های گلخانه ای در مناطق 

مختلف استان ایجاد خواهد شد. 
عباس پورمیدانی بیان کرد: با ایجاد شهرک های گلخانه ای در مناطق مختلف استان،  
فرصت های متعدد شغلی برای علاقه مندان به فعالیت های کشاورزی در محل زندگی خود 
فراهم می شود و دیگر نیازی به مهاجرت کشاورزان برای دسترسی به آب و زمین مناسب در 

مناطق اطراف نیست.
وی افزود: در همین رابطه شهرک تخصصی گلخانه ای در نزدیکی شهر قنوات قم با درنظر 
گرفتن زمین و چاه  آب مناسب ایجاد می شود که نقش موثری در اشتغال کشاورزان منطقه، 
گسترش تولید محصول و درآمد حاصل از فعالیت های کشاورزی در این بخش استان، خواهد 

داشت.
وی ادامه داد: کشت های گلخانه ای به دلیل امکان مدیریت مناسب فضا و شرایط کشت، 
در مقابل تنش های محیطی مقاوم تر است و به آب کمتری نیاز دارد،  به همین دلیل توسعه آن 

در قم یک ضرورت به شمار می آید و باید روز به روز بر وسعت گلخانه های استان افزوده شود.
پورمیدانی گفت: در کشت های گلخانه ای نظارت  مورد نیاز بر نحوه رشد گیاه در مراحل 
مختلف توسط کارشناسان صورت می گیرد،  بنابراین محصولات تولید شده به این روش 

کیفیت و استاندارد لازم را دارد و به همین دلیل با فروش مناسبی در بازار مواجه است.
وی با اشاره به ایجاد ۲0  هکتار گلخانه جدید در قم طی سال جاری بیان کرد: روند گسترش 
گلخانه ها در استان با کوتاه کردن زمان صدور مجوزهای لازم و ارائه تسهیلات بانکی مورد نیاز 
سرعت بیشتری می گیرد و در راه رسیدن به این هدف، سرمایه گذاران علاقه مند به فعالیت 

اقتصادی در این بخش مورد حمایت قرار خواهند گرفت.
کشاورزی در قم روند رو به گسترشی دارد و با توسعه کشت های گلخانه ای، سهم این بخش 
مهم اقتصادی در حوزه تولید و اشتغال استان ارتقا قابل توجه ای خواهد یافت، همچنین 
فرآوری محصولات گلخانه ای نقش مهمی در موفقیت طرح های ارائه شده برای تجاری سازی 
فعالیت های بخش  کشاورزی قم دارد و موجب کاهش تلفات تولید و زیان های ناشی از آن  

می شود.
نزدیک به 1۴ هزار تن در بخش کشاورزی قم فعالیت می کنند که در این میان بیش از یک 

هزار تن خانم هستند.
بیشتر بهره برداران بخش کشاورزی قم را روستاییان استان تشکیل می دهند به نحوی که 
کشاورزی به تنهایی ۴۵ درصد اشتغال روستائیان در بخش های مختلف استان را به خود 

اختصاص داده است.
برابر ۸0۵ هزار تن در زمینهٔ  تولید بخش کشاورزی استان قم در سال  میزان متوسط 

محصولات زراعی،  باغی،  دامی و شیلات است.
 

درجلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم تصویب شد

تداوم بخشودگی بخشی از اجاره بهای 
مستأجران شهرداری

اعضای شورای اسلامی شهر مقدس قم ضمن تصویب گزارش تفریغ بودجه سال 9۸ و 
بخشودگی اجاره بهای مستأجران برخی از سازمان های تابعه شهرداری، موضوع آلودگی هوا 
و همچنین تکمیل و راه اندازی دارالسلام شهر را به عنوان یک آرامستان جدید مورد بحث 

قرار دادند. 
یکصد و هفتاد و ششمین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر مقدس قم روز دوشنبه 
و در ساختمان این شورا تشکیل و مانند همیشه با قرائت آیاتی از کلام الله مجید و همچنین 

سخنان عبدالله جلالی به عنوان رئیس این شورا آغاز شد.
وی در بخشی از سخنان خود به بیانات ارزشمند مقام معظم رهبری در روز نوزدهم دی ماه 
سال جاری اشاره کرد و بیان داشت: همه ما باید شُکرگزار همه نعمت های الهی بویژه نعمت 

ولایت و رهبری باشیم.
همچنین در ادامه نائب رئیس شورای اسلامی شهر قم به موضوع آلودگی هوای این 
روزهای کلانشهرها و از جمله قم پرداخت و تصریح کرد: آلودگی هوا در قم، زنگ خطری برای 

مجموعه مدیریت استان است.
در ادامه لایحه های اخذ مُجوّز بخشودگی بخشی از اجاره بهای مستأجران در دو سازمان 
پایانه های مسافربری و سازمان آرامستان ها به عنوان سازمان های تابعه شهرداری و در 
راستای بسته حمایتی از شهروندان در زمان شیوع کرونا مورد بحث و بررسی قرار گرفت و 

تصویب شد.
و اما پرداختن به موضوع آرامستان ها سبب شد تا برخی از اعضای شورای اسلامی شهر 
نسبت به ضرورت تکمیل آرامستان جدیدالتأسیس دارالسلام به شهردار قم تذکر دهند و 

خواستار راه اندازی هرچه سریع تر این آرامستان شوند.
در عین حال لایحه اخذ مجوز آسفالت محوطه تعویض پلاک استان در کنار لایحه اخذ مجوز 
افزایش تعرفه بهای کود کشاورزی از دیگر لوایح جلسه رسمی علنی یکصد و هفتاد و ششم 

شورای اسلامی شهر مقدس قم بود که با موافقت حاضران رو به رو شد.
بررسی گزارش تفریغ بودجه سال 139۸ دو سازمان دیگر تابعه شهرداری قم یعنی سازمان 
کُشتارگاه و سازمان پارک ها و فضای سبز نیز در دستور جلسه امروز شورای اسلامی شهر قرار 

داشت که این دو مورد هم به تصویب رسید.
همچنین رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم نیز در نشست 
امروز این شورا بر لزوم پرداخت سهم شهرداری ها از جرایم راهنمایی و رانندگی تأکید کرد 
که رئیس شورای اسلامی شهر قم از تأکید کمیسیون تلفیق مجلس شورای اسلامی در این 

موضوع و  در بودجه سال 1۴00 خبر داد.

معاون آموزش وپرورش استان قم:

۴۰ درصد نوآموزان قمی در دوره 
پیش دبستانی نام نویسی کردند

معاون آموزش ابتدایی اداره کل آموزش وپرورش استان قم گفت: ۴0 درصد نوآموزان واجد 
شرایط سنی در دوره پیش دبستانی این استان که به صورت مجازی برگزار می شود، نام نویسی 

کردند. 
مریم سادات پناهنده افزود: با توجه به حاکم بودن شرایط خاص در استان به دلیل شیوع 
ویروس کرونا، سلامت کودکان از دغدغه های جدی خانواده ها و کادر آموزش وپرورش بود و 

 امکان حضور آن ها در کلاس های پیش دبستانی وجود نداشت.
وی اضافه کرد: بر این اساس، کلاس های پیش دبستانی مجازی برگزار می شود و به دلیل 

شرایط اقتصادی کاملا رایگان است.
که  اقدام می کنند  ثبت نام کودکان  به  نسبت  ناحیه  در هر  پایگاه  داد: چند  ادامه  وی 
خانواده ها باید برای ثبت نام یک بار به این پایگاه ها مراجعه کنند و سایر خدمات به صورت 

مجازی ارایه می شود.
پناهنده با اشاره به این که متولدان نیمه دوم سال 93 و نیمه اول سال 9۴ واجد شرایط 
ثبت نام در دوره پیش دبستانی هستند، ادامه داد: ثبت نام از اوایل آبان ماه شروع شده و 

همچنان ادامه دارد.
وی با تاکید بر ثبت نام نوآموزان واجد شرایط پیش دبستانی در این دوره ها، افزود: مربیان 
برخی نواحی در شبکه آموزشی شاد و برخی نیز در پیام رسان های ایرانی مانند ایتا گروه 
تشکیل داده اند. وی بیان کرد: دانش آموزانی که دوره پیش دبستانی را گذرانده اند در آمادگی 

تحصیلی، یادگیری و برقراری ارتباط کاملا آماده تر از سایر دانش آموزان هستند.
امسال حدود ۲۸ هزار نفر نوآموز واجد شرایط در دوره پیش دبستانی هستند.

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم :

سینماها با رعایت دستورالعمل های 
بهداشتی مجاز به فعالیت هستند

رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم گفت: با تغییر وضعیت این 
استان از زرد به آبی طی روزهای اخیر و بر اساس مصوبه ستاد ملی مقابله با کرونا، سینماهای 

قم با رعایت دستورالعمل های بهداشتی مجاز به فعالیت هستند.
محمدکاظم رضوانی افزود: با توجه به کاهش بهبود وضعیت کرونا و کنترل این بیماری در 

استان، چراغ سینماهای استان پس از پنج ماه تعطیلی بار دیگر روشن شد.
وی ادامه داد: اولین درخواست اکران فیلم در این استان طی روزهای گذشته ثبت شده 
سینما ونوس قم با اکران فیلم »دیدن ایم فیلم جرم است« فعالیت صنعت سینمایی استان 

پس از چندین ماه تعطیلی را از سر گرفت.
رئیس اداره سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: با توجه به استمرار 
ممنوعیت تردد وسائل نقلیه از ساعت ۲1 تا ۴ بامداد، آخرین اکران فیلم های سینمایی در 

این استان در ساعت 19 برنامه ریزی شده و پس از این ساعت هیچ اکرانی انجام نمی شود.
رضوانی با تاکید بر لزوم رعایت دستورالعمل های بهداشتی در بازگشایی مجدد فعالیت 
سینماهای استان اظهار داشت: رعایت فاصله گذاری، فروش بلیت متناسب با ۵0 درصد 
ظرفیت سالن ها، استفاده از ماسک و دستکش برای عوامل و همچنین تماشاگران سینما، 
فروش بلیت به صورت الکترونیکی و ضدعفونی کردن مستمر سالن های نمایش ازجمله 

مهم ترین مسائل بهداشتی است که باید در سینماها رعایت شود.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم :

زنگ خطر آلودگی هوای قم به صدا 
درآمده است

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم بر چاره اندیشی مدیریت استان در موضوع 
آلودگی هوا تأکید و اظهار کرد: زنگ خطر آلودگی هوای قم برای مسؤولان به صدا 

درآمده است. 
حسن بختیاری که در نشست دیروز شورای اسلامی شهر قم سخن می گفت با 
بیان این که قم در هفته گذشته و در موضوع آلودگی هوا در رتبه نخست و یا دوم 
کشوری جا داشت اظهار کرد: مدیریت استان باید در این زمینه و به صورت جامع 

چاره اندیشی کند.
وی اضافه کرد: بدیهی است اگر به این مسئله توجه نشود، این موضوع به یک 

معضل اساسی تبدیل خواهد شد.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم اضافه کرد: آلودگی هوای قم در سال های 
نه چندان دور جدی گرفته نمی شد و البته گاهی فقط ریزگردها سبب این آلودگی 
بودند، اما امروزه شاهد این هستیم که آلودگی ناشی از سوخت های فسیلی، آثار 
مخرّب مضاعفی برای همشهریان و بویژه در فصل سرما و در زمان پدیده وارونگی 
هوا ایجاد کرده است. بختیاری ادامه داد: باید بدانیم بیشتر عوارض آلودگی هوا در 
بلندمدت خود را نشان می دهد و مانند پدیده ای مثل بیماری کرونا نیست که فقط 

در چند روز محدود بروز و ظهور داشته باشد.
وی با تاکید بر این که افزایش بیماری های تنفسی در روزهای اخیر در قم ناشی از 
همین آلودگی هواست بیان کرد: خوشبختانه امروز در کشور قانون هوای پاک را در 
اختیار داریم که جامعیتی نسبی دارد و وظایف بخش های مختلف مانند صنایع و 

حمل و نقل در آن دیده شده است.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر همچنین گفت: متأسفانه همچنان برخی 

مقاومت ها در برابر این قانون دیده می شود.
بختیاری با ضروری خواندن شناسایی منابع تولید آلودگی هوا در قم اذعان کرد: 
البته این نکته به آن معنا نیست که منابع آلودگی هوا در قم شناخته شده نباشند، 
بلکه می توان به صورت مشخص از نیروگاه قم به عنوان مهم ترین منبع آلودگی هوا 

بویژه برای منطقه پردیسان نام بُرد.
وی افزود: انتظار این است که برنامه ریزی لازم برای تقویت سیستم گازرسانی 
به نیروگاه انجام شود تا مصرف بیشتر سوخت در فصل زمستان و توسط مردم، به 

ضرورت استفاده از مازوت و مانند آن منجر نشود.
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم منبع دیگر آلودگی هوا را در استان، خودروها 

دانست که حدود ۴0 درصد آلودگی کلانشهرها را سبب می شوند.
وی در این باره توضیح داد: البته بخشی از موضوع خودروها به مجموعه مدیریت 
شهری و برخی تصمیمات کلان بر می گردد و بایستی به سمت طرح های ترافیکی 

مانند طرح تردد خودروها به صورت زوج و فرد حرکت کنیم.
بختیاری با مهم خواندن مبحث معاینه فنی خودروها تصریح کرد: نکته دیگر این 
است که آلوده  کردن هوا توسط خودروهای قدیمی و فرسوده، همچنان در قم به 
عنوان یک تخلّف شناخته نمی شود، به بیان دیگر شاهد تردد خودروهای قدیمی 
و فرسوده و حتی خودروهای سنگین در شهر هستیم که آلودگی واضح دارند، اما 
إعمال قانون نمی شوند. نایب رئیس شورای اسلامی شهر منبع دیگر آلودگی هوای 
قم را وجود بیش از 300 هزار موتورسیکلت در استان عنوان کرد و گفت: البته 
مدیریت شهری تلاش هایی در موضوع ترددها داشته که وارد کردن اتوبوس های 
جدید به سیستم حمل و نقل عمومی یکی از همین اقدامات است، اما تردیدی 

نیست که انتظار بیشتری در این زمینه وجود دارد.
وی از مجموعه شهرداری خواست تا با سالم سازی خودروهای بخش موتوری 

خود، نقش مهم مدیریت شهری را در این موضوع ایفا کند.
بختیاری سپس شهرک های صنعتی استان را از دیگر کانون های آلودگی هوا 
خواند و ابراز امیدواری کرد که مجموعه مدیریت استان با توجه به صدا درآمدن زنگ 

خطر در این موضوع، به قانون هوای پاک به شکل جدی توجه کند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

سهم کامل شهرداری ها از جرایم رانندگی 
در سال 1۴۰۰ پرداخت می شود

از نهایی شدن پرداخت سهم کامل و قانونی  رئیس شورای اسلامی شهر قم 
شهرداری ها از جرایم رانندگی در کمیسیون تلفیق بودجه سال 1۴00 در مجلس 

شورای اسلامی تشکر کرد. 
عبدالله جلالی دیروز و در یکصد و هفتاد و ششمین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر مقدس قم با تسلیت ایام شهادت دخت نبی مکرم اسلام حضرت 
فاطمه زهرا )س( اظهار کرد: امروز بیست و دوم دی ماه، سالروز تشکیل شورای 

انقلاب به فرمان امام راحل عظیم الشأن است که این روز را نیز گرامی می داریم.
وی با اشاره به بیانات ارزشمند مقام معظم رهبری در نوزدهم دی ماه سال جاری 
اظهار کرد: نوزدهم دی ماه و حماسه قیام مردم قم، منشأ انقلاب اسلامی است که 
بر اساس رهنمودهای رهبر معظم انقلاب باید این روز را هم در ظاهر و هم در محتوا 
و مضمون پاسداری کرد و زنده نگاه داشت. رئیس شورای اسلامی شهر قم با تقدیر 
و تشکر از مقام معظم رهبری در جهت پاسداشت و گرامیداشت این روز بزرگ یادآور 
شد: همه ما باید شُکرگزار همه نعمت های الهی بویژه نعمت رهبری باشیم که در 

بزنگاه ها و شرایط خاص سبب عزت بخشی و آبرومندی ایران اسلامی شده اند.
جلالی با اشاره به موضوع آلودگی هوا در کلانشهرها تصریح کرد: امید است همه 

مسوؤلان به تکلیف خود در این موضوع مهم پایبند باشند و آن را به انجام برسانند.
وی افزود: البته مردم هم باید در این زمینه، مراعات های لازم را داشته باشند و 

بویژه با کاهش مصرف سوخت، نقش خود را در این امر ایفا کنند.
رئیس شورای اسلامی شهر قم درباره تذکر یکی از اعضای شورای اسلامی شهر 
قم درباره ضرورت پرداخت سهم شهرداری ها از جرایم راهنمایی و رانندگی، به اظهار 
نظر احمد امیرآبادی فراهانی، نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی اشاره و 
بیان کرد: این نماینده و عضو هیئت رئیسه مجلس در شورای برنامه ریزی و توسعه 
استان گزارش داد که پرداخت این سهم در کمیسیون تلفیق بودجه سال 1۴00 
نهایی شده و ان شاء الله با تصویب نهایی در صحن علنی مجلس شورای اسلامی، 
سهم قانونی برخی از دستگاه ها و از جمله شهرداری از جرایم راهنمایی و رانندگی 

در سال 1۴00 عملیاتی و اجرایی خواهد شد.
 

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آبفای استان قم :

جشنواره نخستین واژه در قم برگزار شد
مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم از برگزاری 

دوازدهمین جشنواره فراگیری نخستین واژه )آب( به صورت مجازی خبر داد.
محمد کربلایی ابراهیمی با اشاره به اثربخشی این جشنواره ها و رویداد های 
فرهنگی در بهینه سازی مصرف آب اظهار داشت: با وجود شیوع بیماری کرونا و 

اعمال محدودیت ها نباید از فرهنگ سازی مصرف بهینه آب غافل شد.
وی آشنا کردن دانش آموزان با اهمیت آب و روش های صحیح مصرف را در 
نهادینه کردن فرهنگ استفاده بهینه از آب جامعه مهم ارزیابی کرد و گفت: شرکت 
آب و فاضلاب هر ساله با اجرای برنامه های نمایشی، آموزشی و ترویجی در مدارس 
در این مسیر گام بر می دارد. مدیر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم 
جشنواره فراگیری نخستین واژه )آب( را نیز در همین راستا دانست و ابراز داشت: 
این جشنواره با هدف انتقال مفاهیم زندگی ساز آب به دانش آموزان پایه اول ابتدایی 
که به عنوان نخستین واژه ای که خواندن و نوشتن آن را می آموزند در تمام مدارس 
فراگیری  جشنواره  دوازدهمین  برگزاری  از  وی  شود.  می  برگزار  استان  ابتدایی 
نخستین واژه خبر داد و گفت: این جشنواره امسال با هماهنگی های به عمل آمده 
با معاونت آموزش ابتدایی اداره کل آموزش و پرورش استان با توجه به شرایط متاثر از 

شیوع کرونا به صورت مجازی برگزار شد.
کربلایی با بیان اینکه جشنواره امسال با مشارکت فعال مدیران، معلمان، والدین 
و دانش آموزان در بستر پیام رسان های ایتا و شاد از ۲۵ آذر تا دهم دی ماه برگزار 
شد، خاطرنشان کرد: حدود ۶00 اثر در قالب فیلم کوتاه، کلیپ، نقاشی کاردستی، 

آبخوانی، روزنامه دیواری و... به شرکت آب و فاضلاب ارسال شد.

اجتماعی

روانپزشک و کارشناس اعتیاد گفت: وجود فضای صمیمی، محکم و دوستانه و نیز 
دلبستگی و تعهد بین اعضای خانواده، ضمن تقویت اعمال مثبت، از انحراف فرزندان 

به رفتاری نابهنجار از جمله مصرف مواد مخدر جلوگیری می کند.
دکتر علیرضا نوروزی با تاکید بر اینکه روی آوردن به مصرف مواد مخدر و اعتیاد 
با گروه  علت های مختلفی در بین اقشار مختلف جامعه دارد، افزود: نوع روابط 
همتا، خانواده، مدرسه و غیره نیز می تواند از دیگر عوامل شروع مصرف مواد مخدر 
یا پیشرفت و نیز گرفتار شدن در دام اعتیاد باشد. وی اظهار داشت: آلودگی به مواد 
مخدر در بین افراد و سنین خاص متفاوت است که در این میان جنبه های اقتصادی 
و اجتماعی، توسعه نیافتگی، عدم دسترسی به امکانات و شرایط نامناسبی که افراد 
آسیب پذیر در آن قرار دارند، نقش مهمی در روی آوردن به سمت مصرف مواد مخدر 
دارد. نوروزی با بیان اینکه اعتیاد در دیگر گروهای اجتماعی که آسیب پذیر نیستند و 
به نیازهای پایه زندگی این دسته پاسخ داده شده متفاوت با اقشار آسیب پذیر است، 
تصریح کرد: در این دسته افراد مسائل خانوادگی خود فرد و ارزش های خانوادگی 
که فاقد استاندارهای لازم هستند از دیگر علل این برای روی آوردن به مصرف مواد 

مخدر است. نوروزی با تاکید بر اینکه خانواده ها باید سعی کنند با تشویق رفتارهای 
مثبت اعضای خانواده موجب دلبستگی هرچه بیشتر فرد به فرد خانواده با یکدیگر 
شوند، گفت: در این صورت کشش افراد به سمت مسائل منفی و حتی اعتیاد کاهش 
خواهد یافت. وی با بیان اینکه خانواده ها در ایجاد سلامت روحی و روانی فرزندان 
نقش بسزایی دارند، افزود: در این میان استرس، اضطراب و مشکلاتی از قبیل کم 

توجهی نیز می تواند هر یک از اعضا خانواده را به سمت مسائل منفی سوق دهد.
این روانپزشک و کارشناس اعتیاد با تاکید بر اینکه خانواده ها باید آموزش های 
مهارت زندگی را فرا گیرند، اظهار داشت: فراگیری مهارت های زندگی یا به عبارتی 

فرزند پروری نقش مهمی در جلوگیری از انحرافات فرزندان خواهد داشت.
نوروزی تصریح کرد: ایجاد فضای گرم و صمیمی و عاطفی محکم و رفتارهای مثبت 
نیز از دیگر عوامل ایجاد دلبستگی و تعهد خانواده ها به شمار می رود که باید بیش از 
این مورد توجه قرار گیرد. وی با تاکید بر اینکه خانواده ها باید بر رفتار، اعمال و رفت و 
آمد فرزندان خود نظارت داشته باشند، گفت: مجموعه ترکیب مسائل مطرح شده می 

تواند نقش بسزایی در جلوگیری از روی آوردن افراد به اعتیاد باشد.

روانپزشک و کارشناس اعتیاد  مطرح کرد

صمیمیت در خانواده، مانعی برای اعتیاد فرزندان

 یک روانشناس همزمان با روز جهانی خنده گفت: 
پژوهشگران دریافته اند که خندیدن بدون دلیل "به 
اصطلاح الکی خندیدن" منجر به افزایش هورمون 
از  رضایت  احساس  موجب  و  اندورفین  و  دوپامین 
مغز  افراد می شود.  و شادکامی  اوری  تاب  و  زندگی 
تفاوت میان خنده با دلیل و بدن دلیل را تشخیص 
سرخوشی  نوعی  دچار  فرد  نتیجه  در  و  نمی دهد 
و  خنده  دیگر  سوی  از  می شود.  لذت  احساس  و 
شادی جزئی از عوامل بهبود دهنده خلق و سلامت 
روان است ولی نمی توان با یک جزء به بهبود کلیت 

اختلالات روانی پرداخت.
سامان آسیابانی در گفت وگویی اظهار کرد: خنده 
می  که  است  روان  سلامت  مهم  علائم  جمله  از 
تواند مسیر های عصبی مغز مربوط به شادی مانند 
دوپامین و اندورفین را فعال کرده و سرانجام موجب 
ایجاد احساس شادی شده و همچنین به تنفس بهتر، 
و همچنین  بدن  ایمنی  بهبود  کاهش فشار خون، 
کاهش استرس و اضطراب کمک کند. این روانشناس 
افزود: در بیماری هایی همچون افسردگی و اضطراب 
تدریجا  و  رود  می  بین  از  خنده  توانایی  معمولا 
خمودگی و سستی بدن و خلق شدت می گیرد که 
می توان با تقویت حس خوش طبعی و خنده در فرد 
به پیشگیری از این اختلالات کمک شایانی کرد. قرار 

گرفتن فرد در کانون گرم و صمیمی خانواده، تماشای 
برنامه های تلویزیونی طنز و مفرح و همچنین برگزاری  
مراسمات  در  شرکت  فرهنگی،  و  آئینی  مراسمات 
خیریه می تواند به ایجاد حس خنده و سرخوشی و 
همچنین بهبود خلق افراد کمک کند. وی ادامه داد: 
شهرنشینی، پیچیدگی های اقتصادی و اجتماعی 
جوامع امروزی و همچنین شیوع بیماری کرونا موجب 
کاهش ارتباط خانوادگی و دوستانه و همچنین کاهش  
حس شادی و سرخوشی در جوامع شده است از این 
رو به طور کلی در راستای تقویت و کمک به نیاز های 
روانی افراد، تولید و پخش محتوا های طنز و شاد  به 
عنوان یک عامل تقویت کننده مطرح شده است و 
می تواند در جهت تقویت سلامت عمومی جامعه  
مفید باشد. این روانشناس در پاسخ به این سوال که 
آیا خنده درمانی را می توان به عنوان رویکردی درمانی 
برای اختلالات روان در نظر گرفت، تصریح کرد: البته 
که تاثیرات خنده  بر سلامت جسمی و روانی افراد 
پوشیده نیست ولی با توجه به جامعیت رویکرد های 
اصیل روان درمانی، رویکردی همچون خنده درمانی 
به عنوان درمان اختلالات روانی مطرح نیست ولی به 
عنوان یک جزئی از تمرینات و یا پاسخ های حاصل 
از انجام بعضی از رویکرد های روان درمانی همچون 
ذهن آگاهی و روان درمانی حمایتی مطرح است.  

آسیابانی درباره علت خندیدن برخی افراد در شرایط 
عصبانیت تصریح کرد: خنده در هنگام عصبانیت به 
عنوان  مکانیسم های دفاعی فرد در مقابل استرس 
و خشم درونی افراد مطرح است و با توجه به نظر ژات 
روان کاوی نوعی دفاع ناخودآگاه نسبت به شرایط 
پراسترس و پر خطر است. این روانشناس همچنین در 
بخش دیگر سخنان خود گفت: خنده در مقابل فردی 
که سرشار از مشکلات روحی و افسردگی است را می 
توان به عنوان یک حس خشم درونی نسبت به شرایط 
روحی و روانی فرد تعبیر کرد به این صورت که فرد با 
ایجاد احساس خنده و شادی در مقابل فرد خموده 
موجب تغییر در وضعیت خلقی فرد شود. در تعبیر 
دوم این رفتار همچو حس حسد ورزی پنهانیست که 
در مقابل ناراحتی و غم فردی که همچون یک رقیب 
شغلی یا زندگی فرد نمایان شده است، بروز می کند. 
آسیابانی در پایان توصیه کرد: با توجه به شرایط فعلی 
و پاندمی کووید 19 که غالبا افراد در خانه هستند و 
با  توانند  می  کنند،  می  افسردگی  احساس  گاها 
شرکت در برنامه های مجازی مهیج همچون کنسرت 
های آنلاین، همچنین تماشای فیلم و برنامه های 
طنزآمیز و استفاده از بازی های مهیج، مرور عکس 
های قدیمی و بازگویی وقایع طنز، آن مقطع زمانی را 

مد نظر قرار دهند. 

یک روانشناس مزطرح کرد

تاثیر »خنده های اَلَکی« بر احساس رضایت از زندگی

واکاوی مسابقات مختلف تلویزیونی؛

کپی کاری های پر هزینه، برای مردم تفریح و سرگرمی نمی شود
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سخنگوی کمیسیون تلفیق خبر داد؛

اختصاص ۳۰ هزار میلیارد تومان برای 
پرداخت طلب پیمانکاران 

 سخنگوی کمیسیون تلفیق مجلس از اختصاص30 هزار میلیارد تومان از محل 
اوراق مالی اسلامی بابت پرداخت طلب پیمانکاران در بودجه 1۴00 خبر داد.

»رحیم زارع« در نشست خبری دیروز با تشریح مصوبات امروز کمیسیون تلفیق 
گفت: کل منابعی که دولت در لایحه بودجه پیش بینی کرده بود ۴9۵ هزارمیلیارد 
تومان بود و چیزی که ما در مجلس با افزایش درآمدها به آن رسیدیم ۷9۵ هزار میلیارد 

تومان بود بنابراین حدود ۲99هزار میلیارد افزایش منابع برای دولت داشتیم.
سخنگوی کمیسیون تلفیق با اشاره به اقدام کمیسیونب رای شفاف سازی بودجه 
اظهار کرد: از این رقم مبلغ 1۲۵ هزار میلیارد تومان در خود لایحه آمده بود که در 
ردیف ها نیامده بود.  ارزش افزوده از ۶۶ هزار میلیارد تومان به ۸۸ هزار و 300 میلیارد 

تومان افزایش یافت و سهم دولت ۵ درصد بوده است.
وی افزود: همچنین یک درصد سهم بهداشت از 13هزار ۲00میلیارد تومان به1۷ 
هزار ۶۶0 میلیارد تومان و ورزش از یکهزار و ۴30و میلیارد تومان یک هزار و ۵۸0 
میلیارد تومان رسیده است.  زارع خاطرنشان کرد: بر این اساس دولت ۴9۵ هزار 
میلیارد تومان برای منابع پیش بینی کرده بود که کمیسیون به ۷99 هزار میلیارد 
تومان افزایش داد. وی با بیان اینکه کمیسیون یک سیاست ضد تورمی برای کاهش 
نرخ تورم در سال آینده در پیش گرفته است، افزود: اگر ۲میلیون و 300 هزار بشکه 
فروش نفت پیشنهادی دولت را در لایحه بودجه می آوردیم در حدود1۵0 هزار میلیارد 
تومان  می توانستیم منابع دولت را بیشتر کنیم. ما سعی کردیم کسری منابع دولت را 
به نوعی جبران کنیم که در سال آینده نرخ تورم کمتر از سال 99 باشد و فشار کمتری 
بر مردم وارد شود. سخنگوی کمیسون تلفیق گفت: به بانک های تجاری و تخصصی 
اجازه دادیم تا مبلغ 3میلیارد دلار تسهیلات ارزی و ریالی به سرمایه گذاران بخش های 
خصوصی و نهادهای عمومی غیردولتی پرداخت کنند. این تسهیلات برای اجرای 
طرح های توسعه ای بخش های بالادستی نفت و گاز با اولویت میادین مشترک برای 
افزایش ضریب بازیافت مخازن و احیای میادین قدیمی و جمع آوری گازهای همراه 
بدون انتقال مالکیت نفت و گاز موجود در مخازن و تولیدی آنها و طرح های توسعه 
و زیربنایی سازمان های توسعه بخش صنعت و معدن و برق با مشارکت حداقل ۵1 
درصدی بخش های خصوصی و تعاونی و با اولویت مناطق کمتر توسعه یافته و محروم 

بر اساس مزیت های منطقه ای  و منطقه ای پرداخت می شود.
وی گفت: علاوه بر این کمیسیون به بانک های تخصصی وتجاری اجازه داد از 
محل منابع در اختیار نسبت به اعطای تسهیلات ارزی و ریالی نسبت به سرمایه 
گذاران بخش های خصوصی و تعاونی برای طرح های توسعه ای وشقوق مختلف 

حمل و نقل و اقتصاد دریا و مدیریت پسماند بدون انتقال مالکیت اقدام کنند.
زارع بیان داشت:همچنین به شرکت های دولتی اجازه داده شد مبلغ ۶ هزار 
میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی با تضمین و باز پرداخت اصل سود برای اجرای 

طرح های دارای توجیه فنی و اقتصادی و زیست محیطی اقدام کند.
سخنگوی کمیسون تلفیق افزود: مبلغ ۸هزار میلیارد تومان به شهرداری ها با تایید 
وزارت کشور اجازه انتشار اوراق اسلامی با تضمین سود و باز پرداخت برای طرح های 
شهری ۵0 درصد اصل و سود را دولت پرداخت کند و ۵0 درصد را خود شهرداری ها 
پرداخت می کنند که از این مبلغ  و 1000 میلیارد تومان رابرای بازآفرینی بافت های 
فرسوده  و پیرامون حرم های مطهر گذاشتیم که ۲۵ درصد بازپرداخت اصل سود این 
مبلغ را دولت باید تقبل کند. عضو کمیسیون برنامه و بودجه اضافه کرد: همچنین به 
دولت اجازه داده شد30 هزار میلیارد تومان از محل اوراق مالی اسلامی بابت طلب 
پیمانکاران اختصاص دهد و  از محل 3۵  هزار میلیارد تومان اوراق تهاتر ۵0 درصد 
برای اشخاص حقیقی، حقوقی، خصوصی و تعاونی و ۵0درصد برای تهاتر نهادهای 
عمومی غیر دولتی و بانک ها و  شرکت های دولتی تابع وزارت خانه ها و شرکت های 
آب و فاضلاب و شرکت ملی نفت پیش بینی شده است. از این 3۵ هزار میلیارد تومان 
مبلغ 1۵00میلیارد تومان برای تهاتر طلب های ستاد اجرایی فرمان امام از دولت 
اختصاص یافت. نماینده مردم آباده در مجلس افزود: به وزارتخانه های نفت، نیرو و 
صنعت معدن و تجارت اجازه داده شد 3۵00 میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی به 
صورت ریالی و ارزی برای سرمایه گذاری در طرح های نفت و گاز با اولویت میادین 

مشترک و طرح های زیربنایی منتشر کنند.
زارع در پایان افزود: همچنین اجازه انتشار ۲ هزار میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی 
برای احداث،  تکمیل و تجهیز فضاهای آموزشی و پرورشی وزارت آموزش و پرورش با 

محوریت سازمان نوسازی و تجهیز مدارس  کشورداده شد.

یک عضو شورای عالی بورس :

سهامداران باید نگاه یک ساله به 
سرمایه گذاری داشته باشند

یک عضو شورای عالی بورس با اشاره به وجه تمایز سرمایه گذاری در بورس با 
سپرده بانکی، گفت: بازار سرمایه دارای نوسان زیادی است و سرمایه گذاری در این 

بازار با نگاه کمتر از یک سال هیچ فایده ای ندارد.
"ماشاالله عظیمی"  بر سرمایه گذاری بلندمدت در بورس تاکید کرد و افزود: نگاه 
سهامداران برای سرمایه گذاری در بورس باید یک ساله باشد، سود بانکی که سرمایه 
گذاران از سپرده بانکی به مدت یک سال در نظر دارند را باید کف سرمایه گذاری در 

بورس قرار دهیم.
وی به نکته دیگر که باعث تمایز سرمایه گذاری در بورس شده است اشاره کرد و 
گفت: سرمایه گذاران با هر میزان دارایی می توانند نسبت به سرمایه گذاری در بورس 
اقدام کنند، این در حالیست که در وضعیت فعلی سرمایه گذاری در بازارهای موازی 
نیازمند میزان نقدینگی زیادی است که از توان بسیاری از افراد برای سرمایه گذاری 

در این بازارها خارج است.
عظیمی با اشاره به نکته سوم سرمایه گذاری در بورس، ادامه داد: اگر سرمایه 
گذاران سپرده بلندمدت یک ساله را در بانک داشته باشند اما در مدت ٦ ماه اقدام 
به دریافت سپرده خود کنند سود سپرده از یک ساله به کوتاه مدت تبدیل می شود و 
به نصف سود تعدیل خواهد شد. عضو شورای عالی بورس خاطرنشان کرد: سرمایه 
گذاری در بازار سرمایه مانند بانک نیست و سود سرمایه گذاران در صورت برداشت 
سرمایه خود از این بازار کاهش پیدا نمی کند و در صورت فروش سهام خود، بعد از دو 
روز سرمایه افراد به صورت کامل به حساب آنها واریز خواهد شد. وی اظهار داشت: 
سهامداران باید در زمان سرمایه گذاری در بورس نسبت به تحلیل و بررسی سهام 
دقت نظر داشته باشند و براساس گزارش شرکت ها، سهامی را انتخاب کنند که از 
آینده خوبی برخوردارند و پیش بینی می کنند که چه میزان سود در اختیار آنها قرار 

می گیرد.  
عظیمی خاطرنشان کرد: بازار جای نوسان است، نوسان های اخیر در بورس 
چندان معقول نیست و علت آن ناشی از متغیرهای بیرونی و دخالت های صورت 

گرفته در این بازار است.
عضو شورای عالی بورس خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری با نگاه کمتر از یک سال 
هیچ فایده ای ندارد، افرادی که بدون هیچ اطلاعاتی به این بازار ورود می کنند و صف 
خرید ایجاد می کنند در زمان اصلاح بدون هیچ تحلیلی به سرعت اقدام به فروش 
سهام و ایجاد صف های فروش می کنند که همین امر زمینه ایجاد نوسان شدید در 

بازار را فراهم می کند.
وی افزود: در چند روز اخیر تصمیمات حاکمیتی در زمینه قیمت گذاری، بازار را 
تحت تاثیر خود قرار داد، در حالی که ما این اقدام را قبول نداریم و به جز ایجاد روند 

منفی و عدم اطمینان نسبت به سرمایه گذاری در این بازار فایده دیگری  ندارد.
عظیمی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه روند معاملات بورس بهبود پیدا می کند 
یا خیر، گفت: سهام شرکت ها نباید در بازار رها شوند، الزام شده است که بسیاری از 

سهام دارای سبدگردان  و متولی باشند.
عضو شورای عالی بورس با بیان اینکه اتفاقات چند وقت اخیر زمینه عمق بخشیدن 
معاملات بورس را فراهم کرد، خاطرنشان کرد: سهامداران نباید بی اطلاع برای 
سرمایه گذاری در این بازار ورود کنند بلکه باید ضمن استفاده از تجربیات افراد خبره 

مانع از ضرر وزیان های احتمالی و سنگین در این بازار شوند.
به  بخشیدن  تنوع  حال  در  بورس  عالی  شورای  در  اکنون  داشت:  اظهار  وی 
این صندوق های سرمایه گذاری و افزایش ظرفیت آنها هستیم که این مسایل، 

ریسک های تهدیدکننده بازار را کاهش می دهد.

نه  تومانی  ارز 1۷۵00  تصویب  و  تومانی  ترجیحی ۴۲00  ارز  یکباره  حذف 
تنها چارچوب اصلی بودجه را به هم می ریزد، بلکه در شرایط کنونی، پیامدهای 

زیانباری را برای اقتصاد کشور و به ویژه دهک های پایین درآمدی خواهد داشت.
»حسینعلی امیری«، معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره تغییر قیمت ارز در 
لایحه بودجه از سوی کمیسیون تلفیق بودجه 1۴00 گفت: اگر دولت در این 
بخش می خواست خود را راحت کند، قیمت را بالا می برد اما معتقدیم افزایش 
قیمت ارز، منجر به ایجاد مشکلات در تامین کالاهای اساسی و دارو برای مردم 

می شود و دولت نمی خواهد مردم با مشکل مواجه شوند.
»محمود واعظی« نیز روز پنجشنبه در گفت و گو با ایرنا درباره تاثیر حذف ارز 
۴۲00  تومانی توسط کمیسیون تلفیق بر تورم گفت:  رییس جمهوری اشاره کرد 
و در قانون هم آمده که بودجه را دولت می نویسد چون دولت باید آن را اجرا کند. 
البته مجلس حق دارد اصلاحات و پیشنهادات داشته باشد و پیشنهادات خوب 
را با همکاری می پذیریم اما اگر شاکله بودجه به هم بخورد دولت دیگر نمی تواند 

آن را اجرا کند.
واعظی افزود: مجلس و کمیسیون تلفیق باید هدفشان را از تغییرات در شاکله 
بودجه بیان کنند. اینکه نفت را از دو میلیون و 300 هزار بشکه به یک میلیون و 

۵00 هزار بشکه می رسانند این قطعا موجب به هم زدن شاکله بودجه می شود.
به نظر می رسد آنچه که در کمیسیون تلفیق می گذرد نه اصلاح بودجه بلکه تغییر 
اصلی بنیان های اصلی درآمدی و مصرفی آن است. هرچند کلیات بودجه 1۴00 
از سوی این کمیسیون تصویب شد و اگرچه مصوبات آن به معنای تصویب نهایی 
بودجه نیست اما به دلیلی، رسانه ای شدن اثرات قابل توجهی بر جو روانی حاکم 
بر اقتصاد کشور خواهد گذاشت. در شرایطی که اقتصاد ایران ضربات سنگینی 
از تحریم ها و به ویژه از گسترش سریع و ماندگار بیماری کرونا به خود دیده است و 
مردم در بازارهای مختلف چشم به راه تحولات مثبت ناشی از احیای برجام و رفع 

تحریم ها هستند بر هم زدن شاکله بودجه منطقی به نظر نمی رسد.
حذف ارز ترجیحی ۴۲00 تومانی در بودجه 1۴00 و افزایش نرخ دلار از 11 

هزار و ۵00 تومان به 1۷ هزار و ۵00 تومان توسط کمیسیون تلفیق مجلس به 
نوعی به معنای تغییر شاکله اصلی لایحه پیشنهادی دولت است. زیرا بودجه 
چیزی جز درآمدها و مصارف نیست و تغییر قیمت ارز یعنی تغییر نیمه اصلی آن 

که همان درآمدها است.  
اختصاص حدود ۹ میلیارد دلار به کالاهای اساسی در سال 13۹۹

سیاست اختصاص ارز ترجیحی به واردات کالاهای اساسی از ابتدای سال 
139۷ پیگیری شده و در مرداد ماه 139۷ با معرفی ۲۵ قلم کالا به عنوان کالاهای 
اساسی، ارز با نرخ ترجیحی تنها برای واردات این ۲۵  قلم کالا اختصاص داده 
شد. هیأت وزیران از فروردین به منظور ساماندهی و مدیریت بازار ارز، مصوب کرد 
که کلیه نیازهای ارزی کشور، اعم از کالا و خدمات با نرخ ۴۲00 تومان به ازای هر 
دلار تأمین شوند. درواقع در آن مقطع ارز تک نرخی اعلام شده بود. این وضعیت، 
تا 1۶ مرداد 9۷ و تا تغییر سیاست های ارزی کشور به قوت خود باقی بود. پس از 
آن، به موجب مصوبه بعدی هیأت وزیران، ارز کالاهای اساسی، دارو، تجهیزات 
پزشکی و نهاده های دامی و کشاورزی )محدود به ۲۵ ردیف( با نرخ ۴۲00 تومان و 

ارز سایر کالاها با نرخ نیما تأمین شد.  
طبق آمارهای ارائه شده از سوی سید روح اله لطیفی، سخنگوی گمرک بیش از 
۲۵ میلیون تن کالا در 9 ماهه امسال وارد کشور شده که ۷0 درصد آن از ۲۵ گروه 

کالاهای اساسی بوده که به وزن 1۷.۵ میلیون تن رسیده است.
پنج کالای ذرت، جو، دانه های روغنی، روغن خام و مایع و کنجاله سویا که با 
ارز دولتی وارد شده، 1۲ میلیون و ۲9۶ هزار و 3۲۵ تن به ارزش ۴ میلیارد و 1۴۵ 
میلیون و ۴09 هزار و ۴۴0 دلار را به خود اختصاص داده است، که بیش از ۴9 
درصد کل واردات کشور و ۷0.۵ درصد واردات کالاهای اساسی را از لحاظ وزنی 

شامل می شود.
ذرت با ۷میلیون و ۲۴9 هزار و 30۶ تن به ارزش یک میلیارد و ۷۷9 میلیون 
و ۲0۵ هزار و ۶۷۶ دلار، نخستین کالای یارانه ای کشور از لحاظ ارزش و هم از 
لحاظ وزنی بود و در همه گروه های کالایی در این مدت نخستین کالای وارداتی 

کشور است.
پس از ذرت، در بین کالاهای اساسی، دانه های روغنی با یک میلیون و ۸۴۶ 
هزار و ۵۸۶ تن و به ارزش 9۴9 میلیون و ۷۵۶ هزار و ۴39 دلار، روغن های نیمه 
جامد، خام و مایع با ۷۵۶ هزار و 1۲1 تن به ارزش ۶۲۷میلیون و ۸۶9 هزار و ۷33 
دلار، کنجاله سویا با یک میلیون و 103 هزار و ۸0۷ تن به ارزش ۴۶1 میلیون و 
۷۴۶ هزار و 310 دلار و جو با یک میلیون و 3۴0 هزار و ۵0۵ تن به ارزش 3۲۶ 

میلیون و ۸31 هزار و ۲۸۲ دلار به ترتیب در رتبه های بعد قرار دارند.
لزوم حذف تدریجی ارز 4200 تومانی

ارز ترجیحی ۴۲00 تومانی هزینه سنگینی را بر دوش دولت گذاشته است. 
بنابراین، ضرورت حذف این ارز هم توسط خود دولت و هم از سوی کارشناسان 
مختلف اقتصادی درک شده و دولت نیز در راستای انجام آن اقداماتی صورت داده 

است.
در این رابطه حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی روز چهارشنبه هفته 
گذشته در جلسه هیات دولت ضمن تأکید بر درستی طرح واردات کالا با ارز 
۴۲00 تومانی گفت: در یک سال گذشته تعدادی از کالاهای اساسی را به تدریج 

از ارز ۴۲00 تومانی خارج کردیم.
وی ادامه داد: برای بعضی  از کالاها مانند برنج، روغن، چای، شکر،   لاستیک و 
دیگر کالاها آرام آرام آنها را از ارز نیمایی خارج کردیم، به نحوی که جامعه بتواند این 

شرایط را تحمل کند و قابل قبول باشد.
طبق داده های موجود در حال حاضر از ۲۵ قلم کالای تعیین شده در سال 
139۷ تنها ۵ قلم باقی مانده و به تدریج بیشتر کالاهای از فهرست کالاهای 

اساسی مشمول ارز ترجیحی ۴۲00 تومان خارج شده است.
در باره حذف این ارز دولت و مجلس از موضعی یکسان برخوردارند و اختلاف 
نظری ندارند. اختلاف آنها بر سر زمان و شیوه اجرا است. دولت موافق حذف 
تدریجی است و چنانچه گفته شد تاکنون برخی از کالاها به مرور زمان از فهرست 

خارج شده اند.
اما کمیسون تلفیق مجلس به یکباره دو تصمیم در زمینه ارز گرفته که کمترین 
اثر آن افزایش تورم، حتی قبل از اجرایی شدن بودجه در سال آینده است. به ویژه 
بازتاب رسانه ای حذف ارز ۴۲00 تومانی از یک طرف و تصمیم به تعیین نرخ 
تسعیر 1۷۵00 تومان برای ارز، از طرف دیگر به قدری بوده است که می تواند 

پیش از سال جدید تورم را به شدت افزایش دهد.
هرچند سخنگوی کمیسیون تلفیق بودجه پیشتر در گفت و گو با ایرنا هدف 
کمیسیون از حذف ارز۴۲00 تومانی را صیانت از حقوق مردم ذکر کرده بود، اما 
این موضوع نه تنها خدمتی به اقشار و دهک های ضعیف جامعه نمی کند بلکه 
بیشتر در خدمت سوداگران و دلالان بازارهای مختلف و از جمله بازار کالاهای 

اساسی خواهد بود.
در این مورد رییس جمهوری در جلسه هیات دولت با تاکید بر اینکه دولت قدم به 
قدم ارز ۴۲00 تومانی را از روی بیشتر کالاها خارج کرد،  گفت: اینکه از امروز یک 
عده طبل و دهل گرفته و اعلام کنند که دوران ارز ۴۲00 تومانی پایان یافت، خوب 

این عده به چه کسی خدمت می کنند؟
به نظر می رسد دولت خود به عنوان مجری قانون  بیش از هر نهادی بر ضرورت 
حذف ارز ۴۲00 تومانی تأکید دارد. از این رو بهتر آن است که مجلس در این دو 
مورد و سایر موارد مشابه به دولت اعتماد کرده و ادامه کار را به آن بسپارد. شاید در 
آن صورت بهتر بتوان به جامعه و اقشار ضعیف خدمت کرد. تجربه اجرای یکباره 
قانون هدفمندی یارانه ها در سال 13۸9 و به دنبال آن چندبرابر شدن یک شبه 
قیمت ها نشان داده که اجرای خلق الساعه و عجولانه سیاست های اقتصادی 
همچون ریختن یکباره پارچی آب در یک لیوان است؛ جامعه و اقتصاد کشور،  

دیگر ظرفیت چنین تصمیم گیری هایی را ندارد.

تصویب ارز 17۵00 تومانی ، پیامدهای زیانباری برای اقتصاد کشوردارد

چرا مجلس در حذف ارز 4۲۰۰ تومانی عجله دارد؟

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه قم تصرفات مالکانه 
براساس گزارش  را  قانون مذکور  پرونده های تشکیلی طبق  متقاضیان  مفروزی 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۲3 شماره  رأی   -1
139۸11۴۴3000۵0000۵3 آقای/خانم  محمدمحمدی فرزند اصغر  در قسمتی 
از ششدانگ خانه به مساحت 19۲/۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی از ۵۵/31 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از فیروز محمدی (.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲13 شماره  رأی   -۲
139۸11۴۴3000۵0000۴۷ آقای/خانم  رضا یار رحمت فرزند یعقوبعلی  در 
قسمتی از ششدانگ مغازه به مساحت ۲1/۷0 مترمربع از پلاک شماره ۲ فرعی  
از  13۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی/ 

سندرسمی 3۲1۷9-دفتر ۵۴ قم(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000131 شماره  رأی   -3
139۸11۴۴3000۵0000۷۵ آقای/خانم  رمضان رستمی فرزند عبدالعلی  در 
قسمتی از ششدانگ خانه به مساحت ۶۷۴ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۸  اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی از کریم رستمی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲11 شماره  رأی   -۴
139۸11۴۴3000۵0000۴۵ آقای/خانم  رضا یار رحمت فرزند یعقوبعلی  در 
قسمتی از ششدانگ مغازه به مساحت ۲1/0۶ مترمربع از پلاک شماره ۲ فرعی  
از 13۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی/ 

سندرسمی 3۵۲۴۸- 9۸/0۶/۲3 دفتر ۵۴ قم(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۲1 شماره  رأی   -۵
139۸11۴۴3000۵0000۵1 آقای/خانم  اصغرمحمدی فرزند اکبر  در قسمتی از 
ششدانگ یکباب خانه به مساحت 1۴9/۴۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۵۵/31 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از ابوالقاسم محمدی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۶۲ شماره  رأی   -۶
139۸11۴۴3000۵0000۵9 آقای/خانم  غلامحسین رستمی فرزند صفر  در 
قسمتی از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 13۴۲/۴0 مترمربع پلاک شماره 
1۷ فرعی  از 3۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )سندرسمی/ 

سندمالکیت مشاعی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵00019۸ شماره  رأی   -۷
در  اصغر   فرزند  صفری   علیرضا  آقای/خانم    139۸11۴۴3000۵0000۴۴

قسمتی از ششدانگ یکباب خانه به مساحت 1۵۲ مترمربع پلاک شماره فرعی  از ۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از امامقلی محمدی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۸۷ شماره  رأی   -۸
139۸11۴۴3000۵0000۷۷ آقای/خانم  کریم محمدی  فرزند محمد  در قسمتی 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بناشده به مساحت 
190/3۸ مترمربع پلاک شماره  10۸ فرعی  از ۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث شکرالهی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲1۴ شماره  رأی   -9
یار رحمت فرزند یعقوبعلی  در  139۸11۴۴3000۵0000۴۸ آقای/خانم  رضا 
قسمتی از ششدانگ مغازه به مساحت ۵9/1۷ مترمربع از پلاک شماره ۲ فرعی 
از 13۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی/ 

سندرسمی 3۲1۷9- 9۷/0۶/0۷ دفتر ۵۴ قم(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۸۴ شماره  رأی   -10
139۸11۴۴3000۵0000۴0 آقای/خانم  مرضیه اکبری فرزند محمد  در قسمتی 
از ششدانگ خانه به مساحت ۲۲1/9۲ مترمربع پلاک شماره 31 فرعی  از ۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از امامقلی محمدی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵00019۲ شماره  رأی   -11
139911۴۴3000۵000011 آقای/خانم  امیرحسین سیمرغ فرزند علی اکبر  در 
قسمتی از ششدانگ خانه به مساحت 1۵0/10 مترمربع پلاک شماره فرعی  از ۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از امامقلی محمدی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵0001۸۸ شماره  رأی   --1۲
139۸11۴۴3000۵0000۷۸ آقای/خانم  سعید محمدی  فرزند محمد در قسمتی 
از سه دانگ مشاع از ششدانگ یک قطعه زمین که در ان احداث بناشده به مساحت 
190/3۸ مترمربع پلاک شماره  10۸ فرعی  از ۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث شکرالهی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵00019۶ شماره  رأی   -13
139۸11۴۴3000۵0000۴1 آقای/خانم  محسن باستان فرزند محمد حسین  در 
قسمتی از ششدانگ خانه به مساحت 193 مترمربع پلاک شماره فرعی  از ۵۵ اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از سید 

محمود موسوی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲00 شماره  رأی   --1۴

از  در قسمتی  علی  فرزند  رستمی  اصغر  آقای/خانم    139911۴۴3000۵000010
ششدانگ خانه به مساحت ۲91/۶1 مترمربع پلاک شماره فرعی  از ۲۸ اصلی واقع در قم 

بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه از علی میرزا رستمی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000190 شماره  رأی   -1۵
139۸11۴۴3000۵0000۷0 آقای/خانم  مهدیه جلیلی فرزند محمدرضا  در 
قسمتی از ششدانگ خانه به مساحت 19۵/۸0 مترمربع پلاک شماره فرعی  از ۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از رمضان جوکار(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲1۲ شماره  رأی   -1۶
139۸11۴۴3000۵0000۴۶ آقای/خانم  رضا یار رحمت فرزند یعقوبعلی  در 
قسمتی از ششدانگ گاراژ به مساحت 19۷۶/30 مترمربع از پلاک شماره ۲ فرعی 
از 13۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی/ 

سندرسمی 3۲1۷9- 9۷/0۶/0۷ دفتر ۵۴ قم(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵00019۴ شماره  رأی   -1۷
139۸11۴۴3000۵0000۶۸ آقای/خانم  محمد وثیقی جمشید  فرزند شکراله  
در قسمتی از ششدانگ خانه به مساحت 1۵9/۶0 مترمربع از پلاک شماره فرعی 
از ۵۵ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع 

الواسطه از قنبر محمدی(.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   1399۶033000۵000۲1۸ شماره  رأی   -1۸
139۸11۴۴3000۵0000۵۲ آقای/خانم  مریم محمدی فرزند اصغر  در قسمتی 
از ششدانگ خانه به مساحت 1۸۴/۲۵ مترمربع پلاک شماره 31 فرعی  از ۵۵ 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک جعفریه قم )مبایعه نامه عادی مع الواسطه 

از امامقلی محمدی(.           
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد و املاک جعفریه قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر 

اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. )م الف ۸۵۷۵( 
تاریخ انتشار اول: ۹۹/10/07
تاریخ انتشار دوم: ۹۹/10/23
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه قم-محمدرضا خدایاری

آگهی موضوع ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی 

وزیر نفت گفت: در شرایط تحریم ظرفیت های زیادی در حوزه 
نفت ایجاد شد و ایران در زمینه صادرات و فروش نفت با قبل از 

سال 9۷ قابل مقایسه نیست.
"بیژن زنگنه" در مراسم امضای قرارداد مرحله سوم نگهداشت 
تولید ادامه داد: یک درصد از افزایش ضریب تولید نفت خام معادل 
هفت میلیارد می شود که با نفت ۴0 دلاری درآمدی 300 میلیارد 
دلاری به دنبال خواهد داشت، بنابراین افزایش ضریب بازیافت باید 

به خواست و توقع ملی تبدیل شود. 
وی، سرمایه گذاری در حوزه افزایش ضریب بازیافت را الزامی 
برشمرد و افزود: در این مرحله یک میلیارد و ۲00 میلیون دلار 
سرمایه گذاری انجام می شود که 100 هزار بشکه در روز به تولید 
نفت اضافه کرده و درآمدی معادل یک میلیارد و ۵00 میلیون دلار 
در سال ایجاد خواهد کرد، بنابراین سرمایه گذاری در کمتر از یک 

سال باز می گردد. 
زنگنه تاکید کرد: همه این قراردادها فقط با پیمانکاران ایرانی 
داخل  ساخت  نیز  تجهیزات  ارزشی  درصد  و ۷۲  شده   منعقد 

است،همچنین تمام منابع از بازار سرمایه تامین می شود و این 
برای نخستین بار است. وی با بیان اینکه پیش از این میلیاردها دلار 
هزینه شد اما افزایش تولید اتفاق نیافتاد، گفت: در این قراردادها 
پیمانکار پول خود را از محل افزایش تولید دریافت می کند، همه 
این قراردادها نیز با انجام مناقصه واگذار شده و فقط یکی دو مورد 

بدون انجام مناقصه به قرارگاه خاتم الانبیا واگذار شده است.
وزیر نفت ادامه داد: چهار درصد هزینه های هر طرح صرف 
فعالیت های اجتماعی می شود و این موضوع به طور رسمی در 
کشور پذیرفته شد. وی با اشاره به اینکه انعقاد این قراردادها در 
شرایط تحریم ها اتفاق افتاد، افزود: تلاش کردیم در شرایطی که به 
دلیل تحریم 1۴.۵ درصد سهم وزارت نفت از صادرات نفت از بین 
رفت، اما برای پیمانکاران کار درست شده و امید و اشتغال ایجاد 
کنیم. زنگنه تاکید کرد: در دوران تحریم بسیار سختی کشیدیم اما 

درس های بزرگی آموختیم و ظرفیت های بزرگی ایجاد شد.
وی با تاکید بر اینکه تحریم ها مردنی هستند اما ما از ظرفیت 
از این ظرفیت ها  هایی که به وجود آمده دست نمی کشیم و 

بعد از تحریم استفاده خواهیم کرد، گفت: ظرفیت برای فروش و 
صادرات نفت با قبل از تحریم ها قابل مقایسه نیست، اگر شرکت 
های خارجی بیایند همکاری می کنیم اما ظرفیت های خود را کنار 

نمی گذاریم و از این موضع قدرتمندتر مذاکره می کنیم. 
وزیر نفت ادامه داد: در طرح های میدان محور توسعه مبتنی بر 
چاه محور را دنبال می کنیم تا با استارتاپ ها احیا شوند،  این کار 
برای ایجاد ظرفیت جدید فناور دانش بنیان برای خدمات حفاری و 
نفتی است.  وی افزود: در تلاشیم تا این ایده تبدیل به طرح شود 
و پس از صحبت های رهبر معظم انقلاب این ایده پیگیری شده 
است. زنگنه با اشاره به اینکه انرژی زیادی در کشور هدر می رود 
و این در حالی است که دانش آموخته های زیادی در این زمینه 
داریم، گفت: ایده این است که انرژی صرفه جویی شده توسط 

شرکت های دانش بنیان خریداری شود. 
به گفته وزیر نفت، در سال 99 مصرف سوخت مایع 1.۵ میلیون 
بشکه در روز است و مصرف گاز معادل پنج میلیون بشکه در روز 

براورد می شود.

وی ادامه داد: اگرچه امسال نسبت به پارسال تولید گاز کشور 
معادل ۲.۵ فاز پارس جنوبی اصافه شده، اما باز هم برای تامین گاز 
مشکل داریم زیرا 1۲ درصد مصرف گاز خانگی اضافه شده است.

زنگنه افزود: باید تاکید اصلی را بر بهینه سازی مصرف انرژی 
بگذاریم، اما مردم فکر می کنند اگر پنجره ها باز باشد کرونا می 
رود، در حالی که مصرف را افزایش می دهد و برای خانه لازم نیست 

که پنجره باز شود و نقشی در کنترل کرونا ندارد. 
وی گفت: گاز خانگی را نمی توانیم قطع کنیم و فشار به صنایع 
می آید، البته در استان های تهران، البرز و قم هیچ مازوتی مصرف 

نمی شود. 
زنگنه با انتقاد از برخی اظهار نظرها که مصرف مازوت را به دلیل 
ناتوانی در صادرات عنوان می کنند، ادامه داد: برخی افراد که از 
مسوولان هستند می گویند که اینها به این دلیل مازوت مصرف 
می کنند که توان صادرات ندارند، همین جا اعلام می کنم که اگر 
30 میلیون لیتر مازوت هم بدهند توان صادرات داریم و حتی مدیر 

بین الملل نفت تقاضای مازوت برای صادرات دارد.

وزیر نفت خبر داد:
ایجاد ظرفیت های جدید فروش و صادرات نفت در شرایط تحریم
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نود و چهارمین شهرآورد پایتخت بین تیم های استقلال و پرسپولیس به تساوی 
تماشایی دو بر دو به اتمام رسید. 

عصر روز دوشنبه در دیداری معوقه از هفته هشتم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
ایران، استقلال و پرسپولیس در ورزشگاه خالی از تماشاگر آزادی به مصاف هم رفتند 

که نبرد تماشایی آنان با تساوی دو بر دو به اتمام رسید.
ضاوت این دیدار حساس را »رضا کرمانشاهی« با کمک های »آرمان اسعدی« و 

»تورج عیوض محمدی«برعهده داشت.
بازی در حالی آغاز شد که استقلال در رتبه دوم قرار داشت و پرسپولیس با دو بازی 

کمتر در میانه های جدول بود.
»ارسلان  تا  شد  موجب  کامیابی نیا«  »کمال  اشتباه  نخست  دقیقه  همان  در 

مطهری« با ضربه ای تماشایی و غیرقابل مهار گل نخست بازی را به ارمغان آورد.
سپس بازیکنان پرسپولیس حملاتی را طراحی کرده تا گل زودهنگام دریافتی را 

جبران کنند.
در دقیقه 10 توپ به دست مدافع پرسپولیس برخورد کرد اما داور اعتقادی به 

پنالتی نداشت.
در دقیقه 1۸ ضربه سر »مهدی عبدی« با اختلاف اندکی از دروازه استقلال به 

بیرون رفت.
در دقیقه ۲3 حرکت خوب بازیکنان پرسپولیس توپ را به ضربه »احمد نوراللهی« 

رساند اما ضربه او دقت لازم را نداشت.
سپس »محمود فکری« سرمربی استقلال در اعتراض به تصمیمات داوری با 

کارت زرد جریمه شد.
در نهایت نیمه نخست این دیدار با برتری یک بر صفر استقلال به اتمام رسید.

در ابتدای نیمه دوم، »شیخ دیاباته« به جای »احمد موسوی« به میدان آمد تا 
استقلال تهاجمی تر شود.

در دقیقه ۵0 پاس بازیکنان پرسپولیس با اشتباه مدافعان استقلال همراه شد و 
»مهدی عبدی« با حرکتی تماشایی توانست گل تساوی را به ارمغان بیاورد.

در دقیقه ۵۵ »عارف غلامی« در موقعیتی تکبه تک »مهدی عبدی«  را با خطا 
متوقف کرد و داور به کارت زرد بسنده کرد.

بلافاصله پرسپولیس می توانست به گل دوم برسد که کامیابی نیا این موقعیت را 
از دست داد.

در دقیقه ۶0 »مهدی عبدی« مدافعان استقلال را بهم ریخت اما نوراللهی به شکل 
عجیبی نتوانست گلزنی کند.

دقیقه ۶۶ سماجت عبدی و ارسال »احسان پهلوان« با ضربه »وحید امیری« 
همراه شد تا سرخ ها به گل دوم برسند.

دقیقه ۶۷ نوراللهی با بی دقتی نتوانست موقعیت عالی را به گل تبدیل کند.
سپس استقلالی ها برای رسیدن به گل تساوی روی به ارسال های بلند آوردند.

در دقیقه 90 »شیخ دیاباته« دروازه را باز کرد اما این گل به دلیل آفساید بودن مردود 
شد.

در دقیقه 93 تعلل بازیکنان پرسپولیس موجب شد تا »مهدی قایدی« به زیبایی 
گل دوم و تساوی را به ارمغان آورد.

استقلال با این تساوی 19 امتیازی شد و در رتبه دوم باقی ماند و پرسپولیس هم 
با چهارمین تساوی متوالی به امتیاز 1۲ رسید اما دو بازی کمتر نسبت به استقلال 

دارد.
ترکیب پرسپولیس:

حامد لک، سیدجلال حسینی، محمدحسین کنعانی زادگان، سیامک نعمتی، 
سعید آقایی، کمال کامیابی نیا، میلاد سرلک، احمد نوراللهی، وحید امیری، مهدی 

عبدی )آرمان رمضانی( و احسان پهلوان
ترکیب استقلال:

رشید مظاهری، عارف غلامی، محمدحسین مرادمند، محمد نادری)محمد 
مهدی  ریگی،  مسعود  دیاباته(،  موسوی)شیخ  احمد  غفوری،  وریا  دانشگر(، 
آرش  و  مطهری  ارسلان  قایدی،  مهدی  اسماعیلی(،  مهدی پور)فرشید 

رضاوند)داریوش شجاعیان(
فکری: تا لحظه آخر جنگیدیم

در شهرآورد تیم بدتر نتیجه بهتری می گیرد
 سرمربی تیم فوتبال استقلال تهران، گفت: هواداران باوجود نبودن در ورزشگاه 
شاهد بازی زیبایی بودند؛ در نیمه دوم اشتباهاتی داشتیم اما بازیکنانم تا لحظه آخر 

جنگیدند. 
محمود فکری پس از تساوی مقابل تیم فوتبال پرسپولیس در شهرآورد 9۴ اظهار 
داشت: بازی خیلی خوبی را از دو تیم مشاهده کردیم و موقعیت های خیلی خوبی 
روی دروازه ها ایجاد شد. این بازی چهار گل داشت و این نشان می دهد که بازی 
زیبایی را مشاهده کردید. وی ادامه داد: بی تردید هواداران از این بازی زیبا راضی 
بودند و باید از تک تک بازیکنانم تشکر کنم و آنها تلاش زیادی کردند. ما در نیمه دوم 

اشتباهاتی داشتیم اما بازیکنانم تا آخرین لحظه تلاش کردند.
تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در دیداری معوقه از هفته هشتم لیگ برتر 

فوتبال ایران به تساوی ۲ بر ۲ رسیدند.
براساس  ما  تعویض های  داشت:  اظهار  خود  تعویض های  خصوص  در  فکری 
پیروزی در نیمه نخست بود و شاید می شد برنده بازی ما باشیم. فوتبال اینگونه 

نیست که هر تیمی که موقعیت بیشتری داشته باشد، می تواند برنده بازی باشد.
وی ادامه داد: ما باید از گل زودهنگام خود بهتر استفاده می کردیم. شاید بازیکنانم 

از گل زودهنگام ترسیدند. اگر اشتباه نداشتیم قطعا می توانستیم برنده باشیم. 
سرمربی تیم فوتبال استقلال افزود: دربی اینگونه است که تیم هایی که در جدول 

شرایط بدتری دارند نتایج بهتری می گیرند.
فکری ادامه داد: داور در نیمه نخست استرس زیادی داشت و سوت های او بیشتر 
به سود پرسپولیس بود. در مجموع به آنها خسته نباشید می گویم و امیدوارم توجه 

بیشتری به داوران شود و آنها بتوانند در بازی های بین المللی زیادی سوت بزنند.
فکری خاطرنشان کرد: استرس کرمانشاهی باعث شد پنالتی مهمی برای ما 
گرفته نشده و تیم ما عصبی شود. شاید در دقایقی هم بازیکنان ما کم تجربه عمل 

کردند یا شاید هم اعتماد به نفس بالا داشتند و این موضوع کار دست ما داد. 
سرمربی استقلال درباره تعویض هایش در دربی یادآور شد: از حریف جلو بودیم و 
می خواستیم گل را حفظ کنیم و موقعیت های بهتری کسب کنیم. می شد ما برنده 
بازی باشیم! فوتبال این طور نیست هر تیمی موقعیت بیشتری داشته باشد برنده 
شود. روی اشتباهات موقعیت های خوبی به حریف دادیم و کمی به هم ریختیم. 

می توانستیم از گلی که زدیم بهتر استفاده کنیم..
فکری گفت: امسال تیم خوبی را شکل دادیم. در دربی این طور نیست که نتیجه 
بازی به نفع تیمی باشد که شرایط بهتری در جدول دارد. شاید نتیجه بازی برعکس 

شود. شاید بچه های ما فکر کردند بازی تمام شده است.
 گل محمدی: حق پرسپولیس برد بود

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تهران، گفت: در دقایق پایانی تمرکز خودمان را از 

دست دادیم و از لحاظ فوتبالی حق تیم ما برد بود. 
یحیی گل محمدی پس از تساوی مقابل تیم فوتبال استقلال تهران در شهرآورد 
9۴ اظهار داشت: گل زودهنگامی را دریافت کردیم اما موقعیت های خوبی را ایجاد 

کردیم که متاسفانه از تمام آنها نتوانستیم به خوبی استفاده کنیم.
وی ادامه داد: از لحاظ فوتبالی و ایجاد موقعیت حق تیم ما برد بود و می توانستیم 
برنده این بازی باشیم. در دقایق پایانی بازی تمرکز خود را از دست دادیم و قایدی 
توانست از کوچکترین موقعیت به بهترین شکل استفاده کند و ارزش های خود را 

نشان دهد.
تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس در دیداری معوقه از هفته هشتم لیگ برتر 

فوتبال ایران به تساوی ۲ بر ۲ رسیدند.
گل محمدی ادامه داد: متاسفانه بعد از فینال لیگ قهرمانان آسیا و حتی قبل از 
آن اتفاقاتی رخ داد که برنامه ریزی شده بود و خواستند ما را تضعیف کنند. بازیکنانی 
که ما به راحتی از دست دادیم و توجیه مدیرعامل سابق)مهدی رسول پناه( و هیات 
مدیره این بود که رفتن یک بازیکن تاثیری در نتایج تیم ندارد که کاملا حرف 

مضحکی بود.
وی ادامه داد: این فرد هنوز رییس هیات مدیره است و پاسخگوی هیچ کسی 

هم نیست. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: در خصوص داوری باید بگویم که عارف 

غلامی باید اخراج می شد و به غیر از آن موضوع تاثیرگذرای نبود.
گل محمدی با اشاره به اینکه پرسپولیس در شهرآورد 9۴ به حق خود نرسید، ادامه 
داد: حق بازیکنانم سه امتیاز بود اما متاسفانه خیلی راحت ۲ امتیاز را از دست دادیم 

و به حق خود نرسیدیم. 
وی در خصوص واکنش خود به اعتراض نیمکت نشینان استقلال به عملکرد داور، 
گفت: نیمه نخست یک اتفاق افتاد و دوستان نیمکت استقلال به شدت داد و بیداد 
راه انداختند و این در شان باشگاه بزرگی چون استقلال نیست که نیمکت شلوغی 

داشته باشد اما در نیمه دوم شرایط بهتر شد. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در خصوص تعویض های خود در این مسابقه اظهار 
داشت: آرمان رمضانی به جای مهدی عبدی وارد زمین شد و دلیل آن مصدومیت 
مهاجم ما بود. اگر بازهم تعویض نکردم دلیلش این بود که از تمام بازیکنانم راضی 

بودم و وقتی تیم شما خوب است لازم نیست تعویض کنید. 
وی ادامه داد: باید در زمان های اضافه بازیکنان تمرکز لازم را داشته باشند اما 
حساسیت بازی بسیار بالا است و ناخودآگاه تیم عقب می رود و فرصت هایی به 
حریف داده می شود. خلاقیت قایدی روی گل دوم استقلال بسیار عالی بود اما 

استقلال در کل بازی همین دو موقعیت را داشت.
گل محمدی افزود: می توانستیم این بازی را به راحتی ببریم اما شما باید شرایط 
روحی بازیکنان را در نظر بگیرید. در چند ماه اخیر فشارهای زیادی به خصوص در 
مورد مدیریت روی بازیکنان بوده و مشکلات زیادی برای ما ایجاد شده است و همه 

اینها باعث می شود مجموعه تیم نتواند تمرکز کافی را داشته باشد. 
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: خیلی دوست داشتیم برنده این بازی 
باشیم و از هواداران خوب پرسپولیس عذرخواهی می کنم. این نبردن را هواداران به 

پای من بگذارند زیرا بازیکنانم همه تلاش خود را کرده اند.
من آینده خوبی برای باشگاه نمی بینم 

وی افزود: شما هیات مدیره استقلال را نگاه کنید که چقدر خوب تیم را حفظ و 
تقویت کرد و هیات مدیره یعنی این؛ اما در سوی مقابل هیات مدیره ما را مشاهده 
خنده داری  توضیح  بیانیه،  کی  با  می شود  جدا  تیم  مهم  بازیکن  وقتی  کنید؛ 
می دهند که رفتن بشار تاثیر گذار نبوده است. ما یک بازیکن از دست ندادیم و نفرات 

زیادی از دست دادیم.
وی ادامه داد: اراده ای برای بهبود مشکلات در پرسپولیس ندیدم و کسی که همه 
این مشکلات را ایجاد کرده هنوز رییس هیات مدیره باشگاه است و به ما هم پوزخند 
می زند. وزیر ورزش باید به این موضوع ورود کند. ادامه کار بسیار سخت است و اگر 

با این تیم ادامه دادم فقط به خاطر هواداران و فینال آسیا بود.
سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: اگر آدم های قوی وارد گود نشوند، این 
باشگاه زمین می خورد. ما مشکلات زیادی داریم مثل بودیمیر یا کالدرون که باید 
بدهی آنها پرداخت شود. من آینده خوبی برای باشگاه نمی بینم و تا این آدم ها، سر 

کار باشند این مشکلات هم وجود دارد.
وی ادامه داد: نمی خواهم نبردن را توجیه کنم و مقصر آن من هستم اما کار کردن 
در باشگاهی که هیات مدیره قوی ندارد و دنبال توجیه کارهای خود است، سخت 

است.
ماندن رسول پناه تبعات بدی دارد

گل محمدی خاطرنشان کرد: تا ۲ روز آینده به وزیر اعلام می کنم اگر رسول پناه 
سر کار باشد خودش باید تبعات همه چیز را به گردن بگیرد. بحث استعفا نیست اما 
جایی که آدم های کوچک باشند کار کردن سخت است. از سمیعی هم که خیلی 
تلاش کرده می خواهم با وزیر صحبت کند و آدمی را که این همه برای باشگاه 

مشکل ایجاد کرده از تیم حذف کند. 
وی افزود: بی احترامی های زیادی را تحمل کردیم و فقط به خاطر فینال آسیا و 
شهرآورد بود اما از الان باید خودشان تصمیم بگیرند که می خواهند باشگاه با شرایط 

خوب مدیریت شود یا اینکه مشکلات آن بیشتر شود.

استقلال 2- پرسپولیس 2؛ 

تساوی جذاب، نفسگیر و تماشایی 
علی خسروی:  

داور شهرآورد قضاوت منصفانه ای داشت
کارشناس داوری فوتبال، گفت: به عنوان ارزیابی داوری شهرآورد نود و چهارم 

معتقدم که داور به خوبی قضاوت کرد و داوری او برای هر ۲ تیم منصفانه بود. 
»علی خسروی« پیشکسوت داوری فوتبال کشورمان روز دوشنبه در گفت و گو با 
ایرنا در خصوص داوری دیدار تیم های استقلال و پرسپولیس که در نهایت به تساوی 
۲ بر ۲ انجامید، اظهار داشت: »رضا کرمانشاهی« و تیم داوری در مجموع روز موفقی 

داشته و توانستند به خوبی بازی را اداره کنند.
وی افزود: در دقیقه ۶ این بازی در محوطه جریمه استقلال چند بازیکن درگیر 
شدند و برخوردی پیش آمد که از دید من خطا نبود و داور به درستی دستور ادامه 
بازی داد. در دقیقه 9 بازی در محوطه جریمه پرسپولیس توپ به دست مدافع این 
تیم برخورد کرد اما بازیکن در حالت عادی قرار داشت و خطای هند صورت نگرفت.

خسروی ادامه داد: »محمود فکری« سرمربی تیم فوتبال استقلال در دقیقه ۲0 
این دیدار، اعتراض های زیادی به داوری داشت و به درستی اخطار گرفت. »سید 
احمد موسوی« بازیکن استقلال در دقیقه ۴1 این بازی مرتکب خطایی شد و به 

درستی با کارت زرد مواجه شد.
کارشناس داوری فوتبال در خصوص صحنه خطای »عارف غلامی« بر روی مهدی 
عبدی در دقیقه ۵۴، گفت: مهاجم تیم پرسپولیس بعد از جدا کردن توپ از خود 
در موقعیت بسیار خوبی قرار داشت و فاصله اش با دروازه به شکلی بود که شرایط 
گلزنی برای او مهیا بود و خطای مدافع تیم استقلال از زاویه دید من در تلویزیون 
مستحق اخراج از بازی بود. فکر می کنم که داور بازی در این صحنه در جای مناسبی 
حضور نداشت و نتوانست تصمیم بر اخراج بگیرد.  وی تصریح کرد: صحنه بعدی 
این بازی در دقیقه ۷۶ اتفاق افتاد که »محمد حسین کنعانی زادگان« خطایی کرد 
و با کارت زرد داور مواجه شد که به نظر من تصمیم داور نیز صحیح بود. در دقیقه 
۸1 نیز »میلاد سرلک« پشت محوطه جریمه تیم خود به بازیکن استقلال پشت پا 
انداخت و به درستی کارت زرد گرفت.  خسروی افزود: در دقیقه 90 به اضافه یک 
نیز »شیخ دیاباته« موفق به گلزنی شد اما این گل به طور قطع آفساید بود و »تورج 
عیوض محمدی« به درستی پرچم خود را بالا آورد.  کارشناس داوری فوتبال در پایان 
اظهار داشت: به عنوان ارزیابی داوری این بازی معتقدم که داور به خوبی قضاوت 
کرد. داور۴0 خطا در این دیدار گرفت و از کارت زرد کمتری استفاده کرد و توانست به 
خوبی این بازی حساس را کنترل کند.  وی ادامه داد: بازیکنان و کاپیتان های هر ۲ 
تیم نیز به خوبی با داوری همکاری کرده و بازی جوانمردانه ای را ارائه دادند اما نیمکت 
تیم ها طبق معمول شلوغ بود و بسیار احساسی عمل می کردند. این اتفاق در لیگ 

برتر فوتبال اپیدمی شده و به نظر من باید این موضوع اصلاح شود. 

عصر امروز برگزار می شود

جنگ صدرنشینی شیمیدر قم با مهرام
تیم بسکتبال شیمیدر قم در آخرین بازی خود از دور رفت مرحله گروهی مسابقات 

لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور برابر مهرام تهران صف آرایی می کند. 
دیدارهای دور رفت از مرحله مقدماتی فصل 1۴00 – 1399 لیگ برتر بسکتبال 
مردان ایران در گروه دوم مقدماتی عصر سه شنبه ۲3 مهر ماه به پایان می رسد و 
تیم های قدرتمند این گروه یعنی شیمیدر قم و مهرام تهران در دیداری حساس رو در 
روی یکدیگر قرار می گیرند. ۶ پیروزی متوالی در مصاف با رقبای حاضر در گروه دوم 
مرحله مقدماتی لیگ برتر بسکتبال باشگاه های کشور بسکتبالیست های شیمیدر 
قم را صدرنشین گروه کرده است اما رقیب سرسخت آنها یعنی مهرام تهران نیز با 

همین روند و عملکردی مشابه شیمیدر گام به این مسابقه حساس می گذارد.
تیمی شیمیدر قم که تلفیقی از بازیکنان با تجربه و جوان است و در کنار چهره هایی 
از استعدادها  آتشی و مهدی اسماعیلی، جمعی  مانند ارسلان کاظمی، مهراد 
و نخبه های بسکتبال کشور را نیز در ترکیب خود دارد زیر نظر یکی از بهترین های 

مربیگری بسکتبال ایران یعنی مصطفی هاشمی گام به لیگ امسال گذاشته است.
تیمی که در فاصله کمی تا شروع لیگ برتر بسته شد و در واقع آخرین تیمی بود 
که به نقل و انتقالات آمد ولی از همان شروع لیگ پرقدرت ظاهر شد و حالا یکی 
از مدعیان قهرمانی فصل جاری است، تیمی که توانسته نیروی زمینی تهران، 
آینده سازان تهران، ذوب آهن اصفهان، شهرداری بندرعباس، کوچین آمل و مس 
کرمان را در دیدارهای قبلی شکست دهد. شاگردان مصطفی هاشمی که از نظر 
روحی و توان جسمی در شرایط فوق العاده مطلوبی هستند، در صورتی که روند 
بازی های قبل را تکرار کنند، با عبور از مهرام زنگ خطر را برای سایر رقبا و مدعیان این 
فصل به صدا درخواهند آورد، بنابراین بازی عصر سه شنبه بین شیمیدر قم و مهرام 

تهران که از ساعت 1۸ در سالن آزادی آغاز می شود، حساسیت های بالایی دارد.
مهرام نیز با یک مربی قمی به نام علی آرزومندی و بازیکنان سرشناس سابق و حال 
حاضر تیم ملی، در هر ۶ بازی قبل خود به پیروزی رسیده و با آمادگی کامل به این 
مسابقه می آید، دیداری که نتیجه نهایی آن در شرایط فعلی برای تعیین صدرنشین 
بازی ها در پایان دور رفت مرحله گروهی اهمیت دارد اما اهمیت آن در انتخاب حریف 

مرحله پلی آف است که در آینده به کار برنده خواهد آمد.
 

پذیرایی سوهان قم از ستاره سرخ کاشان
فوتبالیست های سوهان قم در نخستین بازی خانگی خود از فصل جدید لیگ 
آزادگان عصر بیست و سومین روز دی ماه برابر تیم ستاره سرخ کاشان صف آرایی 

می کنند. 
دیدارهای هفته دوم از مرحله مقدماتی فصل 1۴00 – 1399 لیگ دسته سوم 
فوتبال باشگاه های کشور جام آزادگان عصر روز سه شنبه ۲3 دی ماه آغاز می شود 
و تیم ها در پنج گروه 13 تیمی برابر یکدیگر قرار می گیرند، در حالی که سوهان قم 

میزبان ستاره سرخ کاشان )سولدوز نقده( است.
این بازی از ساعت 1۴ عصر سه شنبه در زمین چمن ورزشگاه یادگار امام )ره( قم 
برگزار می شود، مسابقه ای که سه امتیاز آن برای هر دو تیم حائز اهمیت است زیرا 
هیچ یکی از دو تیم در هفته نخست طعم پیروزی را نچشیده اند و با توجه به اینکه 
تنها دو تیم برتر گروه راهی مرحله نهایی می شوند، به دنبال پیروزی هستند. تیم 
فوتبال سوهان قم در نخستین مسابقه خود از مرحله گروهی فصل جدید فوتبال 
باشگاه های کشور جام آزادگان برابر شهرداری فریدون کنار بازی را با نتیجه ۲ بر 1 
واگذار کرد، رقابتی که البته در یک زمین کاملا گل آلود در فریدون کنار به انجام رسید 
و نماینده قم یک ضربه پنالتی را هم هدر داد. شاگردان علیرضا خلجی نیا در حالی 
گام به نخستین بازی خانگی این فصل می گذارند که محکوم به پیروزی هستند، 
تیمی که از بهترین های یک دهه اخیر فوتبال قم تشکیل شده و چنانچه همدلی 
و هماهنگی داشته باشد و بازیکنان انگیزه واقعی خود را نشان دهند، می تواند بعد 
از سال ها یک نتیجه موفق برای فوتبال قم رقم بزند. تیم ستاره سرخ کاشان نیز در 
هفته نخست بازی ها میزبان تیم ستارگان سیمرغ البرز بود که بازی آنها پس از 90 
دقیقه رقابت با تساوی دو بر دو به پایان رسید و بدین ترتیب مسابقه روز سه شنبه در 
ورزشگاه یادگار امام )ره( قم از اهمیت بالایی برای هر دو تیم به منظور کسب سه 

امتیاز برخوردار است.
 

حمله به بیرانوند اوج گرفت

 بدترین دروازه بان دو فصل اخیر آنتورپ!
بعد از شکست سنگین تیم فوتبال آنتورپ با دروازه بانی علیرضا بیرانوند، حملات و 

انتقادات به این دروازه بان ایرانی شدت گرفت.
هفته بیستم ژوپیرلیگ بلژیک برای علیرضا بیرانوند دروازه بان ایرانی خوش یمن 
نبود. بعد از مصدومیت »ژان بوتز« فرانسوی دروازه بان اصلی آنتورپ، همانطور که 
انتظار می رفت علیرضا بیرانوند جانشین وی شد و در بازی با تیم میشلن در هفته 
بیستم درون دروازه قرار گرفت. با این حال بیرانوند در نیمه دوم این مسابقه و در عرض 
هشت دقیقه، سه گل دریافت کرد تا شب کابوس واری را پشت سر بگذارد و آنتورپ 

هم شکست 3 بر صفر را تجربه کند.
بعد از این مسابقه، حملات و انتقادات به بیرانوند در فضای مجازی شدت گرفت.

»راب ون لیر« مدیر خبر سایت HLN نوشت: »کنجکاو درباره تمام شوالیه های 
فیس بوکی که بوتز را در یک نیم فصل قربانی و بیرانوند را صدا کردند. 1۲ هفته 

طولانی بدون بوتز در انتظار خواهد بود.«

رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام استان قم،  با تاکید 
بر اینکه کرونا سرمایه گذاری بخش خصوصی برای توسعه 
را محدود کرد،  گفت: مهمترین خسارت  باشگاه های قم 
شیوع این ویروس ایجاد بی اعتمادی در بخش خصوصی برای 

سرمایه گذاری در توسعه ورزش استان است. 
سعید آمده افزود: تعطیلی های مکرر باشگاه ها و مکان های 
ورزشی و از سرگیری محدود فعالیت ها موجب شده تا بازگشت 
سرمایه در بخش ورزشی دیگر برای سرمایه گذاران مقرون به 

صرفه نباشد.
با  سال جاری  در  تا  شده  موجب  امر  این  داد:  ادامه  وی 
این  در  ورزشی جدید  باشگاه های  تاسیس  کاهش شدید 
استان  این  در  گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت  استان 

مواجه باشیم.

در  داشت:  اظهار  قم،  پرورش اندام  و  بدن سازی  هیات 
سال های گذشته سرمایه گذاری در بخش ورزش به ویژه ایجاد 
از موضوعات  اندام یکی  پرورش  و  باشگاه های بدن سازی 
این  که  بود  خصوصی  بخش  سرمایه گذاران  برای  جذاب 
جذابیت با شرایط فعلی باشگاه داری در شرایط کرونا با چالش 

جدی مواجه شده است.
آمده تاکید کرد: پیش از این سالانه حدود 10 تا 1۵ درصد 
این  که  می شد  افزوده  استان  مجوز  دارای  باشگاه های  به 
موضوع در سال جاری به دلیل شیوع کرونا با کاهش بسیار 
چشمگیر مواجه شده است به گونه ای که برخی از باشگاه 
های فعلی نیز به دلیل ناتوانی در پرداخت هزینه ها، به فکر 

تعطیلی و تغییر کاربری هستند.
رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام قم،  خسارت تحمیل 

را سنگین  ایام شیوع کرونا  باشگاه های استان در  به  شده 
دانست و گفت: شیوع کرونا و تعطیلی های مکرر و طولانی 
مدت دست کم 300 میلیارد ریال خسارت به باشگاه های 

بدن سازی و پرورش اندام قم وارد کرد.
داران  باشگاه  فعالیت  برای  را سالی سخت  وی سال 99 
استان دانست و گفت: پیش بینی ما این است که در صورت 
اجرای واکسیناسیون و پشت سر گذاشتن شرایط کرونا، در 
تابستان سال آینده با جهش در فعالیت باشگاه ها و جبران 

بخش زیادی از این خسارت ها مواجه می شویم.
جمله  از  بهداشتی  دستورالعمل های  رعایت  آمده، 
ضدعفونی کردن مستمر را از جمله موضوعاتی دانست که 
افزایش داده است،  گفت:  را  باشگاه ها  به  هزینه تحمیلی 
تحمیل  باشگاه ها  بر  زیادی  هزینه  ضدعفونی   و  گندزایی 

می کند که در صورتی که این مواد ضدعفونی کننده با هزینه 
کمتر و یا رایگان در اختیار این باشگاه ها قرار گیرد،  بخشی از 

این هزینه های تحمیلی کاهش می یابد.
رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام قم،  حفظ باشگاه های 
ورزشی در این شرایط را بسیار سخت دانست و افزود: همین 
که باشگاه داران و سرمایه گذارانی استان توانسته اند باشگاه 
خود را حفظ و شرایط برای فعالیت ورزشکاران را فراهم کنند 

کار بزرگی کرده اند.
وی با بیان اینکه در سال جاری به جای افزایش باشگاه ها به 
دنبال حفظ باشگاه های موجود هستیم گفت: در صورتی که 
باشگاه ها بتوانند این شرایط را پشت سر بگذارند، انتظار داریم 
که این شرایط در سال آینده به دلیل افزایش استقبال مردم 

تغییر و بخش زیادی از این خسارت ها جبران شود.

رییس هیات بدن سازی و پرورش اندام استان قم :

کرونا سرمایه گذاری برای توسعه باشگاه های قم را محدود کرد

متن آگهی مزایده
آگهی مزایده یک دستگاه خودروی سواری پراید هاچ بک به شماره انتظامی 9۸۲ ن 3۵ ایران 1۶ مربوط به پرونده کلاسه 

13990۴013۴۵30000۸۶
بموجب پرونده اجرائی کلاسه مذکور به شماره بایگانی 99013۷3، له: خانم مریم معروف پور آقا بیگلو وعلیه: اقای مجتبی 
صراحلی یک دستگاه خودروی پراید هاچ بک به شماره انتظامی 9۸۲ ن 3۵ ایران 1۶ با مشخصات ذیل متعلق به نامبرده واقع 

در پارکینگ ایران بازداشت گردیده است و از طریق مزایده به فروش می رسد:
مشخصات فنی خودرو:

شاسی:  شماره   399۶1۵۷ موتور:  شماره   1390 مدل  سفید،  111-رنگ  بک  هاچ  پراید  سواری  خودرو  نوع 
 ۵۴300900۴900۸S

ارزیابی خودرو مورد مزایده طبق گزارش کارشناس دادگستری:
خودرو دارای خصوصیات بدنه:

اتومبیل از قسمت درب صندوق و سپر عقب کمی خوردگی دارد و گلگیرهای جلو و درب جلو رنگ آمیزی مجدد و درب موتور 
تعویضی است و بیمه شخص ثالث در مورخ 1399/0۴/1۶ به پایان رسیده و تمدید نشده است.

با توجه به شرایط وسیله و بازدید صورت گرفته به مبلغ ۴00/000/000 ریال )به حروف چهارصد میلیون ریال( ارزیابی 
گردیده است.

مزایده خودروی مذکور از ساعت 9 صبح الی 1۲ ظهر روز چهارشنبه مورخه 1399/11/0۸ در اداره اجرای اسناد رسمی قم 
واقع در در خیابان ساحلی )لواسانی( نبش کوچه ۷- طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم – اداره اجرای اسناد 

رسمی قم انجام می شود.
میلیون  چهل  معادل  ریال  میلیون  چهارصد  حروف  )به  ریال  پایه ۴00/000/000  مبلغ  از  مذکور  خودروی  مزایده 

از  درصد  ده  پرداخت  به  منوط  مزایده  در  شرکت  شد.  خواهد  فروخته  پیشنهادی  قیمت  بالاترین  به  و  شروع  تومان( 
واریز  شناسه  با   IR9۸010000۴0۷۶013۲0۷۸9۵۶93 شبا  شماره  به  ثبت  سپرده  حساب  به  کارشناسی  مبلغ 
9۶۵10۸۵۷۶10000000۲1۷13۲3۵1۲00۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است 
و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به 
شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز نکند، 
مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد و در این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط 

و مزایده تجدید می گردد.
حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده خواهد بود. در ضمن بدهی های خودرو اعم از مالیات و عوارض 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. در 
صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز 
مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیر مترقبه گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و 
حقوق دولتی و حق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی 

و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر می باشد که انجام امور آن بر عهده برنده مزایده می باشد. )م الف 13۲۴0(
تاریخ انتشار: 13۹۹/10/23
قوه قضائیه- سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- اداره اجرای اسناد رسمی قم
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تداوم تقابل با دولت به بهانه برجام و بودجه؛

مجلس و اولویت های بر زمین مانده

کند،  نمی  اقناع  را  همفکران  حتی  که  طرح هایی  استانی،  سفرهای 
بی توجهی به لوایح بلاتکلیف معیشتی، تداوم تقابل با دولت به بهانه برجام 
و بودجه، قوه مقننه را هر روز و ساعت از اولویت های بر زمین مانده کشور 

دورتر می کند.
نیمه اسفندماه سال گذشته و در بحبوحه آغاز کرونا در ایران و در برهه 
دشوار اقتصادی که تحریم های آمریکا بر کشور تحمیل کرده بود، مجلس 
یازدهم نمایندگان خود را شناخت. نمایندگانی که با شعار مجلس انقلابی 
و با کمترین میزان مشارکت انتخاباتی چهل سال گذشته به بهارستان راه 
یافتند. شدت هجمه های بسیاری از آن ها به دولت دوازدهم به ویژه در حوزه 
اقتصاد و معیشت به اندازه ای بود که بسیاری از تحلیلگران را به این موضوع 
خوشبین و امیدوار کرد که این نمایندگان قرار است برای اصلاح شرایط و 

بهبود وضعیت اقتصادی مردم طرحی نودراندازند.
با گذشت حدود 10 ماه از آن روزها اما اصلاح قانون انتخابات، تصویب 
قانون افزایش میزان غنی سازی، بررسی فرآیند اخراج بازرسان آژانس بین 
المللی انرژی اتمی از ایران، خروج از پروتکل الحاقی،  اتخاذ ترتیباتی از 
طرف دولت برای نابودی رژیم صهیونیستی تا سال 1۴۲0، انجام اقداماتی 
برای افشای جنایات صدام و داعش و آمریکا در کشورهای عراق و سوریه از 
منابع کشورهای میزبان و مواردی از این دست مهمترین طرح های مجلس 
یازدهم بوده است. در کنار این موضوع سفر به شهرهای مختلف در ایام 
کرونایی تحت عنوان نظارت های میدانی هم از اقدامات نمایندگان طی 
ماه های گذشته بوده است. تداوم شرایط سخت اقتصادی با وجود تمام 
تلاش های دولت نشان می دهد که دستکم تاکنون این مجلس در راستای 

عمل به شعارهای خود هم با چالش های درونی بسیاری روبروست.
هرکدام از طرح هایی که به صحن بهارستان آمده و در جلسه علنی مورد 
بررسی و حتی تصویب قرار گرفته است؛ سیل بزرگی از ابهامات و پرسش ها 
درباره دلایل پرداختن به چنین موضوعاتی در برهه کنونی و در حالی که 
مسوولیت بسیاری از آن ها را قانون اساسی به قوه مجریه واگذار کرده است، 
دامن اذهان عمومی را می گیرد بی آنکه پاسخی متناسب و مناسب با این 
پرسش ها از سوی نمایندگان مجلس داده شود. از شائبه دخالت در کار و 
مسوولیت دولت که بگذریم، تحلیلگران طرح های مورد بررسی و مصوب 
مجلس را بیش از آنکه گره گشایی در امر معیشت مردم بدانند، گره افزایی 

در سیاست داخلی و خارجی ارزیابی می کنند.
اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری و پیش بینی بندها و تبصره هایی 
عجیب در آن این شبهه را در افکار عمومی ایجاد می کند که شاید برخی در 
مجلس به در پی تداوم رقابت های سیاسی پیش از انتخابات، تلاش می کنند 
تا به هر نحو ممکن شرایط حضور و رقابت را برای جریان فکری رقیب دشوارتر 
سازند تا آن ها عطای این حضور را به لقایش ببخشند. در حوزه سیاست 
خارجی تصویب قوانینی که دولت را موظف به زیرپا گذاشتن توافقنامه 
برجام کرده، با اخراج احتمالی بازرسان آژانس و خروج از پروتکل الحاقی، 
بار دیگر ایران را به زیر فصل هفت منشور سازمان ملل برده، اجماع جهانی 
علیه جمهوری اسلامی را بازگرداند، در عمل پروسه رفع تحریم ها را دشوار و 

غیرممکن خواهد ساخت.  
در کنار قوانین تصویبی هم، نوع نه چندان غریب سیاست ورزی از سوی 
برخی نمایندگان مجلس و به تقلید از رییس جمهوری سابق و با نام سفرهای 
نظارتی صورت می گیرد. این درحالی است که اگر چنین سفرهایی در 
دولت پیشین به این دلیل انجام می شد که در هیات دولت از هر شهر 
نماینده ای وجود نداشت اما وقتی از هر شهر نماینده ای را به قوه مقننه 
فرستاده می شود؛ آن نماینده می تواند تصویری به مراتب شفاف تر از چند 
ساعت حضور نماینده مهمان، از مشکلات ارائه دهد. ضمن اینکه آشنایی 
با مشکلات هر نقطه از ایران، کار چندان دشواری به نظر نمی رسد مهم 
برطرف ساختن آن مشکلات است که نیازمند همکاری گم شده بین دولت 
و مجلس است اما این موضوع در هیچ سفر استانی مورد توجه قرار نمی گیرد 
و گویی نمایندگان در جزیره دیگری از مسوولیت به سر می برند که تنها به 

سرکشی و حظ بردن از استقبال مهربانانه مردم محدود می شود.
سفرهای نظارتی و استانی نمایندگان مجلس اما وجوه دیگری هم دارد که 
از دید ناظران و تحلیلگران پنهان نمی ماند. یکی از این وجوه بوق و کرنایی 
است که در رسانه های مختلف از صدا و سیما تا کانال های خبری و فضای 
تبلیغات رسانه ای گسترده،  ایجاد می شود.  این سفرها  پیرامون  مجازی 
عکاسان و فیلمبرداران حرفه ای که در برخی سفرهای استانی شماری از 
نمایندگان دیده می شود و تصاویر ثبت شده از سوی آن ها، این گزاره را که 
هدف از چنین اقداماتی تنها کمک به محرومیت زدایی است، با ابهامات 
جدی مواجه می کند به گونه ای که حتی برخی شائبه سیاسی و انتخاباتی 
بودن آن ها را داده و بر اساس همین شائبه به وجود آمده، تحلیل هایی 
درباره اهداف و انگیزه های هریک از نمایندگان حاضر در این سفرها منتشر 
می شود. صداهای شنیده شده از صحن مجلس طرح های تصویبی آن ها 
و دغدغه های عجیبی که پی می گیرند و سفرهای موسوم به نظارتی، تا چه 
اندازه توانسته است به نیازهای معیشتی و اقتصادی مردم پاسخ گوید؟ این 
پرسشی است که شاید پاسخ آن برای بسیاری روشن باشد اما نمایندگان 
مجلس می توانند در ارزیابی عملکرد خود، آن را از مردم و افکار عمومی 

پرسیده و پاسخ های آن ها را در ادامه کار خود مورد توجه قرار دهند.
تقابل با دولت و اولویت هایی که بر زمین می ماند

شرایط سخت کشور در دوران تحریم و کرونا بر اساس قانون باید بیش 
از هرکسی برای مسوولان قوای مقننه و مجریه، شفاف و واضح باشد. بر 
باید، فرض بر این است که نمایندگان مجلس در جریان  اساس همین 
فرضی  چنین  با  دارند؛  قرار  گذشته  ماه های  طی  ایران  خاص  اوضاع 
نخستین اقدام آن ها باید کاستن از دشواری ها باشد و برای تحقق این مهم 
باید از همیاری و همکاری با دولت استقبال کنند اما در عمل آنچه اتفاق 
افتاده است تریبون های پر از خشم و توییت های پر از توهین و تهدید بوده 
است. انواع ایرادات به بودجه،  اتهامات به برجام، دخالت های گاه و بی گاه 
در مسوولیت های دولت تنها چند مورد از نحوه تعامل قوه مقننه با قوه 
مجریه است. رویکردی که مهم ترین و البته تلخ ترین نتیجه آن زمین ماندن 
اولویت های اساسی کشور است. اولویت هایی چون تامین معیشت مردم، 
رفع تحریم ها، نزدیک شدن به اقتصاد جهانی و مهم تر از همه تضمین 
اعتماد و امید مردم به بهبود شرایط کشور. نمایندگان مجلس بیش از هر 
گروه دیگری در کشور از تبعات سردرگمی حوزه قانونگذاری اطلاع دارند اما 
برای رفع آن باید دست یاری به دولت دهند. موفقیت قوه مجریه در عبور از 
این برهه حساس نه به نام حسن روحانی و دولت تدبیر و امید بلکه به نام 
نظام جمهوری اسلامی و همه مردم ایران نوشته خواهد شد. نگاه کلان و 
درازمدت به مقوله منافع ملی می تواند نمایندگان را از افتادن به دور باطل 
بلاتکلیفی نجات دهد و وقت و زمان آنان را به موضوعات مهمتری اختصاص 
دهد و این مهم ترین منفعت رسانی به کشور است. کارهایی که انجام برخی 
از آن ها تنها نیازمند اندکی تعامل و همراهی است می تواند گره گشای 
بسیاری از سختی های کشور باشد و انصاف و عقل حکم می کند که این گره 

گشایی از دولت انجام شود.

توقف  به  تحریم ها  لغو  قانون  ماده ۶  گفت:  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
نظارت های فراپادمانی اشاره دارد که به معنای اخراج بازرسان آژانس اتمی از 

ایران نیست.
سعید خطیب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه صبح روزدوشنبه در نشست 
خبری با بیان اینکه در روزهای گذشته موضوع نفتکش کره ای و سفر هیئت کره 
جنوبی برای مذاکره درخصوص بدهی های کره و پول های بلوکه شده ایران در 
بانک های کره ای مهمترین بخش تحولات سیاست خارجی بوده است، گفت: 

ما روز گذشته سفر قائم مقام وزارت امور خارجه کره جنوبی به ایران را داشتیم.
خطیب زاده گفت: هم اکنون دیدار قائم مقام وزیر خارجه کره جنوبی با آقای 

ظریف در حال انجام است.
وی با بیان اینکه هیئت کره ای دیروز هم با آقای عراقچی معاون سیاسی وزیر 
خارجه دیدار و گفتگو داشتند، افزود: در این دیدار درخصوص پول های بلوکه 
شده ایران مباحثی مطرح شد و طرف کره ای سوالات فنی در مورد نفتکش 

این کشور داشت.
اجازه نمی دهیم سیاست زدگی وارد پرونده هواپیمای اوکراینی شود

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اظهارات مقامات اوکراینی درخصوص 
حادثه هواپیمای اوکراینی و اتهام زنی مقامات آمریکا به ایران به این بهانه گفت: 
مجددا به خانواده قربانیان تسلیت می گویم، همانطور هم که وزیر امور خارجه 
این  خانواده های  با  همدردی  بیان  در  واژه  کردند،  بیان  خود  اینستاگرام  در 
عزایزان ناتوان است. با این حال، لازم می دانم به شکل دقیق و روشن بگویم 
ایران صلاحیت انحصاری در پیگیری قضایی متهمین این ماجرا را دارد و از روز 

اول، دادستان نظامی تهران این مسئله را انجام داد.
وی ادامه داد: از همان روزهای اول با پیگیری های قضایی، متهمین دستگیر 
و طبق مقررات مسائل پیگیری شده است. ما یک معاهده قضایی با اوکراین 
با طرف  و...  و قضایی  و دو دور گفت وگوی سیاسی، حقوقی، فنی  داشتیم 
اوکراینی انجام دادیم. دور سوم قرار بود در نوامبر ۲0۲0 در اوکراین برگزار شود 

که علیرغم پیگیری ما طرف مقابل هنوز تاریخ نهایی را اعلام نکرده است.
خطیب زاده تاکید کرد:  طبق ماده 13 معاهده شیکاگو گزارش فنی خود را 
باید ارائه می کردیم اما با جدیتی که از سوی سازمان هواپیمایی کشوری انجام 
شد، به شکل ویدئوکنفرانس ارائه و در تاریخ نهم دی گزارش رسمی ارسال شد.

وی ادامه داد: این کشورها ۶0 روز فرصت دارند نظر خود را ارائه کنند و بعد از 
آن، سازمان هواپیمایی می تواند گزارش خود را تکمیل و آن را ارائه دهد.

سخنگوی وزارت امور خارجه خاطر نشان کرد: رویکرد این کشورها و برخی 
عناصر دیگر نشان می دهد به دنبال حل موضوع نبوده و می خواهند ماجرا را 
سیاسی کنند، افراد آشنا به مسائل حقوقی می دانند که در ماجراهای کوچک تر 
ممکن است سال ها روند قضایی طول بکشد. در این ماجرا فشارهای سیاسی 

به دور از روند قانونی درست  نیست.
خطیب زاده با بیان اینکه رسیدگی قضایی باید عادلانه و دقیق باشد تصریح 
کرد: ما در دو دور گفت وگو با طرف اوکراینی ماجرای پرداخت غرامت ها را بیان 
کردیم اما طرف اوکراینی نظری نداد. از سوی دیگر ایران به نشان حسن نیت 
پرداخت دیه یکسان را به همه قربانیان به دور از ملیت افراد، مدنظر گرفت. دولت 
ایران به عنوان دولت مسئول در چارچوب فنی این مسائل را رسیدگی کرده و 
قطعا اسیر سیاست زدگی برخی عناصر و افراد ورشکسته نخواهد شد و اجازه 

نمی دهیم سیاست زدگی وارد این مسئله شود.
اقدامات ایران در کاهش تعهدات در چارچوب برجام است

وی درباره بیانیه کشورهای اروپا درباره غنی سازی ۲0 درصد ایران، گفت: 
کشورهای اروپایی به عنوان مشارکت کننده در برجام نه تنها به وظایف خود 
عمل نکردند بلکه شریک نقض برجام توسط آمریکا شدند. اروپایی ها بهتر از 
هر کسی می دانند اقدامات ایران در چارچوب و وفق برجام و برای حفظ توافق 

است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه با تاکید بر اینکه سه کشور اروپایی بهتر 
می دانند آنچه در ایران رخ می دهد، نشانه یک بیماری است که ریشه آن در رفتار 
طرف های مقابل و نقض عهد آمریکاست، گفت: آن بیماری، نقض مکرر برجام 
توسط آمریکا و سه کشور اروپایی است. اقدامات ایران به سرعت برگشت پذیر 

است و اگر آنها می خواهند بیماری را درمان کنند، به تعهداتشان عمل کنند.
خطیب زاده ادامه داد: اینکه مسکنی زده شود، تا تب بریده شود، حل بیماری 
نیست. حل بیماری در انجام تعهدات است. بازگشت اروپا و آمریکا به برجام و 
تعهدات خودشان درمان این موضوع است و ما هم به تعهدات خود بازمی گردیم 

اقدام موثر در برابر اقدام موثر.
بازرسان آژانس از ایران اخراج نمی شوند

مبنی  مجلس  رئیسه  هیئت  عضو  اظهارات  درباره  سوالی  به  پاسخ  در  وی 
لغو  راهبردی  اقدام  قانون  گفت:  اسفند،  سوم  از  آژانس  بازرسان  اخراج  بر 
تحریم های مجلس کامل روشن است، ممکن است این نماینده مجلس به بند 
۶ این قانون ارجاع داده باشند که می گوید »در صورتی که طرف های متعاهد 
در برجام به تعهدات شان عمل نکنند، نظارت های فراپادمانی متوقف می شود«، 

توقف نظارت های فراپادمان به معنای اخراج بازرسان آژانس نیست.
خطیب زاده تاکید کرد: ما در چارچوب NPT و تعهدات مان و همچنین فضای 
عدم اشاعه، حضور بازرسان آژانس در ایران ادامه خواهد داشت زیرا این تعهد 

ماست.
آمریکایی ها مجبور می شوند با گروه های یمنی مذاکره کنند

فالح فیاض و گروه حوثی های  امور خارجه درباره تحریم  سخنگوی وزارت 
یمن توسط آمریکا، گفت: بعید نیست دولت ورشکسته آمریکا در روزهای پایانی 
میراث دیگری از خود به جای بگذارد و اقدام نابخردانه دیگری را انجام دهد البته 
این اقدامات محکوم است. اقدام آمریکا درباره حوثی ها و فالح فیاض محکوم و 
ملال آور شده است، اینکه مسئول یک نهاد قانونی و دولتی عراق این چنین 

مورد هدف آمریکا قرار بگیرد، نه تنها محکوم بلکه ناظر به شکست انها است.
خطیب زاده ادامه داد: آمریکایی ها در عراق از اخراج نگران هستند، آنها در 

یمن نیز سال ها از یک جنگ نابرابر و شرم آور حمایت کردند، ۲0 میلیون یمنی 
در محاصره قرار گرفتند و این محاصره بدون حمایت آمریکا ممکن نبود.

وی یادآور شد: هیچ کشور سرکشی در این منطقه نمی تواند اقدامی انجام 
دهد مگر آنکه به واقعیت های منطقه احترام بگذارد. دور نیست که آمریکایی ها 

مجبور به مذاکره با این گروه های مسئول و بومی خواهند شد.
خطیب زاده درباره زمان اجرای قانون اقدامات راهبردی توسط ایران نیز گفت: 
فکر می کنم هفته آخر فوریه زمان اجرای قانون اقدامات راهبردی توسط ایران 

باشد. دقیق تر از آن را می شود از ستاد برجام یا اداره کل حقوقی پرسید.
گزارش وزارت خارجه آمریکا درباره تسلیحات شیمیایی ساختگی 

است
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره اتهام پمپئو در خصوص داشتن سلاح 
فاجعه  وقتی  که  است  کشوری  همان  آمریکا  گفت:  ایران،  توسط  شیمیایی 
حلبچه رخ داد، تلاش کرد قربانی را به عنوان مسبب معرفی کند در حالی که 
به خوبی می دانست صدام چه فاجعه و جنایتی علیه ایران و کردها انجام داد. 
آمریکا همان کشوری است که در روزهای پایانی خود تلاش می کند واقعیت ها 
ایران است.  علیه  و جنایات صدام  اقدامات  آمریکا شریک  کند.  را مخدوش 
گزارش وزارت خارجه آمریکا را اگر مشاهده کنید، ساختگی بودن آن را متوجه 

می شوید. آنها باید حداقل اسم کشور آلمان را می آوردند.
دستور جنگ علیه دموکراسی در آمریکا از اتاق فرمان ترور سردار 

سلیمانی صادر شد
وی در پاسخ به سوال دیگری درباره تحولات آمریکا، گفت: تحولات هفته اخیر 
آمریکا خود داستانی کامل بود. شرم آورترین دولت آمریکا به شرم آورترین شکل 
ممکن در حال اخراج است و اقداماتی که علیه کشورهای دیگر با زور و قلدری 
جلو می برد، لخت و عریان در خانه خود دید. همان اتاقی که دستور شهادت 
سردار سلیمانی و جنگ تمام عیار علیه ایران را داد، همان اتاق دستور جنگ 

علیه دموکراسی در آمریکا را داد.
تاریخ است که هیج  این وعده  اینکه  بیان  با  امور خارجه  سخنگوی وزارت 
اقدامی نمی کنیم مگر آنکه خودتان نتیجه اش را مشاهده کنید، گفت: آنچه در 
یکسال اخیر در آمریکا اتفاق افتاد و اقدامات فراوانی که رژیم ترامپ از خود نشان 
داد، به دنیا ثابت کرد که چه کسی چه اقداماتی کرده است. چهار سال هر کاری 
توانستند علیه ایران انجام دادند. خون های نابحقی در منطقه از افغانستان و 
عراق و شرق دور و آفریقا ریختند. اتفاق آمریکا سندی است که ما با چه رژیمی 

مقابله کردیم.
مذاکره با چین، هند و کوبا درباره واکسن کرونا

خطیب زاده درباره ممنوعیت خرید واکسن از آمریکا و انگلستان گفت: وزارت 
بهداشت مسئول این موضوع است و آنها باید در خصوص زحمات کشیده شده 
ادامه داد: موضوع کرونا غیرسیاسی ترین  و مسائل فنی توضیح دهند. وی 
موضوعی بود که ایران با آن درگیر بود اما از نگاه آمریکا و غرب، سیاسی ترین 
موضوعی بود که وقیحانه از آن علیه ایران استفاده کردند. ایران دومین کشوری 
و  آمریکا  رژیم  یادتان هست همین  و  بود  بود که موضوع کرونا در آن مطرح 
کشورهای اروپایی وقیحانه شادی و پایکوبی می کردند و فکر می کردند اقدامی 
که نتوانسته اند با فشار حداکثری و تحریم انجام دهند را کرونا با ایران انجام 
رویکرد سیاسی  به  اشاره  با  ادامه  در  امور خارجه  وزارت  می دهد. سخنگوی 
آمریکا در مورد کرونا در ایران اظهار کرد: آنها همین رویکرد سیاست زده را از 
نگاه دیگری دنبال می کنند. آمریکا از همان ابتدا تلاش کرد ایران دسترسی به 
دارو و تجهیزات پزشکی نداشته باشد. یادمان نمی رود  نظام درمانی پزشکان و 
پرستاران ما با دست خالی مجاهدت کردند تا امروز  ما وارد بحث واکسن شدیم.
خطیب زاده با بیان اینکه آمریکا واکسن خود را برای سال ها پیش فروش کرده 
است، گفت: ایران مدت ها است کار واکسن را پیگیری کرده و زحمات زیادی 
در این خصوص کشیده شده اما ما به عنوان وزارت خارجه با شرکای خود در 
چین، هند و کوبا مذاکره کردیم. یک مورد آن تولید واکسن مشترک با کوبا است 

که وارد فاز سوم است.
واکسن غیرآمریکایی کرونا را انتخاب کردیم

سخنگوی وزارت امور خارجه با اشاره به عضویت ایران در کوواکس گفت: ما 
عضو کوواکس هستیم و از روز اول هم می دانیم آمریکا و کشورهای اروپایی چه 
مضایقی را علیه ما ایجاد می کنند لذا واکسن غیرآمریکایی را انتخاب کردیم. 

نوع  انتخاب  باشند.  داشته  مطمئن  واکسن  به  دسترسی  مردم  می خواهیم 
واکسن با وزارت بهداشت است. نگاه ما در این مسیر رویکرد سیاسی زده به کرونا 

نیست.
هنور روابط اقتصادی با سوریه گسترش نیافته است

اظهار  سوریه  در  ایران  مختلف  بخش های  سرمایه گذاری  موانع  درباره  وی 
داشت: یکی از زمینه های همکاری با سوریه، همکاری های اقتصادی است. 
و  است  تسهیل کننده  فقط  خارجه  وزارت  اقتصادی،  همکاری  زمینه  در 
دستگاه های دیگر برحسب قانون مسئولیت های اصلی را دارند. در چارچوب 

وظایف و اختیارات خود هیچ کاری را فروگذار نکردیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه در ادامه با بیان اینکه ملاقات های مکرری میان 
مقامات دو کشور ایران و سوریه انجام شده است، تصریح کرد: یکی از مهمترین 
مباحث سفر وزیر خارجه سوریه به ایران، همکاری های اقتصادی بود. آقای 
خاجی نماینده ویژه ایران، در تماس مکرر با مقامات سوری هستند. من با سفیر 
سوریه در این رابطه دیدار کردم. وزارت خارجه تمام تلاش خود را کرده و باز 
هم انجام می دهد. روابط با سوریه در ابعاد اقتصادی گسترش نیافته است. از 

دستگاه های مسئول نیز این سوال را بپرسید که کار جلو برود.
سیاسی کاری، کمکی به حل مسئله نفتکش کره جنوبی نخواهد کرد

خطیب زاده ادعای کشورهای غربی از جمله فرانسه و آمریکا مبنی بر گروکشی 
حقوق  رعایت  به  را  فرانسه  من  گفت:  جنوبی،  کره  نفتکش  توقیف  با  ایران 
بین الملل دعوت می کنم. محیط زیست دریایی باید صیانت شود. کشتی کره ای 
به خاطر آلوده کردن خلیج فارس با اخطار قبلی و حکم قضایی توقیف شده 

است.
وی با بیان اینکه کسانی که می خواهند ماجرا را سیاسی کنند، راه غلطی 
باره مداخله می کنند، جایگاه  می روند، گفت: برخی کشورهایی که در این 
خود را فراموش کرده اند. ما موظفیم از محیط زیست دریایی حفاظت کنیم. به 
طرف کره ای و کسانی که مداخله کرده اند، مکررا گفته ایم هرچقدر این مسئله را 
سیاسی کنند، کمکی به حل مسئله نخواهد کرد. کمک کنسولی و غیرکنسولی 

کرده ایم تا سرنشینان در آرامش و سلامت باشند.
پول های بلوکه شده ایران در کره به سرعت بازگردد

وی درباره سفر هیأت کره ای به ایران اظهار داشت: این سفر در راستای بدهی 
این کشور انجام شده است، ما می خواهیم پول های بلوکه شده ایران به سرعت 
بازگردد. در حال حاضر در این زمینه تحول خاصی رخ نداده است و امیدواریم 
کره جنوبی بیش از این منتظر ۲0 ژانویه ننشیند. زیرا نگاه ما و ارزیابی ما بعد از 

۲0 ژانویه به روابط کشورها متفاوت خواهد بود.
تولید مشترک واکسن با کوبا در سفر ظریف حاصل شد

خطیب زاده درباره خرید واکسن کرونا اظهار داشت: مرجع خرید واکسن 
کرونا وزارت بهداشت است. از وزارت بهداشت درخواست می کنم مسائل فنی را 
برای آگاهی جامعه بیان کنند. هر زمان برای ما هدفی تعیین کردند ما همکاری 
کردیم از جمله در زمینه واکسن های مشارکتی همچون همکاری با کوبا که در 

پی سفر ظریف به هاوانا حاصل شد.
آغوش ما همواره برای کشورهای منطقه ای باز است

سخنگوی وزارت امور خارجه درباره تغییر رویکرد عربستان و امارات در قبال 
ایران گفت: همیشه به صورت روشن گفتیم هر لحظه این کشورها مسیر غلط 

خود را اصلاح و به واقعیات روابط و منطقه توجه کنند، آغوش ما باز است.
و  حل  برای  تحولاتی  کرد  اعلام  کویت  اینکه  محض  به  ایران  افزود:  وی 
فصل موضوعات در خلیج فارس وجود دارد، ما استقبال کردیم و همچنان با 
خوش بینی نگاه می کنیم و امیدواریم مسیری که ایجاد شده ادامه یابد و بتوانیم 

به سازوکار منطقه ای در راستای ثبات منطقه ای دست یابیم.
آسیا  در منطقه غرب  آمریکا  اقدامات  درباره  امور خارجه  وزارت  سخنگوی 
گفت: آمریکا و رژیم ترامپ هرچه زور داشته، زده است، آنها مدت هاست متوجه 
شده اند که میراث  شکست خورده ای از خود به جای گذاشته و تلاش هایشان 
نتیجه ای نداشته است. به برکت مقاومت مردم فشار حداکثری یک شکست 

حداکثری برای آمریکا به بار آورده و پیروزی نزدیک است.
پیروزی  این  است.  بوده  هم  داخل  در  پیروزی  این  داد:  ادامه  خطیب زاده 
مقاومت مردم و تاب آوری اقتصادی است. این به معنای نبودن مشکل و در 
سختی نبودن مردم نیست بلکه به معنای نرسیدن آمریکا به اهدافش است. 
آنچه آمارهای بانک جهانی می گوید ربطی به آمریکا ندارد. اینکه سال ۲0۲1 را 

جهش اقتصادی ایران نامیده اند.
کره جنوبی هیچ وقت نگفته  پول های ایران را پس نمی دهد

وی درباره میزان دقیق بدهی کره جنوبی به ایران گفت: متولی مذاکرات 
درباره پول های بلوکه شده بانک مرکزی است. وزارت خارجه مذاکرات را هدایت 

می کند ولی متولی اش بانک مرکزی است.
سخنگوی وزارت امور خارجه در خصوص اینکه اگر کره جنوبی پول ایران را 
پس ندهد، واکنش ایران چیست؟ گفت: امکان عدم پرداخت وجود ندارد. ما از 
تمام مجاری حقوقی استفاده می کنیم. قانون جنگل که در دنیا حاکم نیست. 
طرف کره ای هم نگفته نمی خواهد پول ایران را پس بدهد. هرچند این مساله 
در تاریخ روابط دو کشور اثر می گذارد ولی هیچ وقت نگفته اند که این پول را 
نمی دهند. بهانه ای را درباره عدم پرداخت مطرح کرده اند که به نظر ما درست 

نیست.
نظامی کردن منطقه قفقاز اقدام غلطی است

اجرایی  عملیات  آغاز  درباره  مهر  خبرنگار  سوالی  به  درپاسخ  خطیب زاده 
ساخت سه پایگاه نظامی در جمهوری آذربایجان توسط ترکیه و اینکه آیا این 
موضوع سبب تشدید منازعات در قفقاز جنوبی نمی شود، گفت: آنچه در توافق  
میان جمهوری آذربایجان، روسیه و ارمنستان رخ داد، از آن استقبال کردیم. 
در این توافق، باکو و ایروان به دنبال غیرنظامی کردن منطقه و ایجاد یک روابط 
منطقی هستند. هر اقدامی که به این مسئله کمک کند، آن را اقدامی درست و 

هر اقدام نادرست را غیرسازنده می دانیم.

 سخنگوی وزارت امور خارجه :

توقف نظارت های فراپادمانی به معنای اخراج بازرسان آژانس نیست

مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت خارجه  با بررسی شرایط 
منطقه تاکید کرد که مناقشه های ایران با کشورهای اروپایی، 
آمریکا و عربستان به نفع اسرائیل و کشورهای کوچک دیگر 

منطقه خواهد بود.
ایلنا درباره تغییر شرایط  با  قاسم محبعلی در گفت وگو 
منطقه با  آمدن رئیس جمهور جدید ایالات متحده آمریکا، 
اظهار داشت:  با توجه به اینکه تغییراتی در آمریکا در حال 
اتفاق افتادن است، شرایط منطقه نیز در حال دگرگونی 
است و احتمال تغییرات سیاست در قبال عربستان سعودی 
و احتمالًا ایران با توجه به اینکه احتمال بازگشت آمریکا به 
برجام وجود دارد؛ بنابراین کشورهای عربی سعی می کنند 
خودشان را با شرایط جدید وفق دهند و هزینه ای را متقبل 

نشوند.
وی با بیان اینکه یکی از مسائل منطقه ای، وضعیت رابطه 
ایران با عربستان، امارات و بحرین است، بیان کرد: به نظر 
می رسد با شرایط فعلی که توافقی بین قطر و عربستان برقرار 
و روابط دو کشور احیا شده و حصر قطر پایان یافته است، 
شود  احیا  فارس  خلیج  همکاری  شورای  اینکه  احتمال 
وجود دارد. در همین رابطه قطر می تواند به بهبود رابطه 
عربستان و ایران کمک کند، اگرچه باید پذیرفت نیاز قطر به 
ایران به شدت سابق نیست و در محاصره عربستان و سایر 

همسایگان عرب خودش در خلیج فارس قرار ندارد.
اما  گفت:   خارجه  وزارت  خاورمیانه  پیشین  کل  مدیر 
مسئله ای که وجود دارد این است که باید بپذیریم اگر ایران 
و عربستان به صورت مستقیم با یکدیگر گفت وگو نکنند، 
عربستان اجازه نمی دهد کشور دیگری به عنوان میانجی 
بین ایران و عربستان قرار بگیرد به ویژه کشورهایی که عضو 

شورای همکاری خلیج فارس باشند.
وی درباره موضع گیری تند عربستان در نشست اخیر 
و  علیه جمهوری اسلامی  فارس  شورای همکاری خلیج 
شرایط تغییر مواضع آنها نسبت به ایران، تاکید کرد: این 
بستگی به این دارد که مناسبات ایران و آمریکا چقدر بهبود 
پیدا کرده یا تیره تر شود. اگر مناسبات ایران و آمریکا بهبود 
پیدا کند عربستان ناچار است که مناسبات خودش با ایران را 
از حالت تشنج خارج و تلطیف کند، اما اگر این اتفاق نیفتد 
عربستانی ها سعی می کنند مناسباتشان با ایران را به همین 
شکل همچنان حفظ کرده و فشار بر ایران را ادامه دهند و 
با توجه به فشار آمریکا سعی می کنند تغییرات جدیدی در 
سیاست ایران در قبال عربستان و خاورمیانه به وجود بیاورند.
اسرائیل خواهان تنش ایران با کشورهای عربی و 

آمریکا است 
وی درباره رابطه دیگر کشورهای خاورمیانه از جمله ترکیه 

به فکر  از کشورها  یادآور شد:  هر کدام  ایران،  با  امارات  و 
منافع خودشان هستند. هر چه شکاف بین ایران_عربستان 
و ایران-آمریکا بیشتر شود، ترکیه از آن سود می برد. چون 
موقعیت ترکیه در منطقه بهبود پیدا می کند و هم از ایران 
و هم از عربستان امتیاز می گیرد. از سویی اسرائیل نیز به 
شدت علاقمند است که مناسبات ایران با آمریکا و حتی 

کشورهای عربی بحرانی تر شود.
محبعلی گفت: کشورهای کوچک تر مثل امارات نیز با 
ادعا هایی درباره  اینکه در سیاست های خودش  به  توجه 
تمامیت ارضی ایران دارد، متمایل است که فشار آمریکا به 

ایران افزایش پیدا کند و در این فشارها امتیازهایی از ایران 
بگیرند. همه این مسائل به ایران بستگی دارد که چگونه 
رابطه و سیاست همه جانبه و چند وجهی خودش را دنبال 
کند و اجازه ندهد کشورهای دیگر از شکاف های بین ایران 
و قدرت های بزرگ از جمله بین ایران و اروپا، سوء استفاده و 

منافع خودشان را دنبال کنند.
نیز همین گونه است  پایان گفت: در مورد مصر  وی در 
تا وقتی که ایران مناسباتش به ویژه با عربستان بهبود پیدا 
نکند، با توجه به نیازی که مصر از لحاظ مالی به کشورهای 

عربی دارد نمی تواند روابطش با ایران را گسترش دهد.

محبعلی مدیرکل پیشین خاورمیانه وزارت خارجه  :

کشورهای عربی از مناقشه بین ایران و آمریکا
 سو استفاده می کنند
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هر که بسیار دعا کند ، فرشتگان می گویند 
: این ، صدایی آشنا و دعایی است که پذیرفته 

می شود و حاجتی است که برآورده می 
گردد .

سه شنبه -بیست وسوم دی 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5196

کنزالعمّال : ج 15 ص 8٦٦ ح 43445 نقلًا

رییس انجمن هنرهای نمایشی قم با انتقاد از وضعیت معیشت و فعالیت هنری 
هنرمندان استان، خواستار توجه ویژه به انبوه مشکلات آنان شد. 

علی فرحناک درباره نامه جمعی از اساتید و هنرمندان تئاتر این استان به 
استاندار قم افزود: یکسال است که هنرمندان تئاتر استان به دلیل محدودیت 
های اعمال شده در تعطیلی سالن های نمایش هیچ فعالیتی نکرده اند و درآمدی 

نداشته اند.
رییس انجمن هنرهای نمایشی قم ادامه داد: متاسفانه با وجود طرح وعده 
های مختلف برای کمک و جبران بخشی از خسارت های وارد شده به هنرمندان 
استان، این وعده ها محقق نشده است و اگر کمی هم بوده به صورت محدود و 

تنها شامل برخی از هنرمندان شده است.
وی ادامه داد: مبلغ یک و نیم میلیون  تومان تحت عنوان »هنرکارت« واریز شده 

است که این نیز تنها به یک عده رسیده است.
فرحناک با بیان اینکه در سطح استان توجه و کمک لازم به هنرمندان تاکنون 
انجام نشده است، گفت: متاسفانه با تمام پیشنهادات انجمن تئاتر استان از جمله 
درخواست برای بازبینی نمایش ها با حضور سه تا چهار نفر به منظور کسب مجوز 

برای حضور در جشنواره های ملی به بهانه مخالفت ستاد کرونا رد شد.
رییس انجمن هنرهای نمایشی قم، ادامه داد: درخواست هنرمندان استان از 

استاندار این است که با برگزاری جلسه مشترک با حضور پیشکسوتان و هنرمندان 
تئاتر قم، حرف ها و درد دل  هنرمندان را بشنود و برای رفع این دغدغه ها تلاش 

کنند.
وی گفت: همانطور که یک ورزشکار در میادین ملی و بین المللی کسب افتخار 
می کند و بلافاصله مسئولان استان با صدور تبریک، از زحمات وی تشکر و 
قدردانی می کنند، این انتظار نیز وجود دارد، افتخارآفرینی هنرمندان استان در 

سطح ملی و بین المللی نیز توسط مسئولان دیده شود.
فرحناک ادامه داد: تئاتر قم در نمایش های مذهبی و انقلابی سرآمد کشور 
است و ظرفیت های بسیار زیادی دارد که متاسفانه تا کنون به این ظرفیت ها 

توجه لازم صورت نگرفته است. 
با تاکید بر ضرورت حمایت مادی و معنوی از هنرمندان استان اظهار  وی 
داشت: کمترین درخواست و انتظار جامعه هنری استان از مسئولان استان به 

ویژه استاندار، صدور مجوز برای بازگشایی مجدد سالن های نمایش است.
روز یکشنبه 100 تن از پیشکسوتان و هنرمندان تئاتر استان با صدور نامه ای 
خطاب به استاندار قم ضمن انتقاد از آنچه بی توجهی به تئاتر استان نامیدند، 
تاکید کردند: مدتهای مدیدی ست که سالن های تئاتر تعطیل و هنرمندان تئاتر 

این شهر ، به دلیل شیوع ویروس ویرانگر کووید 19 بیکار شده اند.

از سوی رییس انجمن هنرهای نمایشی قم مطرح شد؛

ضرورت توجه به مشکلات هنرمندان حوزه نمایش 

طرح:مهدی عزیزی 

  به خدا تو مسلمون نیستی زن!

شناسایی۳۰ میلیون سیم کارت بی هویت 
سوءاستفاده  این  از  پیشگیری  برای  رادیویی  ارتباطات  و  مقررات  تنظیم  مقررات  تنظیم  سازمان   
سیم کارت های بی هویت را در سه مرحله ساماندهی کرد. در مرحله نخست با مشارکت اپراتور ها کد ملی 
تمام مشترکان دریافت شد. در مرحله دوم از تمامی مشترکان دارای سیم کارت های متعدد خواسته شد 
با مراجعه با امور مشترکان اپراتور های خود، سیم کارت های فعال خودشان را اعلام کنند. چون هیچ 
شخص حقیقی نمی تواند بیش از 10 سیم کارت داشته باشد.در مرحله سوم هم مشترکان با مراجعه 
به سامانه استعلام تعداد خطوط مشترکان تلفن همراه www.mobilecount.cra.ir می توانند از تعداد 
سیم کارت هایی که به نامشان در اپراتور های مختلف تلفن همراه ثبت شده است، مطلع شوند. با اجرای 
این طرح و ایجاد سامانه استعلام، حدود 30 میلیون سیم کارت بدون هویت یا با هویت ناقص شناسایی 

و ساماندهی شدند.

گرفتن پول اضافه از مردم بابت تلگرام؟ 
 نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی مجلس می گوید "وزارت ارتباطات، اینترنت مصرفی مردم در 
تلگرام را براساس ترافیک بین المللی و نه داخلی محاسبه کرده و پول اضافه از مردم گرفته، که باید 
بازگرداند."عباس مقتدایی در خصوص نتیجه جلسه بررسی سوال از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی تصریح کرد: "به عنوان نماینده مردم از آقای آذری جهرمی 
سوال کرده بودم چرا مبالغی که در خصوص اینترنت مصرفی مردم در تلگرام از آنان دریافت شده، براساس 
ترافیک بین الملل محاسبه شده است در حالی که باید بر اساس ترافیک داخلی محاسبه می شد." او 
افزود: "اگر این مبالغ بر اساس ترافیک داخلی محاسبه می شد، مردم بابت استفاده از تلگرام باید پول 

کمتری پرداخت می کردند."

 شهردار ارومیه بازداشت شد
در ادامه دستگیری  ها در شهرداری ارومیه محمد حضرت پور شهردار ارومیه توسط سربازان گمنام امام 
زمان)عج( بازداشت شد. یک منبع آگاه در گفت وگو با فارس در ارومیه از بازداشت محمد حضرت پور 
شهردار ارومیه توسط سربازان گمنام امام زمان)عج( خبر داد. خاطرنشان می شود این بازداشت در ادامه 
روند مبارزه با فساد توسط نهادهای امنیتی صورت گرفته و عزم جدی نیروهای قضایی و امنیتی استان در 
برخورد با فساد در هر رده و مقامی را نشان می دهد. در هفته های گذشته نیز چندنفر از کارکنان شهرداری 

توسط سربازان گمنام امام زمان )عج( بازداشت شده  بودند.

کاهش مدت خدمت کارکنان وظیفه متاهل 
اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نیروهای مسلح در اطلاعیه ای از کاهش مدت خدمت کارکنان 
وظیفه متاهل اعزام1یکم آذرماه 99 به بعد خبر داد.در اطلاعیه اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل 
نیروهای مسلح آمده است: به استناد مصوبه فرماندهی معظم کل قوا )مدظله العالی( خدمت کارکنان 
وظیفه متاهل دو ماه کاهش یافت؛ بر اساس این مصوبه کارکنان وظیفه متاهل اعزامی ازاین تاریخ به بعد، 
در هر منطقه ای که خدمت می نمایند از دو ماه کسر خدمت بهره مند خواهند شد. بر اساس مصوبات 
قبلی به ازای هر فرزند سه ماه کسر خدمت به کارکنان وظیفه متاهل اعطا می گردید که کماکان این کسر 

خدمت بدون هیچگونه محدودیتی از نظر تعداد فرزند قابل استفاده است.

 درخواست عجیب ضرغامی از صداوسیما؛ عذرخواهی کنید
 عزت الله ضرغامی رئیس اسبق صدا و سیما در واکنش به اظهارات کاظم صدیقی و پخش آن از شبکه 
قران در حساب کاربری اش در توئیتر نوشت:» اگر به خاطر پخش کلمه "رقص" عذرخواهی می کنیم، 
به طریق اولی باید از نقل "داستان غسال" هم عذرخواهی کنیم. مرحوم آیت الله مصباح همواره با 

"چشمانی باز"، مدافع حریم دین و ولایت بود. نیازی به شهادت آن غسال نیست!«

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم :

محموله سوختی در قم کشف شد!
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و ضبط محموله سوخت نفت گاز )گازوئیل( قاچاق 
در قم خبر داد. مهدی ریاضیدراین خصوص اظهارداشت: مامورین کاشف در حین کنترل خودروهای 
عبوری در محور ساوه - قم، به یک دستگاه خودروی نفتکش، مظنون شدند. وی ادامه داد: در بازرسی 
از آن خودرو مقدار 31 هزار لیتر فرآورده های نفتی از نوع گازوئیل را کشف شد و سپس مراتب جهت سیر 
مراحل رسیدگی به این اداره کل ارسال شد. مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم اظهار کرد: با تشکیل 
پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، استماع 
اظهارات و دفاعیات متهم، به دلیل عجز متهم از ارائه مدارک مثبته، پس از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز 
و مسلم دانست. وی افزود: شعبه ویژه رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، متهم را 
علاوه بر ضبط محموله سوخت مکشوفه قاچاق به نفع دولت، به پرداخت مبلغ ۵33 میلیون و ۴9۷ تومان 
جزای نقدی در حق دولت محکوم کرد. ریاضی در پایان تصریح کرد: بر اساس قانون، کلیه محموله سوخت 
مکشوفه قاچاق توسط مرجع کاشف، به شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه قم تحویل داده شد.

مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم  خبرداد

کشف و پلمب 2 انبار دپو و احتکار تخم مرغ 
مدیر کل تعزیرات حکومتی استان قم از کشف و پلمب ۲ انبار محل دپو و احتکار تخم مرغ  خبرداد.

مهدی ریاضی دراین خصوص گفت: طی گشت های مشترک تعزیرات قم با بازرسان اتاق اصناف، با هدف 
شناسایی انبار ها و محل های غیرمجاز دپوی تخم مرغ و برخورد با تخلفات گرانفروشی تخم مرغ در سطح 
استان، از ۲ انبار به میزان حدود ۵ تن تخم مرغ به ارزش تقریبی ۵۷0 میلیون ریال کشف و توقیف شد. مدیرکل 
تعزیرات حکومتی استان قم افزود: در حال حاضر انبارهای مورد نظر پلمب و پرونده آنها به همراه اسناد و مدارک 
از جمله فاکتورهای ساختگی و مهرهای تقلبی که متعلق به چند فرد متخلف بوده، جهت رسیدگی به اداره کل 
تعزیرات حکومتی استان قم ارسال گردیده است. وی همچنین خاطر نشان کرد: متخلفان با دپو غیرقانونی، 

تخم مرغ ها را با قیمت بالاتر از قیمت مصوب تنظیم بازار کشوری به فروش می رساندند.
  

اداره کل هواشناسی استان اعلام کرد:

آلودگی هوای قم تا پایان هفته ادامه دارد
اداره کل هواشناسی استان اعلام کرد با توجه به شرایط جوی آلودگی هوای قم تا پایان هفته ادامه 
دارد. برپایه این گزارش، بر اساس نقشه های پیش بینی هوا تا پایان هفته پدیده خاصی در استان قم رخ 
نخواهد داد و با توجه به پایداری هوا آلودگی هوا نیز تا پایان هفته تداوم خواهد داشت. بر اساس پیش 
بینی ها با توجه به ورود سامانه جدید و وزش باد در پایان هفته جاری، آلودگی هوا در اواخر این هفته تا 
حدودی برطرف می شود. مرکز بهداشت استان هم در اطلاعیه ای از افراد مبتلا به بیماری های قلبی و 
ریوی، سالمندان، زنان باردار و کودکان خواسته از هرگونه فعالیت فیزیکی خارج از منزل اجتناب کنند.

 
 رئیس پلیس راهور استان قم  خبرداد

تمدید طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی 
رئیس پلیس راهور استان قم از تمدید طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی تا پایان بهمن ماه سال 
جاری خبر داد . سرهنگ غلامرضا صدفی عنوان کرد: به منظور رفاه حال همشهریان وبا توجه به حجم 
درخواست ها و مراجعان مالکین و متصرفین، طرح ترخیص موتورسیکلت های رسوبی تاپایان بهمن 
ماه سال جاری تمدید شده است. رئیس پلیس راهور استان قم تاکید کرد: متصرفین و مالکان از فرصت 
به وجود آمده استفاده نمایند و مراحل مربوط به ترخیص را به روزهای پایانی موکول نکنند چرا که این 

فرصت دیگر تمدید نخواهدشد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد

ثبت روز بدون فوتی کرونا دیگر درقم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به پذیرش 1۸ بیمار جدید کرونایی خبر داد و گفت: در شبانه 

روز گذشته فوتی ناشی از ابتلاء به کرونا در قم ثبت نشده است.
دکتر محمدرضا قدیر، رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم، گفت: در شبانه روز گذشته 1۸ بیمار با 
علائم شبیه به کرونا در اورژانس مراکز درمانی پذیرش شده اند که از این تعداد 13 نفر در بیمارستان 
امیرالمومنین)ع( بستری شده اند. وی با بیان اینکه در ۲۴ ساعت گذشته فوتی ناشی از کرونا در استان 
نداشته ایم، گفت: در حال حاضر 11۵ بیمار کرونایی در قم بستری هستند که حال 10 نفر آنان وخیم 
گزارش شده است.  دکتر قدیر افزود: در شبانه روز گذشته 1۴ نفر از بیماران کرونایی که از روز های 

گذشته در بیمارستان های قم بستری بودند پس از بهبودی مرخص شدند.

 دکترسقائیان نژاد اعلام کرد

سهم 2۰۰ میلیارد تومانی شهرداری قم 
از جرایم رانندگی

تومانی  میلیارد   ۲0۷ سهم  نشدن  پرداخت  به  اشاره  ضمن  قم  شهردار 
شهرداری از جرایم رانندگی، اظهار کرد: شکایتی در این زمینه به کمیسیون 

اصل نود مجلس شورای اسلامی ارسال شده است.
دکترسید مرتضی سقائیان نژاد که دیروز در نشست رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر سخن می گفت با اشاره به سهم ۲0۷ میلیارد تومانی شهرداری 
قم از جرایم رانندگی در ۵ سال گذشته، تصریح کرد: تاکنون کمتر از ۷ میلیارد 
تومان از این سهم پرداخت شده است. شهردار قم افزود: این سهم قانونی 
شهرداری ها از جرایم رانندگی در نشست مجازی اخیر شهرداران کلانشهرها نیز 
مطرح و مقرّر شد دریافت این سهم در سال 1۴00 به شکل جدی پیش بینی و 
پیگیری شود. سقائیان نژاد ادامه داد: متأسفانه عدم پرداخت این سهم قانونی 
شهرداری از جرایم راهنمایی و رانندگی سبب شد تا شکایتی در همین موضوع 
به کمیسیون اصل 90مجلس شورای اسلامی ارجاع شود. همچنین رئیس 
کمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم نیز درباره این موضوع 
خاطرنشان کرد: سهم قانونی شهرداری ها از جرایم راهنمایی و رانندگی باید به 
شکل کامل پرداخت و هزینه کرد آن نیز به صورت شفاف گزارش شود. روح الله 
امراللهی با انتقاد از خودسانسوری برخی مسئولان درباره این موضوع گفت: تا 
جایی که بنده اطلاع دارم، این سهم قانونی در سه سال اخیر پرداخت نشده 
است. وی اضافه کرد: این سهم شهرداری ها در حقیقت یکی از حقوق عامه 

مردم است که باید پیگیری و دنبال شود.

در جلسه شورای سازمان میادین و ساماندهی مشاغل شهری قم :

ساخت و ساز شهرک خودرویی 1۴۰۰ 
به اتمام می رسد 

در جلسه شورای سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم مسائلی مانند اتمام ساخت و سازها در شهرک خودرویی، متمم 

بودجه 99 و بودجه پیش بینی شده برای 1۴00 مطرح شد.
، جلسه شورای سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری قم با حضور معاون 
خدمات شهری شهرداری، مدیرعامل و عوامل و اعضای شورای سازمان برگزار 
شد.  در این جلسه به اقدامات سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل 
به  و چالش های رسیدن  اشاره  شهری شهرداری قم در زمینه های مختلف 
اهداف سازمان بحث و بررسی شد. مسئله آزادسازی غرفه های میدان مطهری 
برای ساماندهی به وضعیت این میدان که از وظایف محوله به سازمان میوه و 

تره بار شهرداری قم است، از موضوعاتی بود که در این جلسه به آن اشاره شد.
علیرضا مظفری، مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری قم با 
اشاره به اهتمام سازمان برای این منظور گفت: اگر شهرداری از سازمان حمایت 
کند فراتر از ردیف بودجه در این حوزه عمل خواهیم کرد. وی همچنین به مسئله 
تخفیف اجاره های املاک سازمان به دلیل شیوع ویروس کرونا اشاره کرد و 
افزود: این کار طبق مصوبه شورای اسلامی شهر قم پیش رفته است. مدیرعامل 
سازمان میادین میوه و تره بار شهرداری قم همچنین به وضعیت احداث شهرک 
خودرویی اشاره کرد و گفت: این کار سرعت خوبی گرفته و با تمدید قرارداد و 
تشکیل کمیته راهبردی شهرک، کار ساخت و ساز در سال 1۴00 به اتمام 
می رسد. سید امیر سامع، معاون خدمات شهری شهرداری قم هم به دوبرابر 
شدن بودجه پیش بینی شده برای سال 1۴00 سازمان میادین میوه و تره بار 
نسبت به بودجه سال جاری اشاره کرد و اظهار داشت: این موضوع نشاندهنده 

جهش عملکردی این سازمان است.
  

معاون خدمات شهری شهرداری قم :

ساختمان های سازگار با محیط زیست 
ترویج یابد

معاون خدمات شهری شهرداری قم بر ضرورت ترویج و توسعه ساختمان های 
سازگار با محیط زیست در شهر قم تاکید کرد.

 سید امیر سامع در نشست دیروز رسمی علنی شورای اسلامی شهر با اشاره 
به موضوع آلودگی هوای قم، اظهار کرد: شورای اسلامی شهر و شهرداری 
اخیر  سال های  در  آن  گسترش  و  هوا  آلودگی  از  جلوگیری  برای  مصوّباتی 

داشته اند که این مصوّبات باید به شکل جدی و در عمل دنبال شود.
معاون خدمات شهری شهرداری قم افزود: یکی از این مصوّبه ها، ضرورت 
ارائه تخفیف به ساختمان های سازگار با محیط زیست برای تشویق عموم مردم 
به این مسئله است که با هدف فرهنگسازی در این موضوع بنیان نهاده شده و 

همچنان در معاونت ها و سازمان های تابعه شهرداری پیگیری می شود.
سامع اضافه کرد: البته برای ترویج بیشتر و توسعه این ساختمان ها، نیاز به 
همراهی و مطالبه گری از سوی همه دستگاه ها و نهادهای استان احساس 
می شود. وی ادامه داد: بدیهی است در صورت این همراهی و مطالبه گری، 
شاهد ترویج و توسعه این ساختمان ها در شهر و استان خواهیم بود که این امر 

قطعا به کاهش آلودگی های هوا کمک قابل توجهی خواهد کرد.
از  معاون خدمات شهری شهرداری قم همچنین تصریح کرد: جلوگیری 
آلودگی هوا یک ضرورت است، چراکه با سلامت عمومی شهر و جامعه ارتباط 
مستقیم دارد و از این رو باید همه مسئولان و مردم، تلاش و کوشش خود را 
برای این موضوع حیاتی مبذول دارند و به ترویج فرهنگ ساخت ساختمان های 

سازگار با محیط زیست همت گمارند.

رئیس سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری قم خبرداد

جایگزینی کارت بلیت های قدیمی با قمکارت
دوره  گفت:  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 
مهاجرت از کارت بلیت های قدیمی به کارت هوشمند چند منظوره جدید 

قمکارت آغاز شد.
از  مهاجرت  ماهه  دو  دوره  یک  در  داشت:  بیان  محمدحسینی  کورش 
کارت های قدیم به کارت جدید انجام خواهد شد و در این مدت هر دو کارت 
در اتوبوس ها قابل استفاده خواهند بود که پس از اتمام این دوره کارت جدید 
به صورت کامل جایگزین کارت های قبلی خواهد شد، در طول این دوره 
شهروندان می توانند از کارت های قبلی تا زمانی که موجودی دارد استفاده 
نمایند و پس از آن برای تعویض کارت و دریافت کارت جدید به یکی از باجه های 

فروش و شارژ کارت شهروندی در سطح شهر مراجعه فرمایند.
خاطرنشان  قم  شهرداری  ارتباطات  و  اطلاعات  فناوری  سازمان  رئیس 
کرد: برای رفاه شهروندان عزیز، در طول دوره مهاجرت تعویض کارت ها برای 
شهروندان عزیز رایگان در نظر گرفته شده و شهروندان گرامی می توانند در این 
مدت با ارایه کارت های قدیمی خود پس از اتمام موجودی آنها، کارت جدید 

قمکارت را رایگان تحویل بگیرند.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم  خبرداد

توزیع بیش از ۳۹ هزار تن آسفالت 
مدیر منطقه یک شهرداری قم از اجرای روکش آسفالت و معابر اصلی نواحی 

چهارگانه این منطقه به میزان 39 هزار و ۴00 تن خبر داد.
 احمد ترکمن ، با اشاره به اهمیت توزیع آسفالت در سطح منطقه، اظهار 
داشت: اجرای طرح روکش و آسفالت در معابر اصلی، بلوارها و گذرگاه های 
مختلف شهرداری منطقه یک قم از ابتدای امسال تا پایان آذرماه 99 صورت 

گرفته است.
مدیر منطقه یک شهرداری قم تناژ آسفالت انجام شده در سطح ناحیه یک 
منطقه را بیش از 1۴ هزار و ناحیه ۲ را به میزان بیش از دو هزار دانست و افزود: 
در ناحیه سه به میزان پنج هزار و ۸00 تن و در سطح ناحیه چهار نیز 13 هزار و 

۲00 تن آسفالت توزیع شده است.

وزیر میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری لوح ثبت قم به عنوان شهر 
ملی انگشترسازی را به استاندار قم اعطا کرد. 

دکتر بهرام سرمست استاندار قم پیش از ظهر دیروز در دیدار مقام عالی وزارت 
میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری لوح ثبت قم به عنوان شهر ملی 

انگشترسازی را دریافت کرد.
استاندار قم خبرداد

اختصاص 300 مغازه برای فعالیت هنرمندان انگشترساز 
استاندار قم در این مراسم با اشاره روند اجراشده مراحل ثبت ملی قم به عنوان 
شهر ملی انگشتر اظهار داشت: در کارگروه ویژه ای که در این راستا برگزار شد، 
شرح وظایف هرکدام از دستگاه های مربوط به آن ها ابلاغ و تمام اقدامات و 
مصوبات لازم برای این ثبت ملی انجام شده و همچنان برای رسیدن به اهداف 

موردنظر ادامه دارد.
بهرام سرمست افزود: در گام نخست 300 باب مغازه برای انجام فعالیت های 
نظر  در  هنرمندان  برای  تسهیلات  ارائه  همراه  به  انگشترسازی  به  مربوط 

گرفته شده است.
رئیس شورای اداری استان قم بیان کرد: در کمیته معادن استان نیز درباره 
استقرار بازارچه گوهرسنگ و عقیق در ورودی شهرقم برای عرضه محصولات و 

سوغات قم تصمیم گیری شده است.
سرمست همچنین در بخش دیگری از سخنان خود گفت: در حال حاضر 
یک هزار کارگاه تولید زیورآلات و سنگ تراشی در این استان فعال است و معادن 
سنگ های نیمه قیمتی، بازارهای زیورآلات و حضور بیش از ۲0 میلیون زائر 

خارجی و داخلی از حمله ظرفیت های استان قم به شمار می آید.
انتخاب قم به عنوان شهر ملی انگشتر از رویدادهای ماندگار است 

در  نیز  قم  استان  صنایع دستی  و  فرهنگی،گردشگری  میراث  مدیرکل 
گفت وگویی اظهار داشت: انتخاب شهرقم به عنوان شهر ملی انگشترسازی 
نشان از قدمت این شهر در ساخت انگشتر دارد و به عنوان یکی از رویدادهای 

مهم این استان در بخش میراث فرهنگی ماندگار می شود.
حمید یزدانی با قدردانی از مسئولان این استان به ویژه استاندار در راستای ثبت 
قم به عنوان شهر ملی انگشترسازی بیان کرد: ایجاد بازارچه های صنایع دستی 
و توسعه زیرساخت ها در این زمینه از موضوع های مهم در راستای معرفی قم 

به عنوان شهر ملی انگشترسازی است.
وی افزود: با ابلاغ استاندارقم برخی از دستگاه های متولی ازجمله شهرداری، 
سازمان صمت، اداره کل اوقاف و امور خیریه و همچنین برخی سازمان های 
متولی دیگر موظف به فراهم کردن زیرساخت ها و تسهیلات در موضوع توسعه 

صنعت انگشترسازی در قم شده اند که این اقدامات نیز می تواند دررسیدن به 
اهداف شهر ملی انگشترسازی مؤثر باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: همچنین 
در کارگروه مربوطه شهرقم به عنوان شهر ملی انگشترسازی مقررشده است، در 

برخی از میادین شهر انگشتر و عقیق نصب شود.
یزدانی بیان کرد: همچنین المان سازی شهری با برند انگشتر نیز از دیگر 
برنامه  هایی است که در معرفی قم به عنوان شهر ملی انگشترسازی تاثیرگذار 

است.
وی بیان کرد: موضوع مطرح شدن قم به عنوان شهرجهانی انگشتر و دریافت 
لوح جهانی نیز مطرح شده است که این مهم به یک کارشناسی و برنامه ریزی 
دقیق نیاز دارد و استاندار نیز برای پیگیری این موضوع اعلام آمادگی کرده 

است.
یزدانی گفت: اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی نیز همانند 
گذشته و بیش از پیش از هنرمندان و فعالان عرصه صنعت انگشترسازی حمایت 

می کند و برای ایجاد زیرساخت های لازم نیز آماده همکاری است.
1200 هنرمند قمی در صنعت انگشتر فعال هستند

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی ، گردشگری و صنایع دستی 
استان قم نیز در گفت وگویی اظهار داشت: در حال حاضر یکهزار و ۲00 هنرمند 

این استان به هنر انگشترسازی مشغول هستند.
سید مجتبی علامه افزود: در زمینه شهرملی انگشتراستانداری، سازمان 
صمت، اتاق بازرگانی، شرکت شهرک های صنعتی، سازمان ملی استاندارد، 
خوشه انگشتر و انجمن تولیدکنندگان زیورآلات سنتی و صنایع دستی، اداره کل 

میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری قم را همراهی می کنند.
معاون صنایع دستی  اداره کل میراث فرهنگی استان قم خاطرنشان کرد: قم 
در فرش، سفال و زیورآلات همیشه شهره بوده اما در حال حاضر باوجود معادن 

غنی سنگ های قیمتی صنعت انگشتر و زیورآلات آن پیشتاز است.
شایان ذکر است با پیگیری های استاندار و مسئولان استان طی یك سال 
گذشته، با رای چهارمین "شورای راهبردی انتخاب شهرها و روستاهای ملی" قم 

به عنوان شهر ملی انگشترسازی ثبت گردید.
رای  :با  است  آمده  رسیده،  مونسان  آقای  امضای  به  که  لوح  این  متن  در 
نهایی چهارمین شورای راهبردی انتخاب شهرها و روستاهای ملی که در تاریخ 
99/۴/30 برگزار شد، شهر قم مرکز استان قم به عنوان شهر ملی انگشترسازی 
اعلام می شود. امید است با اتکال به ایزاد منان، مسئولان و دست اندرکاران آن 

شهر در حفظ این عنوان کوشا باشند و آن را در مسیر رشد یاری نمایند.

لوح ثبت قم به عنوان شهر ملی انگشترسازی به استاندارقم اعطا شد

قم شهر ملی انگشتر شد

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم در 
دیدار با مجری طرح ایمیدرو در استان بر ضرورت 
تسریع در احداث راه دسترسی دریاچه نمک تاکید 

کرد. 
مهرداد غضفری در دیدار با آقای دیودیده مجری 
طرح زیرساخت ایمیدرو با بیان اینکه بهره برداری از 
دریاچه نمک مستلزم احداث راه دسترسی مناسب 
است، اظهارداشت: سرمایه گذاران مختلف در این 
عرصه ورود داشته اند که عدم وجود راه دسترسی 
این  مناسب معظل اصلی جذب سرمایه گذار در 
زمینه بوده است. غضنفری به ظرفیت و توانمندی 
های ایمیدرو اشاره و خاطر نشان کرد: حضور این 
مجموعه در استان قم و احداث راه دسترسی دریاچه 
نمک می تواند زمینه ساز فعالیت های بیشتر در 

استان قم در عرصه های مختلف باشد.
همچنین آقای دیو دیده از عزم دولت برای احداث 
این راه دسترسی به دریاچه نمک در استان قم خبر 
داد . افزود: ظرفیت دریاچه نمک بی نظیر است و 

هم در حوزه مواد معدنی و هم در زمینه گردشگری 
جاذبه های زیادی برای استان قم خواهد داشت.

وی با تاکید بر آمادگی همه جانبه ایمیدرو برای 
در  استان  در  گذاری  سرمایه  تسهیل  و  همکاری 
حوزه های مختلف از جمله مواد معدنی ، ادامه داد: 
یکی از سیاست های ابلاغی دولت تدبیر و امید، 
فعالسازی و اکتشاف معادن است که می تواند ارزش 

افزوده ویژه ای برای استان ها داشته باشد
آموزش صحیح و کاربردی زمینه ساز 
اشتغال و کاهش آسیب های اجتماعی 

معاون استاندار قم  همچنین در دومین جلسه 
اشتغال  و  آموزی  مهارت  تخصصی  کاری  گروه 
کارکنان وطیفه نیروهای مسلح، که در سالن جلسات 
امام جواد )ع( استانداری قم برگزار شد، با اشاره به 
های  دستگاه  در  وظیفه  کارکنان  فعالیت  اهمیت 
اجرایی، اظهار کرد: باید برای بکارگیری نیروهای 

آموزش دیده برنامه ریزی شود. 
وی فرمایش مقام معظم رهبری در مورد آموزش 

و  قرارداد  توجه  مورد  را  وظیفه  کارکنان  اشتغال  و 
اضافه کرد: نیروهای مسلح مسئول اجرای این مهم 
هستند و باید حداکثر پشتیبانی لازم در این زمینه 
صورت گیرد. معاون استاندار قم با اشاره به عملکرد 
قابل قبول نیروهای مسلح در زمینه آموزش و اشتغال 
کارکنان وظیفه، افزود: تحقق هدف گذاری برنامه از 
کاری  گروه  جلسات  برگزاری  اصلی  های  اولویت 
است. وی با بیان افزایش تعداد بیمه شدگان اجباری 
در آذر ماه 99 نسبت به مدت مشابه در سال گذشته، 
ادامه داد: این اقدامات گویا و مشام دهند میزان 
اشتغال ایجاد شده است و علی رغم شیوع بیماری 
کرونا و برخی مشکلات در این زمینه، ضروری است 
در این عرصه تلاش بیشتری صورت گیرد. غضنفری 
با تاکید بر ضرورت افزایش آموزش ها و تخصص 
کارکنان وظیفه، ادامه داد: آموزش های صحیحی و 
کاربردی سبب ایجاد اشتغال و ماهش آسیب های 
اجتماعی شده و معظل نبود نیروی انسانی ماهر در 

حوزه اشتغال مرتفع می شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار قم تاکید کرد:
ضرورت تسریع در احداث راه دسترسی دریاچه نمک

از  مجازی  فضای  عالی  شورای  دبیر 
فعالیت 400 هزار قمارباز آنلاین در کشور 

خبر داد.


